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عضو کمیسیون اصل 90 مجلس هشتم تشریح کرد:

ناگفته هایی از پرونده های تخلف احمدی نژاد

یک سال مانده به پایان عمر دولت یازدهم، زمزمه ها از چپ و راست درباره کاندیداها و رقبای احتمالی انتخابات ریاست 
جمهوری دوازدهم آغاز شده است، یک سو چهره هایی که پیشتر هم خود را در معرض رای مردم قرار دادند چون محسن 
رضایی، احمدی نژاد، قالیباف، توکلی، جلیلی، عارف و ...سویی دیگر افرادی چون ظریف که برای اولین بار نام آنها در فضای 
رقابت انتخاباتی کشور مطرح می شود. یک نام اما این روزها پررنگ تر از دیگر اسامی بر سر زبان ها افتاده و در فضای سیاسی 
پیچیده است، مردی که بیش از آنکه در عالم سیاست داخلی کشور شناخته شده باشد نامش با سوریه و عراق پیوند خورده 

است؛ »سردار قاسم سلیمانی«...

مصباحی مقدم: در صورت اجماع اصولگرایان

کاندیدای ریاست 
جمهوری می شوم

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد:

جزئیات 
دستگیری خیر 

قلابی در قم

به برگزاری  با اشاره   سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
که  کرد  پیشنهاد  آینده،  سال  ریاست جمهوری  انتخابات 
اصولگرایان برای حمایت از نامزدشان، اتاق فکر تشکیل دهند.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، گفت: در این اتاق 
فکر باید تمام افرادی که قصد کاندیداتوری دارند را رصد کنند 
و براساس توانایی ها و ظرفیت های این افراد به آن ها امتیاز 
داده و کسی که بالاترین امتیاز را کسب می کند، به عنوان 
نامزد نهایی اصولگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری سال 

96 مطرح کنند.
 سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در پاسخ به این سوال که 
در صورت انتخاب یک نفر از میان تمام اصولگرایان، سرنوشت 
دیگر نامزدهای اصولگرا چه خواهد بود، خاطرنشان کرد: باید 
نامزدی که بالاترین امتیاز را به دست آورده، انتخاب کنند و از 
دیگران نیز بخواهند که به میدان بیایند و به نامزد برگزیده 
کمک کنند و تنها در این شرایط است که نتایج خوبی برای 

اصولگرایان مترتب خواهد شد...

مصطفی کواکبیان:

امسال باید چند وزیر تغییر کند

پرونده حضورنظامیان در انتخابات ریاست جمهوری 

مسیر ناهموار پاستور 
برای نظامیان

حکم احتمالی رضا ضراب: 75 سال پشت میله های زندان

 آیا شریک بابک زنجانی تن به معامله می دهد؟

دکتر روحانی در ضیافت افطار با فعالان حوزه زنان و خانواده:

دولت برای تحقق حقوق زنان
با همه توان فعال است

حضور  فرصت  یازدهم  دولت  گفت:   جمهوری  رییس 
زنان در فعالیت های اجتماعی، سیاسی و اقتصادی را حق 
زنان می داند و با همه توان در کنار آنان فعال خواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی دوشنبه شب 
در ضیافت افطار با جمعی از فعالان حوزه زنان و خانواده گفت: 

امروز در روند توسعه کشور و ...
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روزنامه صبح ایران

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: تفاوت های حقوق و دستمزد براساس کارآمدی 
موضوع درستی است البته تفاوت آن نباید غیرقابل قبول و غیرمتعارف باشد.

دکتر لاریجانی در نشست علنی روز گذشته مجلس شورای اسلامی پس از گزارش 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در صحن علنی، گفت: در دوره نهم مجلس گزارش تحقیق 
و تفحص از سازمان تامین اجتماعی تهیه شد که در گزارش مذکور به حقوق های غیر 
متعارف اشاره شده بود؛ اما به چه دلیل این موضوع باز هم تکرار می شود. رئیس مجلس 
شورای اسلامی افزود: سوال دیگر اینکه با توجه به بزرگ بودن مجموعه اقتصادی شستا 

چرا در این مجموعه، مدیریت مستقری وجود ندارد؟ وی افزود: اینکه رسیدگی 
به وضعیت حقوق های بالا در دولت در حال پیگیری است اقدام 

خوبی است به دلیل اینکه در جامعه نگرانی ایجاد کرده؛ لذا 
باید مکانیزم هایی برای جلوگیری از پرداخت حقوق های 
نامتعارف وجود داشته باشد. وی بیان کرد: حساسیت 

دولت در خصوص رسیدگی به موضوع کار خوبی است و 
دیوان محاسبات نیز پیگیر کار است...

دکتر علی لاریجانی:

حقوق های بالا در جامعه نگرانی ایجاد کرده است
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تشکیل اتاق فکر علیه دولت
محمدباقر نوبخت مطرح کرد:

در نظر دارد تعداد 29 واحد تجاری، مسکونی و مزروعی، از موقوفات حوزه عملکرد خود را طبق لیست ذیل از طریق 

مزایده به اجاره واگذار نماید؛ زمان شرکت در مزایده، از تاریخ 95/03/27 لغایت 95/04/10 و زمان برگزاری جلسه 

کمیسیون مزایده ساعت 10 صبح روز شنبه مورخه 95/04/12 در دفتر کار ریاست اداره خواهد بود. «

آدرس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان قم ناحیه دو: خیابان امامزاده ابراهیم ؛ جنب امامزاده ابراهیم علیه السلام

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان قم 
ناحیه دو 

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان قم ناحیه دو

آگهی مزایده
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بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های مستقیم
 مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد صاحبان مشاغل 

)اشخاص حقیقی( از تیرماه به خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم 
بایستی اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از طریق سامانه 

www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

در نظر دارد اموال مشروحه ذیل را از طریق مزایده بفروش برساند

شرکت کنندگان در مزایده می بایستی مبلغ ذکر شده در جدول فوق الذکر را به عنوان سپرده 
شرکت در مزایده به صورت وجه نقد به حساب جاری 11100072 بانک رفاه شعبه )میدان مطهری( 
بنام دانشگاه علوم پزشکی قم واریز نموده و فیش آنرا همراه با کلیه مدارک به شرح اسناد مزایده 

ارسال دارند.
قیمت اسناد و نحوه واریز وجه: واریز مبلغ: 100/000 ریال به حساب سیبا 2177753525001 

بطور جداگانه برای هر ردیف )قابل واریز در کلیه شعبه ملی(
مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد: اصل فیش واریزی

مهلت تحویل اسناد و مدارک و عودت به دبیرخانه دانشگاه: 10 روز کاری پس از انتشار آگهی 
نوبت دوم در قبال پرداخت وجه هزینه آگهی روزنامه، کارشناسی و حمل و نقل به عهده برنده 

مزایده می باشد.
محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات: قم، خیابان شهید لواسانی )ساحلی(، ساختمان ستاد 

مرکزی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی قم، طبقه همکف، دبیرخانه مرکزی
زمان گشایش پیشنهادها: درج در شرایط مزایده

دانشگاه علوم پزشکی
 و خدمات بهداشتی درمانی قم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم

آگهی مزایده )نوبت اول(
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معاهده منع جامع آزمایشات 
هسته ای و دغدغه ایران

 اجلاس بیستمین سالگرد انعقاد معاهده منع جامع 
آزمایشات هسته ای )CTBT( در سطح وزرا و با شرکت 110 
کشور در مقر دبیرخانه این معاهده در وین برگزار می شود. 
براساس این پیمان تمام آزمایشات هسته ای که به منظور 

تولید سلاح هسته ای انجام می پذیرد، ممنوع شده است. جمهوری اسلامی ایران از اعضای 
اصلی این معاهده بوده که آن را امضا کرده است و برای همین در این اجلاس شرکت کرده 
است تا دیدگاه های خود را در قبال این معاهده 20 سال بعد از انعقاد آن با کشورهای دیگر 

در میان بگذارد. 
به اعتقاد جمهوری اسلامی ایران هدف اصلی این معاهده محدود کردن امکان گسترش 
و توسعه سلاح های هسته ای از طریق منع تمام انواع آزمایشات هسته ای بوده است که 

متاسفانه این هدف آن طور که مورد نظر کشورهای غیرمتعهد بوده محقق نشده است.
اعتقاد و انتظار کشورهای عدم تعهد از جمله ایران اینست که سی.تی.بی.تی واقعا 
به عنوان معاهده ای برای محدود کردن توسعه سلاح های هسته ای و نه فقط محدود کردن 

انفجارات هسته ای که یک هدف بسیار محدودتری هست، به آن نگاه شود.
درست است که این معاهده توانسته است انجام آزمایشات هسته ای و انفجارات هسته ای 
را از طریق محدود کردن کشورهای هسته ای برای انجام این نوع انفجارات هسته ای به 
مقدار زیادی پایین بیاورد، اما انتظار کشورهای عدم تعهد از همان روز اجرایی شدن معاهده 
این بود که اهداف سی.تی.بی.تی فراتر از این دیده شود و کلا کشورهای هسته ای با محدود 
کردن تمام روش هایی که برای ارتقای سلاح های هسته ای خود انجام می دهند، توسعه 
سلاح های هسته ای را محدود کنند. همچنین یکی از نگرانی هایی که ایران در این اجلاس 
مطرح خواهد کرد این است که اصرار برخی از کشورهای غربی و رژیم صهیونیستی در 
جریان شکل دهی به گروههای منطقه ای برای اجرای این معاهده مبنی بر اینکه اسرائیل 
در گروه کشورهای خاورمیانه و جنوب آسیا قرار بگیرد، باعث شده است که گروه مهمی از 
 CTBT کشورها در منطقه خاورمیانه و جنوب آسیا نتوانند در همه ساز و کارهای دبیرخانه
نقش ایفا کنند. ایران در زمان مذاکرات و بعد از آن از روز اول که این معاهده امضا شد این 
نگرانی خود را ابراز کرد که کشورهای دیگر نمی توانند برای گروه کشورهای خاورمیانه و 
جنوب آسیا تصمیم بگیرند و حق ندارند که رژیم اسرائیل را که مشروعیتی از نظر کشورهای 
عضو این گروه ندارد را به آن تحمیل کنند. این موضوع باعث شده است که گروه خاورمیانه 
و جنوب آسیا بعنوان مخالفت با عضویت اسرائیل در این گروه طی این 20 سال با تشکیل 
و موجودیت رسمی این گروه مخالفت نموده است و همین امر باعث شده است که اعضای 
این گروه نتوانند در همه ساز و کارهای دبیرخانه معاهده نقش ایفا کنند. بنظر ایران بعد از 
20 سال مخالفت اعضای این گروه با عضویت اسرائیل وقت آن رسیده است که این موضوع 
حل شود و مثلا اسرائیل به گروه بندی دیگری منتقل شود. در مجموع 183 کشور این 

پیمان را امضا کرده  که از این تعداد 164 کشور آن را تصویب هم کرده اند.

دکتر علی لاریجانی:

حقوق های بالا در جامعه
 نگرانی ایجاد کرده است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: تفاوت های حقوق و دستمزد براساس کارآمدی 
موضوع درستی است البته تفاوت آن نباید غیرقابل قبول و غیرمتعارف باشد.

دکتر لاریجانی در نشست علنی روز گذشته مجلس شورای اسلامی پس از گزارش وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در صحن علنی، گفت: در دوره نهم مجلس گزارش تحقیق و 
تفحص از سازمان تامین اجتماعی تهیه شد که در گزارش مذکور به حقوق های غیر متعارف 
اشاره شده بود؛ اما به چه دلیل این موضوع باز هم تکرار می شود. رئیس مجلس شورای 
اسلامی افزود: سوال دیگر اینکه با توجه به بزرگ بودن مجموعه اقتصادی شستا چرا در این 
مجموعه، مدیریت مستقری وجود ندارد؟ وی افزود: اینکه رسیدگی به وضعیت حقوق های 
بالا در دولت در حال پیگیری است اقدام خوبی است به دلیل اینکه در جامعه نگرانی ایجاد 
کرده؛ لذا باید مکانیزم هایی برای جلوگیری از پرداخت حقوق های نامتعارف وجود داشته 
باشد. وی بیان کرد: حساسیت دولت در خصوص رسیدگی به موضوع کار خوبی است و 
دیوان محاسبات نیز پیگیر کار است. رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: تفاوت های حقوق 
و دستمزد براساس کارآمدی، موضوع درستی است البته تفاوت آن نباید غیرقابل قبول و 
غیرمتعارف باشد. دکتر لاریجانی همچنین خطاب به ربیعی گفت: صندوق های بازنشستگی 
وضع مناسبی در کشور ندارند البته شما عنوان کردید کمیته مشترک باید موضوع را 
بررسی کند که مانعی در این رابطه وجود ندارد؛ بنابراین پیشنهاد بررسی کار را به صورت 
کارشناسی ارائه دهید تا در تدوین برنامه ششم موضوع لحاظ شود؛ به دلیل اینکه موضوع 

صندوق های بازنشستگی نگران کننده است.

پورمختار خبرداد:

آغازتفحص از بانک ها و موسسات دولتی 
برای فیش حقوقی

عضو کمیسیون اصل نود مجلس، از آغاز تفحص از بانک ها، شرکت ها و موسسات 
دولتی برای بررسی فیش های حقوقی میلیونی و پرداخت های غیرمتعارف خبر داد.

محمدعلی پورمختار در گفت وگو با  خانه ملت، با اشاره به انتشار فیش های حقوقی 
چند ده میلیونی برخی مدیران در فضای مجازی، گفت: مجلس بیش از پیش پیگیر چرایی 
پرداخت چنین حقوق هایی است. نماینده مردم بهار و کبودر آهنگ در مجلس شورای 
اسلامی، با یادآوری دستور ویژه رئیس جمهور و رئیس قوه مقننه برای پیگیری هر چه 
سریع تر حقوق های نجومی، افزود: پیگیری ها در مجلس در این باره آغاز شده و تا حصول 
نتیجه بررسی ها ادامه خواهد داشت. این نماینده مردم در مجلس دهم، با بیان اینکه حقوق 
در کشور سقف مشخصی برای تمامی گروه های جامعه دارد، تصریح کرد: باید مشخص 

شود بر چه پایه و اساسی پرداخت حقوق میلیونی به برخی مدیران صورت می گیرد.
وی با تاکید بر اینکه بسیاری از حقوق های نجومی هنوز شناسایی نشده اند، افزود: ذره 
بین مجلس بر فعالیت ادارات دولتی، بانک ها و دستگاه های مرتبط با بخش دولتی برای 
بررسی فیش های حقوقی کارمندان فعال است. پورمختار ادامه داد: برای شفاف سازی در 
بحث حقوق های نجومی تحقیق و تفحص از بانک ها، موسسات و شرکت های دولتی 
در دستور کار مجلس قرار دارد. عضو کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی، یادآور 
شد: برخی معتقدند پرداخت های میلیونی اخیر در رستای معوقات کارمندان بوده که این 
موضوع هم با شفاف سازی مجلس و از طریق تحقیق و تفحص از عملکرد بانک ها و شرکت 

ها و موسسات دولتی مشخص خواهد شد.

نماینده مردم سنندج عنوان کرد:

تأثیر آقازاده ها در نرخ بیکاری
نماینده مردم سنندج، در مجلس معتقد است مسائلی مانند اینکه آقازاده ای میلیاردها 

پول را جارو می کند، به این منتهی می شود که نخبگان از کشور خارج می شوند.
سید احسن علوی در نشست علنی دیروز )سه شنبه، 25 خرداد( مجلس شورای 
اسلامی در خصوص گزارش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براساس آمار عملکرد 
وزارتخانه  ای، مشخص می شود که آیا این دستگاه در عملکردش پیشرفت داشته است. 
نماینده مردم سنندج، دیوان دره و کامیاران در مجلس شورای اسلامی افزود: باید مشخص 
شود نسبت به سال گذشته به چه میزان مسئله بیکاری در کشور مرتفع شده است؛ تمام 
تذکرات در خصوص عملکرد بیشتر به حوزه کاری دولت مرتبط است به جز بخشی که به 
لحاظ قانونی نیاز به تامل دارد. علوی با تاکید بر اینکه باید کارها اصولی انجام شود، افزود: آیا 
مردم بعد از شنیدن مشکلات سوال نمی کنند پس چه کسی مسئول رفع آن است؟ آقای 
ربیعی صندوق کارآفرینی و شرکت های زیر مجموعه شستا تحت نظارت وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی است و باید سوال کرد این وزارتخانه با وجود شرکت های مذکور تا چه میزان 

در مناطق محروم کار کرده است؟ 
وی گفت: مسائلی مانند اینکه آقازاده ای میلیاردها پول را جارو می کند، به این منتهی 
می شود که نخبگان از کشور خارج می شوند. درصد بیکاری در مناطق محروم بالای 45 
درصد است که این پاشنه آشیل برای سیاست اقتصاد کشور محسوب می شود. این نماینده 
مردم در مجلس شورای اسلامی افزود: نمی شود به جای کار، تنها از ایرادات دولت گذشته 
سخن گفت به دلیل اینکه دولت بعدی نیز از شما انتقاد می کند؛ بنابراین باید با پیروی از 
فرمایشات مقام معظم رهبری اقدام عملی در اقتصاد صورت گیرد و امیدوارم به موضوع 

شرکت های شستا و صندوق  کارآفرینی امید رسیدگی شود.

امیری خبر داد:

آغاز تهیه پیش نویس 
لایحه جامع نظام انتخاباتی

سخنگوی وزارت کشور از آغاز تهیه پیش نویس لایحه جامع نظان انتخاباتی خبر داد و 
تصریح کرد: تلاش بر این است تا پیش نویس این لایحه در اسرع وقت تهیه شود.

حسینعلی امیری در گفت و گو با ایرنا افزود: این اقدام با مسوولیت مرکز مطالعات 
راهبردی وزارت کشور آغاز شده و گروهی از کارشناسان این وزارتخانه، اساتید دانشگاه، 
مرکز پژوهش های مجلس و مرکز تحقیقات شورای نگهبان با این مجموعه همکاری می 
کنند. قائم مقام وزیر کشور گفت: این کار تنها مربوط به قانون انتخابات نیست بلکه قوانین 
و مقررات نظام انتخاباتی معیوب است لذا یک کار جامع شروع شده تا پیش نویس لایحه 
جامع نظام انتخاباتی تهیه شود. امیری تاکید کرد: تلاش بر این است تا پیش نویس این 
لایحه در اسرع وقت تهیه شود. عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور در دوران برگزاری 
انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری بر 

ضرورت تغییر قانون انتخابات پس از برگزاری این انتخابات تاکید کرده بود.

ظریف در نشست خبری مشترک با موگرینی و بورگه برنده:

برجام یک توافقنامه برد - برد بود
وزیر امورخارجه گفت: اتحاد برای مقابله با افراطی گری یک ضرورت است که باید در 

این جهت تلاش کنیم.
محمدجواد ظریف روز سه شنبه در نشست خبری مشترک با فدریکا موگرینی مسوول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا و بورگه برنده وزیر خارجه نروژ افزود: باید بدانیم که مقابله با 
افراطی گری ممکن است یک عنصر نظامی هم داشته باشد اما مقابله با این پدیده به گزینه 
هایی بیشتری نیاز دارد که به یک استراتژی مشترک نیاز داریم و باید راههای تامین نیروی 
انسانی و منابع مالی را قطع کنیم. وی با تاکید بر ضرورت اتحاد در مقابله با افراطی گری 
تصریح کرد: البته این تشکل عراقی ها و سوری هاست که باید راه حل سیاسی پیدا کنند 
و ما نمی توانیم چیزی به آنها دیکته کنیم ولی می توانیم فرایند سیاسی را تسهیل کنیم. 
وزیر امورخارجه در ادامه بر ضرورت کمکهای بشردوستانه در قالب همکاری مشترک به 
مردم تاکید کرد. ظریف همچنین توافق هسته ای را یک توافق برد- برد عنوان کرد و اظهار 
داشت: معتقدیم توافق اتمی یک توافقنامه برد- برد بود و می دانیم که در برجام نقاط قوت 
و نقاط ضعفی وجود دارد. وی ادامه داد: آمریکا اعلام کرده که تحریمها روی کاغذ برداشته 
شده ولی بعد روانی آن باقی مانده و این فضای روانی هنوز وجود دارد؛ از بین بردن این 
بعد روانی تلاشهای فشرده ای لازم دارد. وزیر امورخارجه یادآور شد: امروزبا خانم موگرینی 
صحبتهایی داشتم و چهارشنبه نیز با آقای کری جلسه خواهم داشت. ظریف افزود: وزارت 
خارجه آمریکا در بیانیه بروکسل هم اعلام کرد خود را متعهد به لغو تحریم ها می داند. در 
اصل این مردم ایران هستند که باید ببینند اجرای برجام درعمل چگونه است. وزیر امور 
خارجه با تاکید بر اینکه افراطی گری از طرف هر شخص و گروهی را رد می کنیم، گفت: 
اقدام نظامی خطرناک است و تبعات سخت و ویران کننده ای به همرا دارد. ظریف افزود: 
این امر محدود به یک منطقه خاص نمی شود و یک همکاری مشترک در این زمینه لازم 
است. وی با اشاره به نامگذاری سال 2013 به نام سال جهان عاری از خشونت تصریح کرد: 
ایران اقدام نظامی علیه غیر نظامیان را رد می کند. وی تاکید کرد: همه باید قبول کنند 

که راه حل نظامی هیچ نتیجه ای ندارد و همه باید توهم راه حل نظامی را کنار بگذارند.

مصباحی مقدم: در صورت اجماع اصولگرایان

کاندیدای ریاست جمهوری می شوم
 سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با اشاره به برگزاری انتخابات ریاست جمهوری سال 

آینده، پیشنهاد کرد که اصولگرایان برای حمایت از نامزدشان، اتاق فکر تشکیل دهند.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، گفت: در این اتاق فکر باید تمام افرادی که 
قصد کاندیداتوری دارند را رصد کنند و براساس توانایی ها و ظرفیت های این افراد به آن ها 
امتیاز داده و کسی که بالاترین امتیاز را کسب می کند، به عنوان نامزد نهایی اصولگرایان 
برای انتخابات ریاست جمهوری سال ۹6 مطرح کنند. سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
در پاسخ به این سوال که در صورت انتخاب یک نفر از میان تمام اصولگرایان، سرنوشت 
دیگر نامزدهای اصولگرا چه خواهد بود، خاطرنشان کرد: باید نامزدی که بالاترین امتیاز 
را به دست آورده، انتخاب کنند و از دیگران نیز بخواهند که به میدان بیایند و به نامزد 
برگزیده کمک کنند و تنها در این شرایط است که نتایج خوبی برای اصولگرایان مترتب 
خواهد شد. مصباحی مقدم در پاسخ به این سوال که آیا قصد دارد در رقابت های انتخاباتی 
ریاست جمهوری سال آینده حضور پیدا کند، یادآور شد: شخصاً حاضر نیستم به صورت 
داوطلبانه به میدان بیایم اما اگر اجماع اصولگرایان روی بنده باشد، مسئله ای دیگری است. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به سوالی درباره شانس پیروزی احمدی نژاد 
در انتخابات ریاست جمهوری، اعلام کرد: درخصوص این که آیا حضور احمدی نژاد در 
انتخابات به مصلحت است یا خیر، پیش از این اظهارنظر کرده ام و باتوجه به این که در بازتاب 
آن صحبت ها صادقانه عمل نشد، دیگر تکرار نمی کنم؛ چرا که امکان دارد این اظهارات 
دوباره به همان بلیه دچار شود. این عضو جامعه روحانیت مبارز ادامه داد: با این حال، اگر با 
همان ساز و کاری که درخصوص تشکیل اتاق فکر عرض کردم، درخصوص احمدی نژاد هم 
عمل شود، اشکالی ندارد و یکی از کسانی که می تواند موضوع بررسی های اتاق فکر باشد، 
آقای احمدی نژاد است. مصباحی مقدم در پایان و در پاسخ به سوالی درباره دیگر گزینه های 
اصولگرایان، گفت: در حال حاضر درباره هیچ یک از گزینه ها اظهارنظر نمی کنم؛ چرا که 
صحبت درباره هر یک از این گزینه ها، به نوعی هواداری و حمایت از آن نامزد خاص است.

مصطفی کواکبیان:

امسال باید چند وزیر تغییر کند
دبیر کل حزب مردم سالاری گفت: درست است که یک سال به پایان دولت یازدهم 

باقی مانده، اما لااقل باید امسال چند وزیر کابینه تغییر کند.
مصطفی کواکبیان در همایش اشتغال و رونق اقتصادی در هتل المپیک تهران خطاب به 
برخی از نمایندگان مجلس دهم حاضر در ضیافت افطاری حزب متبوع خود، اظهار داشت: 
اگر برای مردم کاری صورت ندهیم، مردم همان سیلی را به ما می زنند که به لیست 30 نفره 
اصولگرایان زدند، بنابراین باید حواسمان باشد. وی بابیان اینکه چندین سال است که مقام 
معظم رهبری شعار اقتصادی می دهد اما اتفاقی نمی افتد، گفت: ما نمایندگان مجلس دهم 
به مردم قول داده ایم که رونق اقتصادی ایجاد کنیم  و این جزو شعار ما بوده، بنابراین باید 
همه این شعار را جدی بگیریم. کواکبیان معتقد است که باید در سال جاری وضعیت مردم از 
لحاظ اقتصادی دچار تغییراتی شود، چراکه مسائل امروز ضروری و اورژانسی شده است. وی 
خاطرنشان کرد: بر اساس منویات امام راحل )ره( قانون اساسی و اهداف انقلاب، قرار نیست 
انقلاب کنیم و مردم در تنگنای اقتصادی  باشند، اگر قرار بود این گونه باشد که شاه هم بود. ما 
می خواهیم علاوه بر معنویت جامعه، مشکلات مادی جامعه را نیز برطرف کنیم. دبیر کل حزب 
مردم سالاری افزود: کشوری که می خواهد برای دنیا الگو باشد نباید وضع اقتصادی آن به این 
شکل باشد چراکه ما طبق چشم انداز سند 1404 باید اولین کشور این منطقه و دهمین کشور 
دنیا بشویم، بنابراین باید بجنبیم. وی همچنین در ادامه از عدم خانه تکانی در دولت یازدهم 
انتقاد کرد و گفت: درست است که یک سال تا عمر دولت یازدهم باقی نمانده است، اما حداقل 
امسال چند وزیر را عوض کنید. کواکبیان در پایان گفت: در عدم بازگشت جریان توپولیست 

در رأس کشور خود دولت و اقدامات آن نیز موثر خواهد بود.

صادق خرازی:

آرمان مقدس ما تجلی اصلاح طلبی است
 رئیس شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان گفت: رئیس دولت های نهم و دهم با شعارهای 
آرمان گرایانه خود دروازه جنگ و سرکوب گری را در فراروی ملت گذاشتند که هنوز ملت 

ایران در پس دادن تاوان آن هستند و انتخابات سال ۹2 سایه جنگ را از کشور دور کرد.
به گزارش ایرنا، »سید محمد صادق خرازی« شامگاه دوشنبه در همایشی به مناسبت 
24 خرداد با عنوان »روحانی تنها نیست« در بوشهر افزود: تا ابتدای فعالیت دولت های نهم 
و دهم حتی یک قطعنامه از نهادی بین المللی علیه ایران وجود نداشت. وی گفت: تدبیر 
و خردورزی دولت روحانی باعث شده تا در یکهزار سال گذشته ایران هیچگاه در وضعیت 
قدرت بین المللی امروزی خود قرار نگرفته باشد. این فعال سیاسی اظهار داشت: مردم ایران 
در انتخابات ریاست جمهوری 24 خرداد ۹2 با رای و شکوه حضور خود ادبیات جدیدی در 
عرصه سیاسی کشور خلق کردند. وی با اشاره به اینکه آرمان مقدس ما تجلی اصلاح طلبی 
است که معنی و مفهوم آن اصلاح فرد و جامعه در طول تاریخ است، گفت: نتیجه حماسه 
24 خرداد پاسخ نه به تفکری است که دروغ، فریب و سیاهی را بر ایران حاکم کرده بود. 
خرازی اظهار داشت: در انتخابات ریاست جمهوری ۹2 مردم با انتخاب خود که به گفته 
مولای آنها رای مردم حق الناس است در برابر هشت سال تیرگی و سیاهی، امید را رونقی 
دوباره بخشیدند. این فعال سیاسی ادامه داد: در حماسه 24 خرداد ۹2 روسای جمهوری 
دولت اصلاحات و سازندگی به عنوان مظهر شکوه ملت ایران بطور مجدد رای ملت را با 
شکوه ترسیم کردند. وی گفت: دوم خرداد همان حماسه ای است که در سوم خرداد رخ 
داده و سوم خرداد نیز همان حماسه رخ داده در دوم خرداد است. خرازی افزود: در هشت 
سالی که دولت سابق زمامدار مملکت بود مشخص نشد با ثروت و پول هنگفت و با آن 
قدرت بلامنازع که پیدا کرده بودند با پیچیدگی و راز و رمزهایی خود برای تصرفات مالی 
چه اقدامی کردند. این فعال اصلاح طلب گفت: هم اینک جمهوری اسلامی ایران یکی از 
حساس ترین دوران تاریخی خود را سپری می کند که در این مقطع اصلاح طلبان باید 
ابتدا متحد باشند و به دنبال آن از هیچ تلاشی برای خدمت به مردم دریغ نکنند. وی با 
بیان اینکه در شرایط کنونی باید به دولت تدبیر و امید فرصت داد، تصریح کرد: در سایه 
این فرصت دولت می تواند از مذاکرات سیاسی و بین المللی خود نتیجه لازم را کسب کند.

رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری:

طولانی شدن روند رسیدگی 
به پرونده مرتضوی قابل قبول نیست

رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری از طولانی شدن روند رسیدگی به پرونده 
سعید مرتضوی گلایه و تاکید کرد؛ به صرف اینکه مرتضوی در گذشته دادستان کشور بوده، 

نباید برخورد دوگانه در رسیدگی به این پرونده صورت بگیرد.
حسن صادقی با اشاره به روند رسیدگی به این پرونده گفت: روند رسیدگی به این پرونده 
بسیار طولانی شده و اینکه گفته می شود نقص در پرونده مانع رسیدگی شده برای جامعه 
کارگری قابل قبول نیست و به خودی خود این تصور را برای در اذهان عمومی ایجاد می کند 
که برخورد دو گانه ای در رسیدگی به این پرونده وجود دارد. پیش از این »مصطفی ترک 
همدانی« وکیل کارگران در پرونده تامین اجتماعی؛ اتهامات سعید مرتضوی در این پرونده 
را اهمال در انجام وظیفه و تصرف غیرقانونی اعلام کرد. به گفته ترک همدانی، مرتضوی در 
پرونده تامین اجتماعی تنها محاکمه نمی شود بلکه در این پرونده، معاون سابق امور مالی 
تامین اجتماعی نیز متهم است و مرتضوی به اتفاق معاون وقت خود محاکمه می شود. عضو 
هیات مدیره اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری با اشاره به اتلاف منابع سازمان تامین 
اجتماعی در زمان ریاست وی در این سازمان اظهار داشت: در آن دوره مدیران سازمان 
تامین اجتماعی با منابع سازمان که قسمتی از آن از محل حق بیمه کارگران و بازنشستگان 
است به خود پاداش هایی پرداخت می کردند و هزینه های میلیاردی را برای چاپ آگهی در 

رسانه ها خرج کردند که دقیقا مشخص نیست با چه هدفی این هزینه ها انجام شده است.

یادداشت

اخبــار

یازدهم  دولت  گفت:   جمهوری  رییس 
فرصت حضور زنان در فعالیت های اجتماعی، 
سیاسی و اقتصادی را حق زنان می داند و با 

همه توان در کنار آنان فعال خواهد بود.
حسن  دکتر  والمسلمین  حجت الاسلام 
افطار  ضیافت  در  شب  دوشنبه  روحانی 
خانواده  و  زنان  حوزه  فعالان  از  جمعی  با 
گفت: امروز در روند توسعه کشور و پیشبرد 
سیاستهای اقتصاد مقاومتی، باید زنان مشارکت 
گسترده تری داشته باشند و مگر می شود 
نیمی از اعضای یک کشور در خانه بمانند و 
در صحنه کار و تلاش، حضور نداشته باشند 
و آن کشور بتواند از لحاظ اقتصادی پیشرفت 
کند. وی اظهارداشت: امروز یک رسالت بزرگ 
زنان جامعه ایران، ارائه الگوی زن مسلمان فعال 

اجتماعی در سطح جهان است و زن ایرانی می تواند این کار 
را بخوبی انجام دهد. رییس جمهوری با اشاره به تقارن این 
مراسم با 24 خرداد، گفت: 24 خرداد ۹2 روز امید و روزی 
بود که مردم ایران اسلامی توانستند با بهترین بیان و زبان که 
همان رای و صندوق آراء بود، در برابر همه نقشه های شومی 
که دشمنان علیه این کشور طراحی کرده بودند، بایستند و 
به جهانیان اعلام کنند که ملت بزرگ ایران به خوبی قادر 
است حق خود را باز ستاند و نقشه های دشمنان را خنثی 
کند. دکتر روحانی با قدردانی از حضور و مشارکت گسترده 
زنان در انتخابات خرداد ۹2 و اسفند ۹4 اظهارداشت: زنان 
جامعه ما در مسیر احقاق حقوق خود، با همه توان و قدرت 
ایستاده اند و به راهشان ادامه خواهند داد. رییس جمهوری 
با اشاره به سخنان خانم ریگی فرماندار شهرستان قصرقند 
زنان  این مراسم گفت:  بلوچستان در  و  استان سیستان 
جامعه ما راهگشای توسعه بیش از پیش جامعه هستند و 
بر خلاف آنچه که برخی تنگ نظران فکر می کنند، زن، 
مشکل و معضل جامعه نیست. دکتر روحانی تصریح کرد: 
زنان، قومیت و مذهب، هیچیک مشکل نیستند. زنان ایران 
اسلامی در سایه برکت انقلاب اسلامی، با مذاهب و قومیت 

های مختلف و به عنوان نیمی از جمعیت کشور به خوبی می 
توانند در صحنه های اجتماعی، سیاسی و اقتصادی حضور 
فعال داشته باشند. رییس جمهوری گفت: این چه اندیشه 
ای است که گفته شود یا زن باید بتواند وظیفه مادری خود 
را انجام دهد که البته بسیار مهم است و یا حضور در جامعه 
پیدا کند. ما چنین تفکری در اسلام نداریم، در اسلام زن و 
مرد در خلقت و ایفای نقش برابرند، البته زن ها نقش خاص 
خود را در برخی موارد دارند و اگر بخواهیم امتیاز انسانها 
را برمبنای کاری که انجام می دهند، بسنجیم در برخی 
موارد زن ها وظایف خطیرتر و سختتری را بردوش دارند. 
دکتر روحانی اظهارداشت: ما چنین تفکری در اسلام نداریم 
که یک نوع جنسیت به عنوان نقش اول و یک جنسیت 
به عنوان نقش دوم مطرح باشد. انسان در پیشگاه خداوند 
دارای کرامت است. یکی از شعارهای 24 خرداد ۹2 نیز 
اعتدال بود و یک معنای اعتدال، عدالت اجتماعی در میان 
زنان و مردان جامعه ما است. رییس جمهوری با اشاره به 
پیشتازی ها و افتخارآفرینی های زنان ایرانی در میدان های 
علمی، ورزشی و هنری تصریح کرد: این چه تفکری است 
که گفته شود امنیت و اخلاق زن، فقط در درون خانه تامین 
می شود. زنان ایرانی در سایه انقلاب اسلامی ضمن احترام 

به اخلاق و معنویت، در فعالیتهای اجتماعی 
مشارکت گسترده دارند و آنچه اسلام برای ما 
مقرر کرده است امنیت کامل مردان و زنان در 

کنار یکدیگر است.
جامعه مردسالار و زن سالار نداریم

دکتر روحانی با تاکید بر اینکه ما جامعه 
مردسالار و زن سالار نداریم، گفت: آنچه ما در 
اسلام داریم شایسته سالاری است و در رسیدن 
به این شایستگی، تفاوتی بین زن و مرد وجود 
ندارد. حضور زنان در فعالیت های اجتماعی نیز 
منافاتی با وظایف مادری و خانوادگی آنان ندارد 
و دولت یازدهم فرصت حضور زنان در فعالیت 
های اجتماعی، سیاسی و اقتصادی را حق زنان 
می داند و با همه توان در کنار آنان فعال خواهد 
بود. معاون رییس جمهوری در امور زنان و 
خانواده نیز در این مراسم با تبریک ماه مبارک رمضان و 
گرامیداشت تقارن این ضیافت با سالگرد انتخابات 24 خرداد 
۹2 اظهار داشت: 24 خرداد یادآور خلق حماسه سیاسی 
و رای به عقلانیت، اعتدال و تدبیر و امید و نیز مشارکت 
همگانی زنان و اعتماد آنان به شعارهای سکاندار تدبیر و امید 
بود. شهیندخت مولاوردی با اشاره به اینکه وضعیت زنان در 
دهه های گذشته دستخوش فراز و فرودهای بسیاری بوده 
است، گفت: راهبرد عمده در حوزه زنان وخانواده در دهه 
اخیر، تقویت نهاد خانواده در کنار توجه به جایگاه زنان و 
استیفای حقوق شرعی و قانونی بانوان در همه حوزه ها است. 
وی خاطرنشان کرد: در دهه چهارم انقلاب اسلامی، دولت 
اعتدال همچنان میراث دار روند و وضعیتی بود که جامعه از 
توسعه نامتوازن و عدم تعادل بویژه در حوزه زنان و خانواده 
رنج می برد. مولاوردی با تاکید بر اینکه دولت تدبیر و امید 
برای بهبود وضعیت موجود، اقدامات گسترده ای را در زمینه 
های مختلف در دستور کار خویش قرار داده است، اظهار 
داشت: امیدواریم برنامه های متعددی که به اجرا در آمده 
است، به تحقق اهداف بلند مدت در حوزه زنان و توانمند 

سازی آنان در همه سطوح منجر شود.

معاون سیاسی وزارت کشور، با بیان این که در وزارت خانه ما خبری از حقوق های نجومی 
نیست، گفت: برای جلوگیری از این اتفاقات باید اختیارات مدیران شرکت های دولتی محدود 

و قانون پرداختی ها اصلاح شود.
محمد حسین مقیمی در گفت و گو با جماران، در خصوص منشاء برخی حقوق های 
نجومی در دستگاه های دولتی، گفت: از آنهایی بپرسد که این حقوق ها را می گیرند. در وزارت 
خانه خبری از چنین حقوق هایی نیست. وی ادامه داد:  سالهاست که این موضوع  وجود دارد 
و قبلًا نیز مطرح بوده است. دلیل آن نیز اختیاراتی است که بر اساس قانون به مدیران بعضی 
شرکت های دولتی داده شده است. معاون سیاسی وزارت کشور اضافه کرد: وزارت کشور 
خوشبختانه هیچ شرکت دولتی ندارد و طبیعتاً  این حقوق ها در آن پرداخت نمی شود. این 
مسائل بیشتر مربوط به بانک ها و بیمه ها و شرکت های صنعتی بزرگ هستند. وی با اشاره 
به این که مثلا در قوانین شهرداری وقتی شهردارها پروژه ای عمرانی را به پایان می رسانند، 
درصدی را به صورت پاداش دریافت می کنند. اظهار کرد: این موضوعات قانون است. اگر می 
خواهیم چنین اتفاقاتی رخ ندهد باید قانون اصلاح شود و اختیاراتی که دست دستگاه های 
دولتی را برای پرداخت این حقوق ها باز می گذارد متوقف و اصلاح شود. مقیمی تاکید کرد: 
به هر حال این موضوع مربوط به حال نیست و اختیاراتی است که قانون گذار به مدیران داده 
است؛ یعنی مدیران بر اساس قانون می توانند پاداش دریافت کنند؛ اما کسی با پرداخت این 

حقوق ها موافق نیست. وی همچنین در پاسخ به این سؤال که وضعیت دریافتی کارکنان و 
مدیران در وزارت خانه ها و دیگر نهاد های دولتی به چه شکل است، گفت: کارمندان دولت 
یعنی کسانی که در وزارت خانه ها و نهاد های دولتی کار می کنند حقوق های مشخصی 
دارند. نه پاداش آنچنانی دارند و نه حقوق اضافی می گیرند. این دریافت ها  تنها مربوط به 
برخی شرکت هایی دولتی است که قانون گذار چنین اختیاری را به آنها داده است؛ بنابراین 
پیش از همه چیز قانون است که باید اصلاح شود. محمد حسین مقیمی در ادامه با بیان این 
که اصل این  موضوع که حقوق ها باید متعادل باشد بحث درستی است، تصریح کرد: البته 
کسانی مسئولیت های مالی سنگینی دارند که باید این موارد نیز مورد توجه قرار بگیرد، این 
ها شغلشان با کسانی که در پست های مدیریتی معمولی هستند فرق می کند؛ اما این که 
این مقدار نیز فاصله داشته باشد، قابل قبول نیست. معاون وزیر کشور همچنین خاطرنشان 
کرد: این ها را گفتم که بدانید این مسائل، مسائل ساده و یک طرفه ای نیست که با یک 
اطلاع رسانی حل شود. برای مطرح کردن و پرداختن در رسانه ها باید همه موارد و درستی 
و نادرستی موضوعی که مطرح می شود مشخص شود تا به کسی تهمت زده نشود. وی در 
پایان افزود:  این موضوعات باید در دیوان محاسبات و در خود دولت مورد برسی قرار گیرد و 
جاهایی که اختیارات به حدی است که موجب این اتفاقات می شود، شناسایی و اختیارات 

محدود شود.

دکتر روحانی در ضیافت افطار با فعالان حوزه زنان و خانواده:

دولت برای تحقق حقوق زنان، با همه توان فعال است

معاون وزیر کشور:

اختیارات مدیران شرکت های دولتی محدود شود

اخبار

حمید بعیدی نژاد

سخنگوی دولت در واکنش به جوسازی ها بر علیه 
دولت، گفت: هر هفته شنبه ها اتاق فکری بر علیه دولت 
تشکیل می شود و تصمیم  می گیرند بر روی چه موضوعی 

تا آخر هفته برای سوء استفاده تمرکز کنند.
محمدباقر نوبخت روز گذشته  در نشست هفتگی خود 
با خبرنگاران با اشاره به خرید تضمینی گندم دولت از 
کشاورزان گفت: 3 میلیون و ۷08 هزار تن گندم به ارزش 
4 هزار و ۷4۹ میلیارد تومان از کشاورزان خریداری شد و 
از این رقم تا الان بالغ بر 2 هزار و ۹40 میلیارد تومان به 
کشاورزان پرداخت شده است. وی همچنین با اشاره به 
افزایش حقوق بازنشستگان در سال ۹5 گفت: 12 درصد 
به صورت عمومی به همه حقوق و مزایای بازنشستگان 
اضافه شد، اما برای بازنشستگانی که دریافتی آنان زیر 1.5 
میلیون تومان بود، 20 درصد افزایش حقوق در نظر گرفته 
شده است. سخنگوی دولت همچنین تصریح کرد: برای 
سال آینده که سال دوم اجرای برنامه ششم توسعه است، 
مصمم هستیم کسانی که بازنشسته قبل از 86 هستند 
را مشمول افزایش حقوق بیشتر کنیم که نابرابری ها در 

پرداخت حقوق برطرف شود.
تعطیلی شنبه به جای پنج شنبه 

در دستور کار نیست
 نوبخت در پاسخ به این سوال که آیا دولت برای تغییر 
تعطیلی از پنجشنبه به شنبه برنامه خاصی دارد، گفت: این 
تعطیلی در حال حاضر در دستور کار نیست. وی همچنین 
در واکنش به تعطیلی کارخانه ارج، افزود: دولت به دنبال 

فعال کردن ۷ هزار واحد تولیدی در سال ۹5 است.
سخنگوی دولت گفت: کارخانه ارج مربوط به بانک 
ملی است، لذا این کارخانه هم می تواند از این تسهیلات 
استفاده کند. نوبخت مبلغ در نظر گرفته شده برای فعال 
کردن واحدهای تولیدی را 16 هزار میلیارد تومان نام برد 
و گفت: این مبلغ بین واحدهای تولیدی غیرفعال و نیمه 
فعال تقسیم خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه بانک ها نباید 
بنگاه داری کنند و باید واحدهای اقتصادی خود را واگذار 
کنند، گفت: 6 خریدار داخلی و یک خریدار خارجی برای 
ارج اعلام آمادگی کرده اند که کارهایش در حال انجام است.

سخنگوی دولت افزود: فعال کردن واحدهای تولیدی 
راکد از سیاست های دولت یازدهم است. 

نوبخت همچنین با اشاره به حقوق های نامتعارف گفت: 
و  کشوری  خدمات  مدیریت  قانون  اصلاح  برای  دولت 
مسدود کردن گریزگاه هایی که زمینه پرداخت غیرمتعارف 
را ایجاد می کند، نیازمند همکاری مجلس نیز هست، لذا از 

مجلس کمک می طلبیم.
نهاوندیان تغییر نمی کند

در ادامه خبرنگاری پرسید چرا هر چند وقت یک 
بار خبر از تغییر در کابینه به خصوص تغییر رئیس دفتر 
رئیس جمهور داده می شود، این تغییر چه زمانی انجام 
می گیرد، نوبخت گفت: اینها بیشتر گمانه زنی است، چرا که 

اگر صحت داشت تا الان این تغییرات صورت گرفته بود.

سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که رئیس جمهور 
در دستور خود به معاون اول گفته است که مدیران متخلف 
باید عزل شوند، آیا چنین اتفاقی خواهد افتاد، گفت: اگر 
مدیری مشمول بخشنامه رئیس جمهور باشد، حتما اخراج 
خواهد شد. نوبخت در خصوص افزایش تولید صادرات 
نفت، تصریح کرد: تولید و صادرات نفت نسبت به قبل از 
برجام دو برابر بیشتر شده و مصمم هستیم که سهم ایران را 
در بازار نفت احیا کنیم. وی ادامه داد: خوشبختانه همزمان 
با افزایش تولید، قیمت نفت هم در حال افزایش است و 
دیدیم که جوسازی هایی که بر علیه ایران می کردند و 
می گفتند اگر ایران سهمش را احیا کند قیمت نفت سقوط 

خواهد کرد، بی اساس بود.
سخنگوی دولت همچنین با اشاره به ضرورت اصلاح 
نظام بانکی، تصریح کرد: در لایحه بودجه ۹5 دو تبصره 1۹ 
و 20، اصلاح نظام بانکی و افزایش قدرت تسهیلات بانکی 
را در نظر گرفته  بودیم که متاسفانه این دو تبصره در فرآیند 
رسیدگی به بودجه ۹5 حذف شد. نوبخت گفت: ما برای 
اصلاح نظام بانکی و کمک به تولید در شرایطی که نیاز 
به رونق داریم، به شکل مقتضی لایحه اصلاح نظام بانکی 
را به مجلس ارائه خواهیم کرد. وی همچنین در پاسخ به 
این سوال که 30 نفر از روزنامه نگاران به رئیس جمهور 
آیا  نوشته اند،  نامه  روزنامه نگاران  بازداشت  در خصوص 
رئیس جمهور پیگیری های لازم را در این خصوص انجام 
داده است، گفت: شما از نگاه و موضع دولت نسبت به این 
موضوع باخبر هستید، اما این موضوع در اختیار دولت 
نیست و در اختیار قوه قضائیه است. سخنگوی دولت ابراز 

امیدواری کرد که هیچ خبرنگاری در بند نباشد.
به  خزر  دریای  انتقال  طرح  خصوص  در  نوبخت 
خلیج فارس گفت: چنین طرح های نیاز به مطالعات دقیق 
دارد و تا این مطالعات تکمیل نشود، درآمد و هزینه اش 
مشخص نشود، هیچ دولتی چنین اقدامی نخواهد کرد؛ لذا 

باید منتظر نتیجه مطالعات باشیم.
در  رئیس جمهور  که  سئوال  این  به  پاسخ  در  وی 
مورد  را  ارشد  مدیران  اول، حقوق  معاون  به  نامه خود 
نیز  میانی  مدیران  حقوق  بر  آیا  است،  داده  قرار  تذکر 
نظارت خواهد شد، گفت: به دفعات هم رئیس جمهور و 
هم نهادهای نظارتی در قوه مجریه بر حقوق ها نظارت 
می کنند و پرداخت های غیرمتعارف بیشتر در بخش های 
غیروزارتخانه ای و غیراداری هستند که بیشتر در جاهایی 
صورت می گیرد که در قالب شرکت فعالیت می کنند و 
انجام نمی شود. سخنگوی  اقدامات در وزارتخانه ها  این 
دولت در خصوص سرمایه گذاری خارجی گفت: تا الان بر 
اساس یک گزارش برای 41 واحد 3 میلیارد و 18 میلیون 
دلار سرمایه گذاری خارجی صورت گرفت و این 41 طرح 
در استان های مختلف توزیع شده است. نوبخت افزود: 
همچنین 4.2 میلیارد دلار سرمایه گذاری در 6 نیروگاه 
به ظرفیت 5 مگاوات انجام شده که همه اینها در شرایط 
پسابرجام صورت گرفته است و این سرمایه گذاری ها در 

شرایطی بود که هنوز بانک های خارجی با احتیاط بیشتری 
نسبت به همکاری با بانک های ایرانی عمل می کنند.

وی همچنین در خصوص قراردادهای ایرباس تصریح 
کرد: مسیر این قراردادها طی شده و الان منتظر جلسه 
شورای اقتصاد هستیم؛ چرا که این قراردادها زمانی امضا 
و  باشیم  داشته  را  اقتصاد  شورای  مصوبه  که  می شود 
پیش بینی من هم این است که شورای اقتصاد نیز با این 
قرارداد موافقت خواهد کرد. سخنگوی دولت گفت: برای 
اینکه هر یک از این قراردادها را اجرایی کنیم باید مسیر 
قانونی اش طی شود، ضمن اینکه برای بوئینگ نیز مذاکراتی 
در حال انجام است. نوبخت در خصوص سرمایه گذاری 
خارجی در واحدهای تولیدی، تصریح کرد: سرمایه گذاری 
اما تلاش  است،  بلامانع  تولیدی  واحدهای  در  خارجی 
دولت این است که اجازه ندهد این سرمایه گذاری ها منجر 
به واردات کالاهای خارجی شود؛ لذا تلاش این است که 
در این سرمایه گذاری ها به گونه ای عمل کنیم که بتوانیم 
محصولاتمان را به دیگر کشورها صادر کنیم. وی تصریح 
کرد: حتی کارخانه ارج نیز جزو سیاست های ماست که 
اگر نتواند خود را با تکنولوژی روز هماهنگ کند، باید 
واگذار شود. سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که 
شرکت خارجی متقاضی کارخانه ارج از چه کشوری است، 
گفت: استفاده از سرمایه خارجی برای واحدهای تولیدی 
یک امر معمول است و تا آنجا که من اطلاع دارم یک 
شرکت تُرک خواهان خریداری ارج است. نوبخت در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه چند مورد فیش های حقوقی 
نامتعارف موجب پرونده سازی علیه دولت و تخریب جایگاه 
مدیریتی شده است، گفت: ما آرزو نمی کنیم که اتفاقات 
نگران کننده و زیانباری که در سال های گذشته شاهد 
بودیم، اتفاق بیفتد. وی تاکید کرد: دولت نسبت به هر 
گونه فساد و سوء استفاده ای که صورت بگیرد بسیار جدی 
برخورد خواهد کرد و قطعا چنین مسائلی اذهان عمومی را 
از دکل های گم شده و بابک زنجانی و مسائل دیگری که 
پیش آمده منحرف نخواهد کرد؛ چرا که جامعه حواسش 
جمع است و بسیار زیرک است. سخنگوی دولت افزود: 
اتاق های فکری تشکیل شده است و هر هفته روزهای شنبه 
تصمیم می گیرند که در آن هفته چه اتفاقی بیفتد که از 
آن سوء استفاده کنند. ما بدون توجه به این موضوع تمام 
مساعی خود را به کار می بریم که بتوانیم معیشت مردم 
را تامین کنیم؛ چرا که به جز این شأن دیگری برای خود 
قائل نیستیم. نوبخت در پاسخ به این سوال که در تبلیغات 
ریاست جمهوری دولت وعده داده بود که تعطیلات عید 
را ساماندهی کند، چه اقداماتی در این زمینه انجام گرفته 
است، گفت: این موضوع در کمیسیون اجتماعی دولت 
بررسی شد، اگر جمع بندی شود، قابلیت های اجرا داشته 

باشد، این موضوع مطرح خواهد شد.
وی همچنین در مورد اینکه استاندار خوزستان چه 
زمانی تعیین می شود، تصریح کرد: به زودی استاندار این 

استان تعیین خواهد شد.

محمدباقر نوبخت مطرح کرد:

تشکیل اتاق فکر علیه دولت

 وزیر دادگستری با اشاره به فیش های 
حقوقی برخی مدیران بانک ها و بیمه ها 
در هفته های اخیر تاکید کرد: شعار دولت 
در  انضباطی  بی  و  است  فساد  با  مبارزه 

پرداخت ها را ساماندهی می کنیم.
شنبه  سه  روز  پورمحمدی  مصطفی 
علنی شورای  برگزاری جلسه  در حاشیه 
اسلامی شهر تهران با بیان اینکه در دولت 
سعی کردیم به بودجه نظم دهیم، افزود: 
دولت ما، دولت ضد فساد است و گزارش 
جلوگیری از بی نظمی ها را منتشر می 
کنیم. وی با اشاره به فیش های حقوق چند 
ده میلیونی برای برخی مدیران خاطر نشان 
کرد: رئیس جمهوری، رئیس قوه قضائیه و 
رئیس مجلس دستور پیگیری این موضوع 

را داده اند. پورمحمدی افزود: این موضوع 
در حوزه مدیران نهادهای اقتصادی که در 
تملک دولت هستند از جمله بانک و بیمه 
اتفاق افتاده که ضوابط مخصوص به خود 
را دارند. وی گفت: بعضی رسانه ها به جای 
اجتماعی  بلوای  به  را  ضعف  نقاط  دفاع، 
و رسانه ای بدل می کنند و آن را تعمیم 
این در حالی است  افزود:  می دهند. وی 
که دولت جلوی تخلف 3 هزار میلیاردی را 
گرفته و ساماندهی حقوق ها را نیز انجام می 
دهد. پورمحمدی با بیان اینکه یک مربی 
تیم ورزشی مبلغ 30 میلیارد ریال دریافت 
می کند اما کسی اعتراض نمی کند، ابراز 
امیدواری کرد: با هشدار مردم و پیگیری 
رسانه ها فساد، تخلف و بی نظمی در جامعه 

کنترل شود. وزیر دادگستری در پاسخ به 
سوالی مبنی بر ادعای بازداشت غیرقانونی 
بابک زنجانی از سوی وکیل وی گفت: وقتی 
کسی می تواند 2 هزار و 800 میلیارد تومان 
از منابع کشور را ببرد و با دروغ های خود 
وقت مردم را بگیرد، اکنون نیز می تواند 
مدعی حقوق شهروندی شود. پورمحمدی 
افزود: اول باید سرمایه های مردم را برگرداند 
و سپس این ادعا را بکند. وی تاکید کرد: 
باید فضا به گونه ای شود که هر کسی اجازه 
نداشته باشد این بحث ها را پیش بکشد. 
وکیل مدافع بابک زنجانی، بازداشت موکلش 
پس از تاریخ ۹ دی ۹4 را غیرقانونی خوانده و 
گفته که اموال متهم شناسایی بشود یا نشود، 
رسیدگی کننده  قضات  از  قانونی  تکلیف 

با وثیقه 5 هزار  ساقط نمی شود؛ زنجانی 
دادگستری  وزیر  می شود.  آزاد  میلیاردی 
در ادامه در خصوص رعایت نشدن قانون 
حفظ باغ ها گفت: قوانین اجرا نشده زیادی 
وجود دارد که باید به آن توجه شود. وی 
گفت: محیط زیست آسیب زیادی دیده و 
متجاوزان و قانون شکنان سوء استفاده های 
زیادی کرده اند. پورمحمدی با بیان اینکه 
سعی کردیم جلوی تخریب باغ ها، جنگل ها 
و تغییر کاربری ها را به طور جدی بگیریم، 
گفت: در این خصوص تعداد پرونده ها در 
سال های اخیر کمتر شده است. وی تاکید 
کرد: در خصوص مسائل و مشکلات شهر 
تهران که اعضای شورای شهر دغدغه آن را 
دارند با مسئولان قضایی صحبت می کنیم.

وزیر دادگستری:

شعار دولت مبارزه با فساد است



3 اقتصادی
چهار شنبه  بیست وششم خرداد 1395 -  سال نوزدهم  - شماره 4026

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,531,000یک مثقال طلا

1,046,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,290,000سکه بهار آزاد ی

10,300,000سکه امامی

5,140,000نیم سکه

2,710,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

سخنگوی انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی عنوان کرد

 پشت پرده اخبار تعطیلی کارخانه های ایرانی
در شرایطی که تعطیلی کارخانه ارج و شایعاتی درباره دیگر واحدهای تولیدی قدیمی 
مانند پارس الکتریک فضای صنعتی و خبری کشور را تحت تاثیر قرار داده است. سخنگوی 
انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی عامل این جوسازی  را مافیای لوازم خانگی خارجی 

در ایران می داند.
حمیدرضا غزنوی با اشاره به اینکه نقش دولت ها در وضعیت فعلی تولید ناچیزاست و 
وضع دولت فعلی ناچیزتر از همه، گفت: فاکتور های بسیاری کار تولید را به اینجا رسانده 
است و با نگاهی به آمار واردات بی حساب و کتاب لوازم خانگی و وضعیت صنایع در دولت 
قبل می توان فهمید که سهم دولت فعلی در اوضاع امروز تولید بسیار اندک است و باید در 
واکاوی این موضوع عوامل بیشتری را در نظر گرفت.وی با بیان اینکه هرگونه قضاوت یک 
جانبه درباره اتفاقاتی که برای تولیدکنندگانی مثل ارج و پارس الکتریک می افتد قابل قبول 
نیست، اظهار کرد:عواملی مانند سهام داری، بازار، واردات، فرهنگ مصرف و تکنولوژی تولید 
مجموعه ای را تشکیل می دهد که در نهایت باعث ایجاد وضعیت کنونی می شود و انحراف 
اذهان مردم از این عوامل واقعی و تولید داخلی به سمت مقابله با دولت کار شبکه مافیای 

بزرگ لوازم خانگی در ایران است.
سخنگوی انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی در ادامه با اشاره به نقص قوانین و 
برخورد انحصاری با تبلیغات، عنوان کرد: در حالی که قوانین محدود کننده تبلیغات لوازم 
خانگی خارجی رعایت نمی شود،  برند های خارجی فضاهای شهری را در اختیار می گیرند و 
همچنین واردات بی رویه محصولات خارجی ذائقه مردم را به سمت مصرف این کالاها سوق 

می دهند، نمی توان انتظار داشت صنایع داخلی در این شرایط توان رقابت داشته باشند.

وی ادامه داد: وقتی مردم به دنبال برندهای خارجی باشند و به تولیدات داخلی پشت کنند 
باید روزی را هم ببینند که یک برند پرسابقه مانند ارج نابود شود و فرزندان آنها از کار بیکار 
شوند. گرچه ما به دنبال موج سواری به نفع محصولات خارجی بر روی اخبار ناراحت کننده 
تولیدکنندگان داخلی نیستیم، اما با وجود این عوامل دولت ها می توانستند کاری کنند که 

این فضا به وجود نیاید، ولی با این حال نباید تقصیرها را تماما به گردن آنها انداخت.

مسایل  تحلیلگر  و  دانشگاه  مدرس  پازوکی«  »مهدی   
اقتصادی در گفت وگو با ایرنا، ریشه مشکل های اقتصادی 
موجود را در تصمیم ها و اقدام های نادرست مسوولان اجرایی 
پیشین دانست و تاکید کرد که شفاف سازی دولت یازدهم 
می تواند بی اثر کننده سیاه نمایی های مخالفان در خصوص 

واقعیت های اقتصادی کشور باشد. 
تداوم و وجود بقایایی از برخی مشکل های اقتصادی در 
کشور، بهانه لازم را به منتقدان دولت، از جمله برخی مسوولان 
با آنان داده است تا  اجرایی پیشین و جریان های همسو 
انگشت اتهام خود را در زمینه نابسامانی های اقتصادی به 
سوی دولت یازدهم نشانه روند. آنان با انتشار برخی آمار و 
ارقام و طرح ادعاهایی، تصویری تیره از اقتصاد ایران ترسیم 
می کنند، حال آن که آمارهای رسمی به خصوص در ماه 
های پس از توافق هسته ای از بهبود وضعیت اقتصادی کشور 

حکایت دارد. 
در این ارتباط، گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا با پازوکی 
مدرس دانشگاه و کارشناس مسایل اقتصادی به گفت وگو 
پرداخت. وی مسایل و مشکل های اقتصادی موجود را ناشی 
از اقدام های نادرست مسوولان دولت گذشته می داند و بر 
این باور است که دولت یازدهم در آغاز کار خود باید گزارشی 

جامع از عملکرد دولت پیشین منتشر می کرد. 
به عقیده این مدرس دانشگاه، بازنگری در سطوح گوناگون 
مدیریتی، جذب نیروهای کارآمد، شفاف سازی در حوزه های 
مختلف، حاکم شدن انضباط در زمینه های پولی، مالی و 
اداری، از جمله موضوع های مهمی است که دولت یازدهم 
باید به آن ها توجه بیشتری نشان دهد. در ادامه، متن کامل 

گفت وگوی ایرنا با پازوکی آمده است: 
برخی مسوولان دولت پیشین و منتقدان ضمن سیاه 
نمایی از شرایط کنونی اقتصاد کشور، حتی آمارهای 
انتشار یافته از نهادهای رسمی را زیر سوال می برند. به 
نظر شما این رفتار با چه هدف هایی صورت می گیرد؟ 
این افراد همان هایی هستند که به رغم بهره مندی از 
درآمدهای هنگفت نفتی، اقتصاد ایران را عقب نگه داشتند. 
ارایه ندادن گزارش جامع از وضعیت اقتصادی دولت قبل از 
جمله انتقادهای وارد شده بر دولت روحانی است که دولت 
یازدهم می بایست به صورت رسمی آن را انتشار می داد؛ 

گزارشی که در آن به میزان درآمد دولت قبل، منابع درآمدی، 
میزان مخارج و حجم بدهی ها اشاره می شد. تیم روحانی 
باید آشکار می کرد که در چه شرایطی دولت را تحویل گرفته 
است. هرچند من به برخی از اقدام های دولت یازدهم انتقادها 
دارم اما به عنوان یک اقتصاددان بر این باورم که در خوشبینانه 
ترین حالت، دولت پیشین دست کم یک ربع قرن ایران را 

به عقب برد. 
وزیر اقتصاد دولت قبل در گزارشی که در ابتدای سال۹2 
به مجلس ارایه داد، با استناد به برخی آمارها رشد اقتصادی 
کشور را بالای پنج درصد عنوان کرد. این در حالی است که 
رشد اقتصادی در سال ۹1 منهای 6.8 درصد بود؛ رقمی که 
در ۷0 سال گذشته بی سابقه بوده است. به همین دلیل یکی 
از مسوولیت های مهم دولت روحانی برگرداندن شفافیت به 
اقتصاد ایران است؛ شفافیتی که در دوره احمدی نژاد مختل 

شده بود. 
 به نظر شما، بزرگترین مشکلی که دولت گذشته برای 

اقتصاد ایران به وجود آورد چیست؟ 
 وارد کردن بی انضباطی به بازارهای پولی، مالی و اداری 
ایران، بزرگترین مشکلی است که دولت قبل برای اقتصاد 
کشور به وجود آورد. دولت یازدهم تا حدی این انضباط را در 

حوزه های مختلف حاکم کرده است اما هنوز کافی نیست. 
 دولت یازدهم از همان آغاز به کار اعلام کرد که به 
جای بازگشت به گذشته به آینده می نگرد. این در 
حالی است که شما بر بازنمایی شرایط پیشین تاکید 

دارید. این نگاه به پشت سر چه سودی دارد؟ 
باید از واقعیت ها سخن گفت زیرا در غیر این صورت همه 
مشکلات اقتصادی متوجه دولت کنونی خواهد بود. یکی از 
چالش های به جامانده از دولت قبل، وجود مدیران ناکارآمد به 
ویژه در حوزه اقتصادی است. امروز نیاز است تا دولت یازدهم 
ضمن بهره گیری از تخصص نیروهای کارآمد دولت های 
پیشین، افرادی را که بدون بلیط سوار قطار مدیریت اقتصادی 
شده اند، پیاده کند. پس از گذشت نزدیک به سه سال از عمر 
دولت اعتدال، نیروهای مخالف رویکردهای دولت و طرفداران 
دولت قبل در مدیریت های میانی اقتصاد، قوی تر از نیروهای 
طرفدار دولت هستند. این موضوع از دیگر انتقادهای وارد بر 
دولت روحانی است. در این شرایط، ساختار مدیریتی دولت به 

خصوص در وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و سازمان مدیریت در 
سطوح میانی به اصلاحاتی نیاز دارد. 

سیاه نمایی ها از اقتصاد کشور تا چه میزان بر فضای 
روانی جامعه اثرگذار است؟ 

 برخی رسانه ها و روزنامه های کشور که با اموال بیت المال 
اداره می شوند، آشکارا ناامیدی به بهبود اقتصاد ایران را به 
جامعه تزریق می کنند. این جریان رسانه ای خاص، منافع 
ملی را مبنای عمل خود قرار نمی دهند و هدفشان ناموفق 
جلوه دادن فعالیت های دولت در تمام زمینه ها به ویژه در 

زمینه اقتصادی است. 
شماری از رسانه ها آمار و ارقامی ساختگی در ارتباط 
با مسایلی چون نقدینگی، رشد اقتصادی، بیکاری و 
... منتشر می کنند تا از این طریق عملکرد اقتصادی 

دولت را به چالش بکشند. در برابر، چه باید کرد؟
امروز میزان نقدینگی کاهش یافته است اما این افراد و رسانه 
ها از افزایش آن سخن می گویند. در شرایط کنونی تیم رسانه 
ای دولت باید قوی تر عمل کند. در این شرایط، تیم اقتصادی 
دولت باید با انتشار گزارش های مستند از وضعیت اقتصادی، 
صورت  در  همچنین  کنند.  خنثی  را  مخالفان  آمارسازی 
شفافیت مسایل، دولت سود خواهد برد. به جز 2 مورد زندگی 
شخصی افراد و مسایل مرتبط با امنیت ملی، شفاف سازی 
در موضوع های دیگر ضروری است. اگر تیم روحانی از گفتن 
واقعیت ها خودداری کند، این امر در درازمدت بر عملکرد 

دولت اثر منفی می گذارد. 
مخالفت برخی جریان ها با دولت نه تنها در مسایل 
است.  نیز گسترده  برجام  با  ارتباط  در  که  اقتصادی 
انتقاد از توافق هسته ای و دستاوردهای آن تا چه حد 

منطقی و بجا است؟ 
 باید به این امر مهم توجه کرد که در صورت نبود برجام، 
کشور با چه مسایلی روبرو می شد. در دولت قبل، کشور به 
سمت وضعیت مبادله نفت در برابر غذا حرکت می کرد و 
ارتباط ایران با جامعه جهانی در حال قطع شدن بود. همچنین 
شرایط اقتصادی کشور به گونه ای بود که حتی برجسته ترین 
اقتصاددانان جهان نیز نمی توانستند راه حلی برای برونرفت 
از این بحران بیابند. بنابراین، برجام خدمت بزرگی به اقتصاد 

جمهوری اسلامی ایران کرد. 

رییس سازمان امور مالیاتی کشور با بیان این که تعداد شرکت های کاغذی فاکتور فروش 
هر روز در حال زیادتر شدن است، افزود: تا زمانی که موضوع ماده 16۹ مکرر قانون به خوبی 

اجرا نشود، این ضایعه کماکان در سیستم اقتصادی کشور وجود خواهد داشت. 
به گزارش ایرنا، سیدکامل تقوی نژاد در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
در محل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران اظهار داشت: سال گذشته یک هزار و 
500 شرکت کاغذی و فاکتور فروش شناسایی شد که اسامی آنها در سامانه مالیات بر ارزش 
افزوده این سازمان اعلام شده است.به گفته این مقام مسئول، هفته گذشته یک مورد دیگر 
از این شرکت ها شناسایی شد که سه تریلیون ریال اعتبارسازی کرده بود و 180 مهر از آنها 
کشف شد و قرار وثیقه 500 میلیارد ریالی برای مسئولان آن صادر شده است.وی با بیان 
این که تعداد این شرکت ها هر روز در حال زیادتر شدن است، افزود: تا زمانی که موضوع 
ماده 16۹ مکرر قانون به خوبی اجرا نشود، این ضایعه کماکان در سیستم اقتصادی کشور 

وجود خواهد داشت. به گزارش ایرنا، مطابق ماده 16۹ مکرر ، به سازمان امور مالیاتی کشور 
اجازه داده  می شود برای اشخاص حقیقی و حقوقی کارت اقتصادی شامل  شماره اقتصادی 
صادر کند. اشخاص حقیقی و حقوقی که حسب  اعلام سازمان امور مالیاتی کشور موظف 
به اخذ کارت اقتصادی  می شوند مکلف اند بر اساس دستورالعملی که توسط سازمان مزبور 
تهیه و اعلام می شود برای انجام دادن معاملات خود صورت حساب   صادر و شماره اقتصادی 
مربوط را در صورتحساب ها و فرم ها و اوراق مربوط درج کرده و فهرست معاملات خود را 
به سازمان امور مالیاتی کشور تسلیم کنند. صادرنشدن صورت حساب یا درج  نشدن شماره 
اقتصادی خود و طرف معامله حسب مورد یا استفاده از شماره اقتصادی خود برای معاملات 
دیگران یا استفاده از شماره  اقتصادی دیگران برای معاملات خود مشمول جریمه ای معادل 
10 درصد مبلغ مورد معامله ای که بدون رعایت ضوابط فوق انجام شده است، خواهد بود. ارایه 
نکردن فهرست معاملات انجام شده به سازمان امور مالیاتی  کشور طبق دستورالعمل صادره 
مشمول جریمه ای معادل یک درصد معاملاتی که فهرست آنها ارایه نشده است، خواهد بود.

تقوی نژاد ادامه داد: شرکت های کد فروش مکان خاصی ندارند و واهی بودن معاملاتشان 
برای سازمان امور مالیاتی محرز است، زیرا کالایی رد و بدل نشده و در سیستم بانکی نیز 
تراکنشی از آنها ثبت نشده است و هیچ ردی از آنها در معاملات بعدی وجود ندارد.وی تصریح 
کرد: این شرکت ها به محض شناسایی با نام های دیگر تکثیر می یابند و از این نظر قابل 
کنترل نیستند.رئیس سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه نمی توان با شرکت های کاغذی 
فاکتورفروش مقابله کرد، افزود: قانونگذار تعیین کرده که برای مدت سه سال به صورت 
موقت، در بخش هایی که نظام اطلاعاتی برقرار نشده مالیات به صورت علی الراس اخذ شود. 
وی اضافه کرد: پس از سه سال، اخذ مالیات به  صورت علی الراس کنار گذاشته و از ماده ۹5 
قانون استفاده خواهد شد.این مقام مسئول در پایان بیان داشت: این افراد و شرکت ها مخلّ 
سیستم اقتصادی کشورند و البته معتقدیم، افرادی که فاکتورفروشی می کنند، به این مساله 

علم و آگاهی کامل دارند.

 یک کارشناس مسایل اقتصادی مطرح کرد:

شفاف سازی اقتصادی، بهترین پاسخ به سیاه نمایی ها علیه دولت 

رییس سازمان امور مالیاتی: 

شرکت های کاغذی فاکتورفروش  روبه افزایش است 

وزیر نفت :

صادرات نفت خام بیش از دو برابر شده است

وزیر نفت از افزایش میزان تولید نفت ایران به بیش از 3.8 میلیون بشکه در سال ۹5 خبر 
داد و گفت که صادرات نفت خام نیز به بیش از دو برابر رسیده است.

بیژن زنگنه در جلسه علنی صبح دیروز مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: تولید نفت خام 
در پنج ماهه نخست سال ۹2، 2.۷ میلیون بشکه بود اما بعد از رفع تحریم ها در خرداد ۹5 
تولید نفت ایران بیش از 3.8 میلیون بشکه است و صادرات نفت خام از دو میلیون بشکه 

عبور کرده و بیش از دو برابر شده است.
وی افزود: در میعانات گازی هم وقتی دولت آغاز به کار کرد 380 هزار بشکه در روز تولید 
می کردیم که الان به 600 هزار بشکه رسیده و این حرکت بزرگی است. در بخش افزایش 

تولید نفت هم تمرکز ما بر میدان های مشترک است.
زنگنه در تشریح وضعیت کلی تولید نفت ایران و جهان اظهار کرد: طبق گزارش های 
منابع معتبر ذخایر اثبات شده نفت ایران 158 میلیارد بشکه است که معادل ۹.3 درصد 
از ذخایر اثبات شده نفت جهان است و ایران بعد از ونزوئلا و عربستان در رتبه سوم جهان 

قرار می دهد. 
وی افزود: در بخش گاز ذخایر اثبات شده گاز ایران 34 تریلیون مترمکعب است که 18 
درصد ذخایر جهان است. ایران رتبه اول در این بخش در جهان دارد، روسیه بعد از ما 34 

تریلیون مترمکعب و قطر 24 تریلیون گاز دارد. 
همچنین در بخش تولید نفت و گاز ایران 200 میلیارد مترمکعب در سال 2014 گاز 
تولید کرده که پس از آمریکا و روسیه در رتبه سوم جهانی از نظر تولید گاز است و در 
بخش تولید نفت پس از سعودی، روسیه، آمریکا، چین و عراق و رتبه پنجم و ششم 
قرار می گیریم.وزیر نفت با اشاره به شرایط بازار نفت و گاز در زمان روی کار آمدن دولت 
یازدهم اظهار کرد: در شهریور ۹2 زمانی که من وارد دولت شدم به رغم اینکه تعداد 
1۷ فاز پارس جنوبی نیمه تمام و در دست اجرا بود کشور با کمبود شدید گاز روبه رو 
بود به نحوی که در فصول گرم و تابستان نیروگاه های ما سوخت مایع مصرف می کردند. 
شاخص وضعیت گاز کشور مقدار مصرف سوخت مایع در نیروگاه ها و ترکیب مصرف 

سوخت نیروگاه هاست.
زنگنه اضافه کرد: متوسط تولید ما در پارس جنوبی در 13۹1، 241 میلیون مترمکعب 
بوده که این رقم در سال ۹4 به 354 میلیون مترمکعب رسیده یعنی ما 50 درصد تولید 

گاز را از میدان پارس جنوبی از این مدت افزایش دادیم.
 این باعث شد علی رغم اینکه هر ساله نیروگاه ها حدوداً ۹ درصد افزایش گاز دارند، 
در سال ۹2 که سال اول شروع کار دولت بود نیروگاه های ما 2۷ میلیارد لیتر سوخت 
مایع به ارزش روز 18 میلیارد دلار مصرف کردند و 43 درصد کل مصرف سوختشان، 
سوخت مایع بود. در سال ۹3 این مقدار به 18 درصد رسید و ما امیدواریم به زیر 10 

درصد برسد. 
این موفقیت بزرگی است که به دست آمده است و سوخت تحویلی به نیروگاه ها که در 
سال ۹2، 36 میلیارد بود انشاءالله امسال به نزدیک ۷0 میلیارد مترمکعب یعنی دو برابر 

خواهد رسید که حرکت بزرگی است.
وی با بیان اینکه با اجرای طرح پیمایش مصرف نفت و گاز به طور جدی کاهش پیدا 
کرده، یادآور شد: تولید نفت خام ما در پنج ماهه نخست سال ۹2، 2.۷ میلیون بشکه در 
روز بود که شامل مصرف داخلی و صادرات بود. در آن زمان صادرات ما کمتر از یک میلیون 

بشکه در روز بود. 
خوشبختانه پس از رفع تحریم ها در خرداد ۹5 تولید نفت ایران بیش از 3.8 میلیون 

بشکه است و صادرات نفت خام از دو میلیون بشکه عبور کرده یعنی دو برابر شده است. 
در میعانات گازی هم وقتی دولت شروع به کار کرد تولید میعانات ما 380 هزار بشکه در 

روز بود که الان به 600 هزار بشکه در روز رسیده است.
وزیر نفت با بیان اینکه تمرکز این وزارتخانه برای افزایش تولید نفت بر میادین مشترک 
غرب کارون بوده، گفت: در این میادین در شروع دولت تولید ما ۷0 هزار بشکه بوده و الان 
انشاءالله در آخر خرداد به بالای 200 هزار بشکه خواهد رسید و تا پایان سال از 260 هزار 

بشکه عبور خواهیم کرد.

 وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با اشاره به جنجال های سیاسی در 
چند هفته گذشته بر علیه وزارتخانه متبوع خود گفت: هچ تخلفی در 
بانک های متبوع وزارت کار صورت نگرفته و حقوقی که اعلام شده 

تجمیع یکسال بوده که هنوز وزیر هم با آن موافقت نکرده است. 
وزارت  عملکرد  از  گزارش  ارایه  در  ربیعی  علی  ایرنا،  گزارش  به 
تعاون،کار و رفاه اجتماعی به مجلس دهم، با تاکید بر این که هیچ 
حقوقی به شکل پنهان پرداخت نشده است، گفت: رویه پرداخت در 
بانک رفاه کارگران به روال دیگر بانک ها بوده است و بررسی های 2 ماه 
گذشته نشان می دهد هیچ تخلفی در این بانک صورت نگرفته است.

وی اظهار داشت: برخی مغرضان تعطیلی پارس الکتریک را مطرح 
می کنند، در صورتی که دکتر روحانی)رییس جمهوری( در سخنرانی 
انتخاباتی خود اعلام کرده بود این کارخانه به دلیل سوء مدیریت در 
دولت گذشته به لانه کبوترها تبدیل شده است.وی یادآور شد: در 
مورد صندوق ها اصلاح ساختارهای مدیریتی و محاسبات پارامتریک 
مطالعاتی از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی انجام شده که 
تقدیم مجلس می شود.ربیعی درباره بانک رفاه کارگران گفت: پول 
هایی که به شکل فیش حقوقی در فضای مجازی منتشر شده ،در 
حساب بانک است و هنوز از بانک خارج نشده است.وی گفت: این 
حساسیت در دولت هم وجود دارد و همواره موارد یاد شده در دولت 
پیگیری می شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به پاکدستی 
مدیرعامل صندوق تامین اجتماعی گفت: مهدی نوربخش مدیر عامل 
سازمان تامین اجتماعی که 130میلیون ریال حقوق او تعیین شده 
است ، فقط 60میلیون ریال برداشت می کند.این موضوع در خصوص 
مدیر عامل صندوق بازنشستگی کشوری هم صادق است.وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: تغییر بزرگ در رویکرد سیاستگذاری 
ضرورت کشور است. دولت یازدهم نیز کوشیده تا این مهم را عملی 
سازد. تداوم این مسیر نیازمند همراهی بیشتر مجلس است؛ در واقع 

کلیات این تغییر رویکرد در چند گزاره زیر قابل جمع بندی است.
جامعه،  نخبگان  ائتلاف  و  سیاسی  اجماع  بدون  داد:  ادامه  وی 
سیاست گذاری درست و متناسب با مقتضیات کشور ناممکن است، زیرا 
سیاست گذاری درست زمانی امکان پذیر می شود که سیاست گذاران 
از پیامدهای اجتماعی و تصمیم های سخت اطمینان داشته باشند؛ 

مسئله هدفمندی یارانه ها از این دست مسائل است.
ربیعی در ادامه افزود: کشور به یک اجماع بزرگ بر سر راهکارهای 
توسعه و اجماع بر سر چگونگی پرداخت هزینه تصمیم های بزرگ نیاز 
دارد. فقر، صندوق های بیمه، آسیب های اجتماعی، محیط زیست، آب 

و مسائلی از این قبیل از جمله مسائل هستند.
ربیعی درباره دومین موضوع گفت، عصر دولت سرمایه گذار و ساخت  
و ساز کننده به پایان رسیده است. دولت امروز منابع کافی برای ایجاد 
سرمایه گذاری های بزرگ همانند گذشته ندارد. بعلاوه مشخص است 
زیرساخت ها اعم از جاده ها، فرودگاه ها، سازه های آبی و غیره که با 
هزینه های دولتی انجام می شود اگرچه بر عملکرد اقتصاد موثرند اما 

عامل تعیین کننده در درجه اول نیستند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: هزاران سد و پروژه هایی 
که انجام شد مانع بحران های مختلف از جمله آب نشده است؛ این 
زیرساخت ها در شرایطی که سیاست گذاری و تنظیم گری درست انجام 
نشود و ساز و کارهای حقوقی و قانونی پیش شرط های فعل زیرساختی 
توسعه را فراهم نکند، ما را به جای مهمی نخواهد رساند کما اینکه 
امروز برتری قابل ملاحظه زیرساخت های کشور در برخی کشورهای با 
ثبات و توام با موفقیت سبب نشده صاحب بخش خصوصی پویا شویم.

وی ادامه داد: ظرفیت زیرساختی به ثروت و فقرزدایی منجر نشده 
است، نکات مهمی برای برنامه های درازمدت اشتغال و فقرزدایی لازم 
است. بررسی های ما نشان می دهد ظرفیت های به شدت گسترش 
یافته در آموزش نتوانسته فقر درآمدی را درمان کند. مطالعات همکاران 
ما نشان می دهد در برخی از مناطق نسبت بین فارغ التحصیلان و 

اشتغال منطقه حتی از 4 درصد نیز فراتر نرفته است.
 *بدون تقویت عدالت ، روند توسعه هموار نخواهد شد 

ربیعی افزود: در عمده مناطق کشور، فقر درآمدی بیشتر از فقر 
قابلیتی و فقر ناشی از دسترسی به زیرساخت است. مرکز پژوهش های 
مجلس نیز در خرداد ۹5 گزارشی با عنوان الزامات رشد 8 درصد را 
با مروری بر تجربه 13کشور منتشر کرد که این گزارش 5 ویژگی 
مشترک کشورهای با رشد 8 درصد را برای رشد اقتصادی بالا شرح 

داده است.
گزارش  براساس  شد:  یادآور  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
مرکز پژوهش ها، رشد اقتصادی ارتباطی با ساخت و ساز و سرمایه 
گذاری های مستقیم دولت ندارد بلکه سرمایه گذاری بخش خصوصی 

و خارجی تسهیل کننده رشد اقتصادی است.
وی تاکید کرد: بدون تقویت عدالت و ساز و کارهای عادلانه، روند 
توسعه هموار نخواهد شد. گروه های ثروت و قدرت قادرند بروکراسی 
و سازمان های تصمیم گیر را تحت تاثیر قرار دهند.وی با اشاره به این 
که برای پاسخگویی به برنامه اشتغال باید بر رویکرد خود نسبت به 
توسعه و رشد تجدیدنظر کنیم، با تاکید بر اینکه سرمایه گذاری های 
بزرگ را نفی نمی کند و آن را لازمه کشور می داند، ادامه داد: اما برای 
پاسخگویی به برنامه اشتغال باید به طور جدی بر رویکرد خود نسبت 
به توسعه و رشد تجدیدنظر کنیم.ربیعی با بیان این که برنامه اشتغالی 
که به تصویب شورای عالی اشتغال رسانده اند، مبنی بر رویکرد رشد 
اشتغالزایی و ضد فقر تنقیح شده است، افزود: این رویکرد با تاکید مقام 
معظم رهبری بر سیاست های اقتصاد مقاومتی تطبیق حداکثری دارد.

 * تعاون ظرفیت مهجور مانده اقتصاد ایران است 
ربیعی معتقد است، بخش تعاون به عنوان یک راهکار برای زندگی 
مردم و عدالت اجتماعی می تواند کارساز باشد، اما متاسفانه دیدگاه های 
نامناسب و ناتوانی در عملکردهای صورت گرفته، بخش ها از ایفای 

نقش مناسب بازداشته است.
وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه گفت: من ذیل ۷ برنامه ۷ 
سیاست راهبردی را در نظر گرفته ام و این برنامه ها از سال 13۹3 در 
حال اجرا است، لکن عقب ماندگی ها نیازمند حمایت مجلس است، 
بنابراین از نمایندگان ملت تقاضا دارم، برای پیشبرد این رویکرد با دولت 

و وزارتخانه همراهی کنند.
  * لزوم توسعه نیروی انسانی ماهر 

ربیعی با بیان این که رسیدن به رشد اشتغالزا و توسعه و اقتصاد 

فقرزدا که من بر آن تاکید دارم، نیازمند توسعه نیروی انسانی ماهر 
است، افزود: پس از 3 سال تجربه فعالیت در دولت درباره نیروی کار 
کشور به صراحت می گویم که این نیروها به شدت غیرماهر و فاقد 
استانداردهای لازم برای اقتصاد امروز دنیا است و توسعه آموزش به 
شکل فعلی، درمان مشکلات مهارت نیروی کار کشور نبوده است. 
همه کشورهایی که رشد پایداری را تجربه کرده اند، نیروی کار ماهر 
پرورش داده اند. آموزش های فنی و حرفه ای در این مسئله نقش 
مهمی ایفا خواهد کرد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: ما 
به شدت نیازمند بازآرایی اولویت ها هستیم. تکمیل آموزش ها با تاکید 
بر آموزش فنی و حرفه ای و ارتقای مهارت نیروی کار از ضرورت های 
راهبردی کشور است. برنامه در دست اجرای این وزارتخانه آموزش 
فنی و حرفه ای از سطح روستا تا استان و راه اندازی آموزش سیار و 
مطابق کردن آموزش با نیازهای اشتغال است.ربیعی در ادامه تاکید 
کرد: من از نمایندگان محترم انتظار دارم برای تحقق شعار »هر ایرانی 
یک مهارت و هر منطقه یک مزیت« به این طرح وزارتخانه کمک 
کنند. تغییر رویکرد در مسئله اشتغال به رغم اینکه سیاست های رشد 
سنتی را نیازمندیم، نیاز به یک تغییر رویکرد و اشتغال مبتنی بر 
مزیت های منطقه ای داریم و نیازهای اشتغال ما را پاسخ خواهد داد. ما 
در سال های آتی نیازمند اشتغال سالانه 800 الی ۹00 شغل خواهیم 
بود و با توجه به روند جمعیتی و جمعیت فعال آتی ما پاسخ دادن به 
این میزان اشتغال، نیاز به نگاه جدید به مسئله اشتغال مبتنی بر توسعه 

محلی و مشغال و مزایای هر منطقه دارد.
 *صندوق های بازنشستگی در وضعیت نامناسبی هستند

  ربیعی افزود: مسئله مهم برای وزارتخانه تعاون، همدلی و همراهی 
و فهم مشترک با مجلس شورای اسلامی است و آقای دکتر لاریجانی 
بارها به این مسئله تاکید داشته اند. مسئله مهم دیگر صندوق های 
بازنشستگی است، چرا که این صندوق ها در وضعیت ناخوشایندی به 
سر می برند در حالی که من یکبار در تاریخ 8 مهر 13۹3 در جلسه 
غیرعلنی این وضعیت را به استحضار مجلس رساندم. صندوق ها به 
دلیل آنکه دشت نمی کنند، در وضعیت نامناسبی قرار دارند و دولت و 
مجلس دهم باید بر پایدار سازی آنها اقدام اساسی انجام دهند تا برخی 
رویه های نادرست گذشته تکرار نشود.وی در رابطه با صندوق های 
بازنشستگی ادامه داد: ما مسئول مستقیم 4 صندوق بازنشستگی 
هستیم که عمده ترین هستند و همین طور هدایت گری و تنظیم گری 
سایر صندوق ها را برعهده داریم. با وظایف و مسئولیت های متفاوت 

شامل سازمان تامین اجتماعی، موسسه صندوق حمایت از کارکنان 
بازنشستگان فولاد و... و بیش از 50 میلیون نفر از جمعیت کشور 
تحت پوشش مستقیم این 4 صندوق قرار دارند، اما این در حالی 
است که اگر میزان پوشش این صندوق به عدد فوق اضافه کنیم، تمام 
جمعیت کشور به معنای واقعی تحت پوشش این 4 صندوق و بیمه 

سلامت قرار دارند. 
*کسری 36 هزار میلیارد تومانی صندوق های بازنشستگی و بیمه ای

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: میزان کسری تصویب شده 
در بودجه سازمان تامین اجتماعی تا پایان سال 13۹4 در حدود 15 
هزار میلیارد تومان، صندوق کشوری 3.3 هزار میلیارد تومان و صندوق 
بازنشستگی کارکنان فولاد 1.4 هزار میلیارد تومان بوده است که اگر 
کسری های مرتبط با سایر صندوق ها را اضافه کنیم بالغ بر 13.2 هزار 
میلیارد تومان و سازمان بیمه سلامت بالغ بر 3.4 هزار میلیارد تومان را 
به آن اضافه کنیم، جمع کسری صندوق های بازنشستگی و بیمه ای تا 
پایان ۹4 به حدود 36 هزار میلیارد تومان می رسد. علاوه بر موارد فوق، 
این صندوق ها دارای کسری بیشتری هستند که در بودجه سالانه 
به تصویب نرسیده است.ربیعی باتاکید بر اینکه چرا به این وضعیت 
رسیده ایم، تصریح کرد: عدم پرداختن به صندوق ها و ادامه دادن 
سیاستگذاری ها و تصمیمات گذشته اوضاع را پیچیده تر خواهد کرد. 
به عنوان مثال نادیده انگاشتن مبانی صندوق داری سبب شد کسری 
صندوق داری از سال 1384 تا 13۹2 از ورود 4200 میلیارد تومان به 
60 هزار میلیارد تومان کمبود و بدهی دولت به این صندوق افزایش 
یافت و اینک در ادامه مسیر طی شده افزایش کسری به صورت 

تصاعدی قرار داریم.
 حذف 26 میلیون نفر از دریافت یارانه با ظرفیت های کشور 

سازگاری ندارد
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه تکلیف حذف 26 
میلیون نفر از دریافت یارانه با ظرفیت های فنی و اجتماعی کشور 
سازگاری ندارد، تصریح کرد: پیشنهاد می دهم که کمیسیون مشترک 
بین دولت و مجلس شکل بگیرد و ساماندهی نظام یارانه ها و از جمله 
حذف برخی یارانه بگیران به صورت مشترک بررسی شود که این کار 

نیازمند طرحی کاملا اجرایی و با لحاظ کردن نگاه کارشناسی است.
ربیعی تصریح کرد: دولت با منش اعتدالی همانگونه که سطح 
درگیری های سیاسی را در 3 سال گذشته کاهش داده، آماده حرکت 

به سمت اجماع سازی و در پیش گرفتن رویکردهای نوین است.
مردم به تعامل دولت و مجلس دل بسته اند

وی افزود: راهکار اجرایی شدن اقتصاد مقاومتی، کلان اندیشی و 
ارتقای همکاری های دولت و مجلس در سطح ملی و دوری گزیدن از 

برتری دادن ترجیحات منظقه ای بر اولویت های ملی است.
این عضو کابینه دولت روحانی بیان کرد: امید خمیرمایه اصلی 
حرکت، تحول و بهبود وضعیت است و ما نباید امید مردم را ناامید 
کنیم. ناامیدی عامل اصلی بسیاری از آسیب های اجتماعی و حتی 
بیماری ها است. انتخابات ۷ اسفند نشان داد مردم به تعامل دولت و 
مجلس دل بسته اند و وظیفه ما این است این دلبستگی را به نتایج 

ملموس و امیدوارکننده بدل سازیم.
 حرکت به سمت نظام بدون دفترچه

ربیعی با بیان اینکه در رابطه با بیمه اجتماعی فراگیر نیز لایحه به 
مجلس آمده است، گفت: با این بیمه می توانیم همه ایرانیان را بیمه 
کنیم اما در مورد هم پوشانی ها باید بگویم ما شناسایی کرده ایم که 
حدود 6 میلیون بوده اما اکنون هرکسی یک دفترچه خواهد داشت 
و ان شاءالله به سمت نظام بدون دفترچه حرکت کنیم اما بهتر است 
بدانید این 6 میلیون کمکی به بار رسیدگی به بیماری ها نخواهد کرد 
مگر در بیماری های خاص. وی افزود: در مورد مناطق محروم حذف 
نابرابری ها اولویت اصلی ما است، نابرابری منطقه ای، بحران آب، بحران 

محیط زیست و ... در اولویت ها آمده است.

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی: 

تخلفی دربانک رفاه نبوده است 
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همه آنچه که می خواهید درباره فروش نفت تهران بدانید

 پیشنهاد 21.5 میلیاردی ملوان برای خرید نفت

ماجرای فروش امتیاز باشگاه نفت تهران این روزها جنجال زیادی به پا کرده، اما واقعیت این 
است که برای حفظ تیم نفت در تهران باید حداقل 15 میلیارد تومان بدهی بعلاوه هزینه خرید 
امتیاز این تیم تقبل شود، موضوعی که تاکنون هیچ شخص یا سازمان مستقر در پایتخت حاضر 

به تقبل آن نشده است.
 انتقال یا فروش تیم با سابقه نفت تهران این روزها محل بحث فراوانی شده است. از مخالفت رییس 
فدراسیون فوتبال گرفته تا اعتراض برخی از بازیکنان و اعضای سابق این باشگاه. اما واقعیت ماجرا 
آن است که وزارت نفت به عنوان متولی این باشگاه از یک سال پیش رسما اعلام کرده که بر اساس 
قانون نمی تواند تیمداری کند و در                              این                     راستا از اواخر لیگ پانزدهم طی مکاتبات رسمی به نهادهای 
مرتبط اعلام کرد که نفت تهران فصل آینده نمی تواند در زیر مجموعه وزارت نفت فعالیت کند و در                              
این                     راستا وزارت نفت در گام اول ایجاد تدابیری هماهنگ شده برای منفک شدن این تیم از بدنه 
وزارت نفت را خواستار شد اما پیگیری ها و تلاش های این وزارتخانه در نهایت هیچ نتیجه ای نداشت 
تا اینکه وزارت نفت با تشکیل کمیته ای اقدام به اعلام مزایده تیم نفت کرد.پس از تشکیل کمیته  
مزایده که  نماینده وزارت ورزش و جوانان نیز در آن حضور داشت، مجددا به وزارت نفت اصرار شده 
که از موضوع فروش نفت چشم پوشی کند، ولی وزارت نفت با تاکید بر موانع قانونی برای عدم امکان 
تیمداری اش اعلام کرده که چاره ای جز فروش نفت ندارد و در                              این                     راستا مزایده باشگاه نفت تهران 
کلید می خورد.حمید رضا گرشاسبی، نماینده وزارت ورزش  و جوانان در کمیته  مزایده نفت تهران 
در این باره به ایسنا گفت: چهار ماه است که مسئولان وزارت نفت اصرار بر فروش تیم دارند. تمام 
پیگیری های لازم را انجام داده ایم که وزارت نفت را از این موضوع منصرف کنیم. حتی شورای عالی 
ورزش وزارت نفت نیز که بزرگان ورزش ایران در آن حضور دارند هم در نهایت نتوانستند مانع از 
فروش نفت شوند. وزیر ورزش  و جوانان شخصا بارها در مورد عدم فروش این باشگاه با وزیر نفت 
صحبت کرده است، اما وزارت نفت یک حرف را می                      گوید آن هم این است که ما نمی توانیم تیم 
داری کنیم. هر کسی که می خواهد این تیم را در تهران حفظ کند پا پیش بگذارد و تیم را بخرد. ما 
تلاش کرده ایم که این اتفاق رخ دهد، ولی هیچ  فردی حاضر به تقبل هزینه های نفت نشد.وی ا                           دا                           مه                                                    
داد: پس از اعلام مزایده و نشر آگهی مزایده، سه خریدار برای خرید نفت پیدا شدند یکی باشگاه 
ملوان و دو شرکت خصوصی. یکی از شرکت ها مراحل مزایده را رعایت  نکرده بود که از چرخه مزایده 
حذف شد. یک شرکت خصوصی به همراه باشگاه ملوان قیمت دادند. قیمت پیشنهادی ملوان 6.5 
میلیارد تومان به انضمام پرداخت 15 میلیارد تومان بدهی این باشگاه بود. پیشنهاد شرکت خصوصی 
نیز پرداخت یک میلیارد به انضمام پرداخت بدهی باشگاه نفت بود که در نهایت چون پیشنهاد ملوان 
بالاتر بود علی القاعده ملوان می توانست برنده این مزایده باشد.نماینده وزارت ورزش  و جوانان در 
کمیته مزایده باشگاه نفت ا                           دا                           مه                                                    داد: چون اصرار بر این بود که نفت در تهران بماند به شرکتی که 
قیمت ارائه کرده بود مجددا اعلام کردیم که قیمتش را افزایش دهد تا در شرایطی این تیم را به آن 
شرکت واگذار کنیم، ولی شرکت حاضر نبود این مبلغ را افزایش دهد.گرشاسبی تصریح کرد: به                                               هر                                                              
حال تیم متعلق به وزارت نفت است و آنها هم نمی خواهند تیمداری کنند. خریدار تهرانی هم پیدا 
نشده است. ما هم مخالف خروج این تیم از تهران هستیم، اما در این شرایط چه کار می توان کرد.وی 
ا                           دا                           مه                                                    داد: دو مرحله از تکمیل فراینده مزایده باقی                          مانده است. یکی این که مرحله فدراسیون فو                        تبا                          ل 
که باید مجوز انتقال بدهند و مرحله بعدی تاییدیه کمیسیون ماده "5" وزارت ورزش  و جوانان است. 
اگر فدراسیون فو                        تبا                          ل و آقای مهدی تاج مخالف انتقال نفت به انزلی هستند، می توانند مجوز ندهند، 
اما وزارت نفت را راضی نگه دارند.نماینده وزارت ورزش  و جوانان گفت: آقای تاج و سازمان لیگ 
فو                        تبا                          ل در قبال رضایت وزارت نفت باید حداقل 15 میلیارد تومان در مرحله اول هزینه کنند. این 
جدا از هزینه برای امتیاز لیگ برتری نفت است. اگر چنین اتفاقی رخ ندهد نفت باید به انزلی منتقل 
شود و اگر فدراسیون فو                        تبا                          ل مجوز ندهد و حاضر هم نباشد که هزینه ای را تقبل کند آن وقت وزارت 
نفت این حق را خواهد داشت که به دادگاه شکایت کند.گرشاسبی تاکید کرد: به                                               هر                                                              حال انتقال 
نفت تهران کلاف سر درگمی شده است. امیدوارم که هر اتفاقی رخ می             دهد به نفع نفت تهران باشد.

اعتراض تیم های دسته اولی به سازمان لیگ برتر!
تیم های دسته اولی رسما به مصوبه پیشین سازمان لیگ برتر اعتراض کرده اند و خواستار 

تجدید نظر در نحوه صعود تیم های دسته اولی به لیگ برتر شده اند.
بر اساس مصوبه پیشین سازمان لیگ برتر قرار شده با 18 تیمی شدن لیگ یک تعداد صعود 
کنندگان به لیگ برتر از 3 تیم به 2 تیم کاهش یابد. هم اکنون تیم های دسته اولی می گویند 
صعود دو تیم از دسته اول به لیگ برتر بسیار کم است و با توجه به سرمایه گذاری تیم ها برای 
صعود به لیگ برتر سازمان لیگ برتر باید تجدید نظری در تصمیم پیشین خود داشته باشد. به 
ظاهر تیم های دسته اولی به در نظر گرفتن سهمیه پلی آف هم راضی خواهند شد بدین ترتیب 

که تیم سوم لیگ یک در بازی پلی آف با تیم چهاردهم لیگ برتر حاضر شود.

نصرتی:

 هنوز با گسترش قرارداد نبستم
مدافع فصل گذشته گسترش فولاد هنوز قراردادی برای فصل آینده با این تیم امضا نکرده است.

محمد نصرتی که اواسط فصل گذشته لیگ برتر دچار مصدومیت شدیدی از ناحیه زانو شد، 
همچنان دوران نقاهتش را سپری می کند. او که به تازگی نرم دوی را آغاز کرده و همراه تیم 

گسترش فولاد هم تمرین می کند، هنوز قراردادی با گسترش فولاد امضا نکرده است.
نصرتی درباره شرایطش به "ورزش سه" می گوید: من با باشگاه گسترش فولاد صحبت کردم و 
قرار بر این شد که هر زمانی به طور کامل مصدومیتم برطرف شدم، قراردادم را امضا کنم. مسئولان 
گسترش فولاد با من همکاری می کنند و یک جای خالی در لیست خود نگه می دارند تا به 

محض بهبودی بتوانم به عنوان سهمیه آزاد قرارداد ببندم و برای این تیم به میدان بروم.

اختر: انتظار داریم مطالبات گذشته پرداخت شود

مگویان قراردادش را تمدید نکرده است
با وجود اعلام بعضی از رسانه ها مدافع ارمنی استقلال هنوز قراردادش را با این باشگاه تمدید 

نکرده است.
ادموند اختر، مدیر برنامه های هرائر مگویان در این باره  گفت: ما بعد از بازی فینال جام حذفی 
به توافقات خوبی با باشگاه استقلال دست پیدا کردیم اما هنوز رسما قرارداد مگویان تمدید نشده 
است. ما انتظار داریم ابتدا مطالبات سال های گذشته مگویان پرداخت شود تا این بازیکن در 
آرامش به فکر تمدید قراردادش با استقلال باشد.او ادامه داد: در دو سال گذشته استقلال مشکلات 
مالی زیادی داشت اما مگویان هرگز حرفی از اعتصاب نزد و رفتار حرفه ای از خود نشان داد. حالا 
هم ما انتظار داریم باشگاه استقلال نسبت به تعهداتش در مورد این بازیکن اقدام کند تا او با خیال 
راحت با مدیران استقلال پای میز مذاکره بنشیند . مدیربرنامه های مگویان ادعا می کند او هیچ 
مذاکره ای با باشگاه های دیگر نکرده است: مگویان دوست دارد در استقلال بازی کند چون 2 
فصل خوب را در این تیم داشته است. ما تا حالا کوچکترین مذاکره ای با باشگاه های دیگر نداشته 

ایم و منتظر باشگاه استقلال هستیم.

استقلال دست از سر کاپیتان ذوب برنمی دارد

حدادی فر جدی ترین گزینه جانشینی ابراهیمی
جدی تر شدن ماجرای جدایی هافبک ملی پوش استقلال و حضورش در لیگ قطر باعث شد 
تا تلاش های این باشگاه برای جذب کاپیتان ذوب آهن بیشتر از قبل شود. امید ابراهیمی کلیدی 
ترین بازیکن استقلال در فصل گذشته که بهترین گلزن تیم هم لقب گرفت پای خود را در یک 
کفش کرده و حاضر به تمدید قرارداد با استقلال نیست چون پیشنهادی از آن سوی آب های خلیج 
فارس دریافت کرده که سه برابر پول پیشنهادی آبی پوشان را نصیب او می کند.در شرایطی که 
علیرضا منصوریان و استقلالی ها هنوز امید خود برای جلب نظر مساعد امید استقلال در راه ماندن 
را از دست نداده اند اما با این حال جنبه احتیاط را رعایت کرده و دنبال جلب نظر مساعد آلترناتیو 
شماره یک خود برای هافبک ملی پوش نیز هستند تا جایی که شنیدیم طی یکی، دو روز گذشته 
روند مذاکرات آنها با قاسم حدادی فر کاپیتان دوم ذوب آهن شدت بیشتری به خود گرفته است.

استقلال و منصوریان در حالی روی جذب حدادی فر تاکید دارند که باشگاه اصفهانی هم به هیچ 
عنوان دوست ندارد این بازیکن کلیدی را از دست بدهد و بارها با درخواست استقلالی ها مخالفت 
کرده است اما یک نکته در این میان تیم تهرانی را ناامید نکرده و آن هم اظهار تمایل خود این 
بازیکن برای حضور در تیم پرطرفدار پایتخت است. آن چه عیان است این که ماجرای ماندن یا 
نماندن امید ابراهیمی نقش به سزایی در استقلالی شدن احتمالی قاسم حدادی فر ایفا خواهد کرد.

 با اعلام تاج؛ 

مزایده باشگاه نفت دوباره برگزار می شود
رئیس فدراسیون فوتبال اعلام کرد که مزایده باشگاه نفت تهران دوباره برگزار خواهد شد.

 مهدی تاج پس از نشستی که با جمعی از بازیکنان و مسئولان باشگاه نفت داشت اعلام 
کرد با توجه به اینکه مزایده باشگاه نفت روند قانونی طی نکرده این مزایده دوباره برگزار 
خواهد شد.  بر این اساس تا برگزاری مزایده مجدد دیگر باشگاه ملوان برنده آن نخواهد بود 

و تیم باید در صورت انتقال به یک تیم تهرانی واگذار شود.

 فرکی: 

مبلغ قرارداد بازیکنان بیش از اندازه بالاست، 
آنها باید اندازه حقشان پول بگیرند

سرمربی جدید تیم فوتبال سایپا گفت: مبالغ قرارداد بازیکنان برای فوتبال ایران خوب نیست و 
بیش از حد بالا است. حسین فرکی  در مورد اینکه حضور چند بازیکن در تیمش قطعی شده است 
گفت: ما سعید لطفی را از نفت تهران جذب کردیم و با چند بازیکن دیگر هم در حال مذاکره هستیم 
که دوست ندارم اسمی از آنها ببرم. با هر بازیکنی که توافق کردیم رسما اعلام خواهد شد. در روزهای 
گذشته هم کار تمدید قرارداد بازیکنان فصل گذشته را انجام دادیم. وی در مورد اینکه چرا حاضر به 
حفظ آندرانیک تیموریان کاپیتان تیم ملی برای فصل بعد نشدید، عنوان کرد: من دوست ندارم به 
صورت موردی صحبت کنم و اسمی از بازیکن بیاورم. اگر به فصل گذشته نگاه کنید، میانگین سنی 
سایپا نزدیک 30 بود و باید برای فصل بعد تیم را جوان کنیم. نمی دانم چقدر میانگین سنی تیم 
پایین خواهد آمد و این بستگی به خریدهای ما دارد. شاید نتوانیم بازیکنان مورد نظرمان را جذب 
کنیم و در نهایت به سمت بازیکنان باتجربه برویم ولی هدف مان جوان تر کردن سایپا است. سرمربی 
سایپا در مورد اینکه سایپا برای قرار گرفتن در چه رده ای تلاش می کند گفت: هر تیمی در جدول 
اهداف خاص خودش را دارد و هدف ما هم گرفتن سهمیه آسیا است و برای رسیدن به این هدف 
باید تلاش کنیم. برای جذب بازیکن هم اولویت ما روی ایرانی ها است ولی شاید به سمت جذب 
بازیکن خارجی هم برویم. فرکی در مورد شرایط موجود در فصل نقل و انتقالات و نارضایتی برخی 
از مربیان و مدیران از قیمت کاذب بازیکنان تصریح کرد: متاسفانه این مبالغ قراردادها برای فوتبال 
ایران خوب نیست و بیش از حد بالا است. بازیکن باید اندازه حقش پول بگیرد، البته به معنای واقعی 
پول قراردادش را بگیرد. باشگاه ها باید پول بازیکنان را پرداخت کنند نه اینکه به بازیکن بدقولی کنند 
و در نهایت بعد از پایان فصل حق و حقوق بازیکن را ندهند و باشگاه هم منحل شود. این کار درست 
نیست. سرمربی سایپا در مورد اینکه در جام ملت های اروپا طرفدار کدام تیم است گفت: من طرفدار 

آلمان هستم ولی پیش بینی اینکه چه تیمی قهرمان شود واقعا سخت است.

شرط تمدید قرارداد ماریچ با پرسپولیس چیست؟
مسئولان باشگاه پرسپولیس در یک صورت راضی به تمدید قرارداد لوکا ماریچ خواهند شد.

 لوکا ماریچ، مدافع کروات پرسپولیس در صورتی در این تیم ماندنی خواهد شد که حاضر شود 
کمتر از فصل گذشته از این باشگاه دریافتی داشته باشد.

قرارداد مالی ماریچ فصل گذشته بالا بود و طبیعتاً این رقم برای فصل ۹6-13۹5 باید 20 درصد 
افزایش پیدا کند، اما مسئولان باشگاه چنین قصدی را ندارند بلکه خواهان کاهش رقم قرارداد 
فصل گذشته ماریچ هستند.آنها این پیشنهاد را به اطلاع مدیربرنامه های ماریچ رسانده و از وی 
خواسته اند تصمیم خود را در  این باره بگیرد. این در شرایطی است که ماریچ بخشی از قرارداد 
فصل گذشته خود را نیز از باشگاه پرسپولیس طلبکار است و به شرط دریافت آن حاضر به تمدید 
قرارداد خواهد شد.برانکو ایوانکوویچ موافق ماندن مدافع هموطنش در پرسپولیس است، اما توافق 

با این بازیکن را به مسئولان باشگاه پرسپولیس واگذار کرده است.

هافبک پاناتینایکوس همبازی انصاری فرد می شود
تیم پانیونیوس آتن برای تقویت خط میانی خود تصمیم دارد تا نیکوس کالتسا، هافبک 
26 ساله تیم مطرح پاناتینایکوس را استخدام کند. مارینویس اوزونیدیس، سرمربی موفق 
تیم پانیونیوس برای تغذیه بهتر مهاجمان تیمش در فصل آینده سوپر لیگ یونان می خواهد 
بازیکن مؤثری را در قلب خط میانی جذب کند و به همین خاطر خواهان انتقال نیکوس 
کالتسا از تیم پاناتینایکوس شده است. هافبک تمام عیار تیم پاناتینایکوس هنوز اظهارنظری 
نسبت به حضور در جمع یاران انصاری فرد نکرده است و در هفته جاری وضعیت عقد 
قرارداد با او روشن می شود. تیم پانیونیوس آتن طی دو هفته اخیر قرارداد بسیاری از 
بازیکنان کلیدی خود را تمدید کرده و می خواهد کریم انصاری فرد، مهاجم تیم ملی ایران 
را نیز همچنان حفظ کند. سران باشگاه پانیونیوس طی چند ماه اخیر سه پیشنهاد رسیده 

برای انتقال انصاری فرد از سوی تیم های کره ای، چینی و یونانی را رد کرده است.

هاشمیان:

 برای تیم ملی نوجوانان صحبتی با من نشد
وحید هاشمیان ارائه پیشنهاد به او برای حضور در تیم                                                                 ملی نو                               جو                      ا                 نان را رد کرد.

در روزهای اخیر برخی اخبار حکایت از ارائه پیشنهاد فدراسیون فو                        تبا                          ل به وحید 
هاشمیان برای حضور در تیم                                                                 ملی نو                               جو                      ا                 نان به عنوان سرمربی حکایت داشت، اما مهاجم 
سابق تیم                                                                 ملی می                      گوید  چنین پیشنهادی به او داده نشده  و مشخص نیست منبع این 
اخبار چه افرادی هستند.وحید هاشمیان اظها                                ر کرد: چند روزی است که برخی رسانه             ها 
اعلام کردند که من پیشنهادی از سوی فدراسیون فو                        تبا                          ل دریافت کرده ام و اکنون منتظر 
پاسخ  نهایی آنها هستم. این در حالی است که از اساس این خبر صحت ندارد و من نیز 
برنامه  دیگری برای  خود متصور هستم. متاسفانه مشخص نیست که منابع چنین اخباری 
چه کسانی هستند و چرا این اخبار را منتشر می                              کنند. من نیز قصد ندارم فعلا به خاطر 
شرایط خانواده  گی ام در ایران کار کنم و تنها برای این تیم آرزوی موفقیت می                              کنم. وی 
درباره برنامه آینده اش نیز گفت: پیشنهادی یکی از تیم                          های آلمانی دریافت کرده ام، اما 

قسمت نشد که با این تیم همکاری کنم. 

هفته آینده مدیرعامل استقلال انتخاب می شود
نخستین جلسه هیات مدیره استقلال با ترکیب جدید هفته  آینده برگزار می       شود.

دوشنبه گذشته محمود گودرزی، رییس مجمع باشگاه استقلال اعضای جدید هیات 
مدیره این باشگاه را منصوب کرد. قرار است هفته  آینده نخستین جلسه هیات مدیره 
باشگاه استقلال با ترکیب جدید برگزار شود. مهم              تر                      ین موضوع جلسه هفته  آینده انتخاب 
مدیر                                        عامل باشگاه استقلال خواهد بود. در حالی که بهرام افشارزاده، سرپرستی باشگاه 
استقلال را بر عهده داشت و یکی از اعضای هیات مدیره این باشگاه نیز بود، در انتصاب 
جدید وزیر ورزش  و جوانان نامی از افشارزاده دیده نمی شد که این می تواند به معنای 
پایان دوران مدیریت این مدیر با سابقه در فو                        تبا                          ل باشد. البته قرار است افشارزاده تا انتخاب 

مدیرعامل جدید وظایف خود را به پیش ببرد.
 سید کامل تقوی نژاد، محمدرضا حسین زاده، منصور پورحیدری، مسعود معینی و 
شهاب جهانیان پنج عضو جدید هیات مدیره استقلال هستند و این احتمال وجود دارد که 

مدیر                                        عامل باشگاه استقلال از میان یکی از این اعضا انتخاب شود.

در مدت زمان باقی مانده تا پایان مهلت کسب سهمیه 
المپیک در دوومیدانی، ملی پوشانی که شانس زیادی برای 
کسب سهمیه داشتند در شرایط خوبی به سر نمی برند که 
البته مسابقه های خوبی هم از طرف فدراسیون برای کسب 

سهمیه المپیک برای ملی پوشان در نظر گرفته نشده است.
در فاصله  حدود یک ماه تا پایان مهلت فدراسیون جهانی 
دوومیدانی برای کسب سهمیه المپیک، ملی پوشان ایران 
برای افزایش تعداد سهمیه های خود به تورنمنت "ارزروم" 
ترکیه سفر کردند. تیم ملی ایران با ترکیب مریم طوسی، 
فرزانه فصیحی، جواهر زمانی، کیوان قنبرزاده، محمد ارزنده، 
سبحان طاهرخانی، محمدرضا وظیفه دوست، سجاد هاشمی 
آهنگری، محمد چشمه زار، امید تاجی، بهنام شیری، علی 
ثمری، محمد بنی آدم، میلاد سیار، میلاد دریساوی، وحید 
صدیق، رضا ملک پور، محمد صمیمی، محمود صمیمی، علی 
خدیور، یونس یوسف وند و مهدی زمانی در این رقابت ها 

شرکت کرد.
6 طلا، 5 نقره و 6 برنز ره آورد تیم ملی دوومیدانی در ترکیه 
بود اما نکته جالب این رقابت ها این بود که با وجود کسب 1۷ 
مدال که 6 عدد آن طلا بود هیچ یک از ملی پوشان موفق به 
کسب سهمیه المپیک نشدند. ترکیه یکی از مسابقه هایی بود 
که فدراسیون دوومیدانی برای کسب سهمیه المپیک برای 

ملی پوشان در نظر گرفته بود.
تصمیم  بود.  با حواشی همراه  ابتدا  از همان  این سفر 
فدراسیون برای اعزام زمینی تیم ملی به ترکیه اعتراض ملی 
پوشان را به همراه داشت هرچند در نهایت تیم ملی با هواپیما 

و در یک سفر طولانی راهی ارزروم ترکیه شد.
ملی پوشانی همچون محمد ارزنده در پرش طول،  کیوان 
قنبرزاده و محمدرضا وظیفه دوست در پرش ارتفاع، مریم 
طوسی در 200 متر و محمد صمیمی در پرتاب دیسک جزو 

شانس های کسب سهمیه المپیک دراین رقابت ها بودند.
می توان گفت محمد صمیمی با برجای گذاشتن رکورد 
63.۷6 متر که در پرتاب دیسک قهرمان شد نزدیک ترین 
در  ماده  این  ورودی  بود.  المپیک  به  ایران  دوومیدانی کار 

المپیک 65 متر است.
دو ملی پوش پرش ارتفاع ایران در این رقابت ها عملکرد 
خوبی نداشتند و با وجود کسب مدال طلا و نقره از گرفتن 
سهمیه المپک بازماندند. محمدرضا وظیفه دوست با ثبت 
رکورد 2.15 متر به مدال طلا رسید و کیوان قنبرزاده نیز 
با رکورد 2.0۹ متر نایب قهرمان شد.)ورودی المپیک این 

ماده 2.2۹ است.(
در دوی 100 متر بانوان مریم طوسی با ثبت زمان 11:84 
ثانیه نایب قهرمان شد و مدال نقره گرفت. طوسی در 200 
متر نیز با ثبت زمان 24.11 ثانیه دوم شد و به مدال نقره 
رسید. تلاش طوسی برای گرفتن سهمیه 200 متر المپیک 
نظر  به  که  رکوردی  است؛  آن 23.20  ورودی  که  است 
می رسد در مدت زمان باقی مانده تا المپیک برای طوسی 

سخت باشد.
 محمد ارزنده نیز که سابقه حضور در المپیک 2012 را 

دارد با رکورد ۷.85 در ترکیه به مدال طلا رسید. ورودی 
المپیک در پرش طول 8.15 است. 

یکی از عواملی که برای عدم نتیجه گیری تیم ملی در 
این رقابت ها عنوان می شود آب وهوای نامطلوب ارزروم ترکیه 
است. روز اول مسابقه ها به دلیل بارندگی نیمه تمام باقی ماند 
و این موضوع برای ملی پوشان ایران که در گرمای ایران بودند 
مشکل ایجاد کرد. اما فدراسیون دوومیدانی زمانی که چنین 
رقابتی را برای کسب سهمیه المپیک در نظر می گیرد باید 
تمام جوانب آن را بسنجد تا ملی پوشانش مجبور نباشند در 
شرایط جوی نامناسبی رقابت  کنند هرچند بد بودن آب وهوا 

دلیل خوبی برای ناکامی برخی دوومیدانی کاران است.
 فدراسیون دوومیدانی اعلام کرده بود که رقابت های جایزه 
بزرگ تهران، مرحله اول لیگ ایران، رقابت های ترکیه و جام 
کازانف قزاقستان مسابقه هایی است که فدراسیون برای کسب 
سهمیه المپیک روی آن ها برنامه ریزی کرده است. در حال 
حاضر مسابقه های زیادی در سطح اروپا با حضور دوومیدانی 
کاران با کیفیتی برگزار می شود و مشخص نیست که چرا 
فدراسیون تنها ارزروم ترکیه را برای گرفتن سهمیه المپیک 
درنظر گرفته است که  ورزشکاران حریف قدری ندارند تا با 

مسابقه دادن با آنها سعی کنند رکورد خود را بهتر کنند.
 بنابراین دو مسابقه برای ملی پوشان باقی مانده؛ یکی 
لیگ ایران و دیگری جام کازانف. کازانف رقابتی است که 
حدود نیمی از سهمیه های المپیک ایران سال گذشته در 
این مسابقه به دست آمد. کازانف همیشه برای دوومیدانی 
ایران خوب بوده و سهمیه های زیادی در این رقابت ها نصیب 

دوومیدانی کاران ایران شده است. با توجه به  این شرایط، کار 
برای دوومیدانی ایران برای کسب سهمیه بیشتر در مدت 
زمان باقی مانده سخت شده است و می توان گفت محمد 
صمیمی پرشانس ترین دوومیدانی کار برای گرفتن هشتمین 

سهمیه المپیک است.
 کیوان قنبرزاده که پیش از این جزو نفراتی بود که همه 
شانس زیادی برای کسب سهمیه او قائل بودند درحال حاضر 
در وضعیت خوبی قرار ندارد. او مدت هاست با ایگور پاکلین 
کار می کند اما هنوز نتوانسته رکورد خود را که 2.26 است 
تکرار کند. این پرنده برای کسب سهمیه پرش ارتفاع باید 
رکورد ایران را که در اختیار خودش است 3 سانتی متر ارتقا 
بدهد و با 2.2۹ راهی المپیک شود؛ کاری که در یک ماه باقی 

مانده به نظر دشوار می رسد.
 بسیاری از ملی پوشانی که ماه ها قبل اعلام می کردند به 
ریو می روند این روزها شرایط خوبی ندارند هرچند اکثر آن ها 
هنوز هم می گویند "المپیکی می شوم"؛ شیوه ای که برخی 
از ورزشکاران تنها برای اعزام شدن و فراهم شدن شرایط 
تمرینی برای خودشان به کارمی گیرند. در این جا فدراسیون 
باید هوشیاری لازم را داشته باشد تا امکانات را در اختیار 

افرادی قرار دهد که شانس واقعی رفتن به المپیک هستند.
 دوومیدانی  ایران تاکنون توسط احسان حدادی و محمود 
صمیمی در پرتاب دیسک، لیلا رجبی در پرتاب وزنه، حسن 
تفتیان و رضا قاسمی در دوی 100 متر،  حمیدرضا زورآوند 
در 20 کیلومتر پیاده روی و محمد جعفر مرادی در ماراتن، ۷ 

سهمیه المپیک بدست آورده است.

رییس هیات هندبال استان قم، باشگاه صبا را زیر پوشش استانداری قم عنوان کرد و با گلایه از 
عدم پرداخت مطالبات گفت: چرا برخی جوانان را سرکار می گذارند؟

سیدعلیرضا طباطبایی، در مورد باشگاه صبای قم که هنوز مبالغ قرارداد بازیکنان خود را از سه 
فصل قبل پرداخت نکرده است، اظهارداشت: حدود دوماه قبل اولین جلسه کمیته انضباطی برای 
باشگاه صبای قم تشکیل و در آن جلسه برای 1۹ نفر از بازیکنان رای و حکم داوری صادر شد. 
دومین جلسه کمیته انضباطی برای باقی مانده بازیکنان در هفته قبل برگزار شد تا برای آن ها نیز 
حکم داوری صادر شود. ولی هنوز بعد از گذشت یک هفته من خبر ندارم که رای ها صادر شده 
است یا خیر؟ به دست من چیزی نرسیده است. رییس هیات هندبال قم در مورد روند اجرایی 
حکم های صادر شده گفت: در جلسه  کمیته انضباطی اولی که 1۹ رای صادر شد، برخی از بازیکن 
برای خود وکیل گرفتند و بعضی هم خود اقدام کردند. به این صورت که وکیل آن ها از طریق 
دادگستری اقدام تا رای صادر شده به باشگاه صبا ارسال شود و به باشگاه صبا اعلام شود که این 
میزان به بازیکنان بدهکاری دارد. از آن طرف نامه ای نیز در اختیار بازیکنان قرار می گیرد که اگر 
باشگاه صبا اموالی داشته باشد، توسط وکیل آن  را توقیف کنند تا به حق خود برسند. اما این ها 
همه در حد همین حرف ها است. طباطبایی در مورد نحوه ی ایجاد باشگاه  هندبال صبا گفت: این 
باشگاه زیر نظر استانداری تشکیل شد، آن موقع ما به همراه معاون استاندار به باشگاه صبا پیشنهاد 
دادیم تا باشگاه صبا را در بخش هندبال نیز فعال کنیم. در این زمان باشگاه صبا کلی هزینه کرد و 
این تیم را از دست یک به لیگ برتر ارتقا داد. اما وقتی بعد از گذشت مدت کمی معاون استانداری 
از سمت خود کنار رفت و گروه جدیدی جایگزین او شد، آن ها کاری برای این باشگاه و تیم هایش 

نکردند. گروه جدید سال اول 20 درصد حقوق بازیکنان را پرداخت کردند و مابقی آن به بن 
بست رسید و اکنون کار به اینجا رسیده است. او در مورد باشگاه صبا افزود: باشگاه صبا زیر نظر 
استانداری قم است. یک باشگاهی در قم به نام صبا تشکیل و مدیرعامل این باشگاه هر چندماه 
یک بار تعویض شده است، این باشگاه تشکیلات خاصی هم در قم ندارد. در اصل باید استاندار 
قم عهده دار این مشکلات باشد چون این تیم وابسته به استانداری است اما هیچکس حتی 
استانداری قم جواب گوی این بازیکنان نیست. در واقع مسئول استانداری هرساله یا هر شش 
ماه یکبار تغییر می کند بنابراین این تشکیلات این چنینی در سطح ایران به همین شکل و روی 
هوا است. نمی دانم چرا جوانان را به کار می گیرند و سرکار می گذارند و حالا کسی نیست پاسخ 
حق و حقوق آن ها را بدهد. طباطبایی با تاکید مجدد برای احقاق حقوق بازیکنان گفت: شکایت 
بازیکنان از طریق دادگاه باید طی شود تا استانداری به آن ها پاسخگو باشد. بازیکنان با شخص 
خاصی طرف نیستند و طرف حساب آن ها باشگاه صباست و این باشگاه زیر نظر استانداری قم 
است. تمام افراد ذینفع باید خود به دنبال حقشان باشند، به همین دلیل قرار است جلسه ای با 
بازیکنان داشته باشم تا ببینیم باید چگونه پیش رویم. ما به دنبال این هستیم تا یک وقت ملاقات 
از معاون استانداری بگیریم و بتوانیم دیداری با استانداری قم داشته باشیم تا در طی صحبت هایی 
در این دیدار به نتیجه برسیم. او در مورد فروش امتیاز باشگاه صبای قم افزود: باشگاه صبا گفته 
بود که قرار است که امتیاز این باشگاه را به فروش بگذارد و اگر این کار را می کرد از درآمد حاصل 
از آن می توانست با بازیکنان تسویه کند. شنیده ها حاکی از این است که در حال حاضر 4۹ درصد 
سهم باشگاه بفروش رفته باشد اما کاملا مشخص نیست که فروخته شده یا فقط حرفی برای 
تغییر اذهان عمومی زده اند. این باشگاه بدهکاری های زیادی به فوتبالیست ها، هندبالیست ها و 
کشتی گیران دارد. طباطبایی در ادامه گفت: فوتبالیست ها برای دریافت حقوق خود یک دریچه 
و روزنه ی امیدی دارند زیرا براساس قرارداد ها در حوزه ی فوتبال تشکیلات قوی تری نسبت به 
فدراسیون های دیگر دارند. فدراسیون فوتبال همه ساله مبلغ 800 میلیون تا یک میلیارد و نیم 
از تیم های لیگ برتری می گیرد و آن پول در اختیار فدراسیون است. اکنون فدراسیون می تواند 
با این پول بدهکاری های بازیکنان را از آن محل پرداخت کند. ولی این موضوع در رشته های 
دیگر به این شکل نیست و این حکم مختص فوتبال است. رییس هیات هندبال استان قم در 
پایان گفت: هیات ها همه به دنبال این هستند که برای فعال تر بودن در این رشته می خواهند 
تیم داری کنند ولی بازیکنان نیز عاقل و بالغ هستند و این اتفاق فقط برای هیات قم نبوده است. 
کلی از هیات های دیگر هم این اتفاق را تجربه کرده اند ولی در نهایت همه ی هیات ها به دنبال 
این هستند که بتوانند دست آخر حق بازیکنانشان را از کسی که آن را به عنوان باشگاه آورده اند، 
بگیرند. باید دانست کل ورزش کشور ما به همین گونه است مخصوصاً در رشته هایی مانند که 

هندبال شرایط بدتر است.

دوومیدانی ایران در ترکیه هزار فرسنگ دورتر از ریو

رییس هیات هندبال قم:

 چرا جوانان را سرکار می گذارند؟

 فدراسیونِ ناتوانِ فوتبال!

در موضوع انتقال امتیاز باشگاه نفت تهران به انزلی 
مشخص شد که فدراسیون به عنوان متولی فوتبال 

ایران، ناتوان تر از لابی  های اقتصادی و سیاسی است.
خبر کوتاه بود و مأیوس کننده؛ برای فوتبالی که بارها 
زمین خورده و هنوز توانایی بلند شدن مثل سابق را 
ندارد، ویران کننده؛ فوتبالی که هنوز حلوا و خرمای 
مرگ پاس تهرانی را می خورد که حتی جایگاهی در 
سطح دوم فوتبال ایران هم ندارد. پاسی که با انتقالش 
به همدان با یک غده سرطانی بدخیم مواجه شد و این 
غده کم کم جان گرفت؛ جان را گرفت و پاس را به 
قعر جهنم فرستاد. هنوز چهلم مرگ پاس پایان نیافته 
و حجله چراغانی آن سر خیابان فوتبال قرار دارد که 
یک بار دیگر افراد غیر فوتبالی )شما بخوانید سیاسی( 
تصمیم گرفتند این سناریوی مرگ را برای نفت تهران 

بنویسند، اما این بار فقط پای نفت در میان نیست، بلکه 
این غده سرطانی نفت و ملوان را با هم نابود خواهد کرد.

اگر ملوانی ها مدعی و معتقدند که ریشه دارند، در 
فوتبال ایران خاک خورده و سابقه دارند، قهرمان شده اند 
یا هر چیزی دیگر، باید گفت پاس علاوه بر قهرمانی های 
متعدد در فوتبال ایران و معرفی کردن بازیکنان زیادی 
به تیم ملی، آخرین قهرمان فوتبال ایران در قاره آسیا 
بوده است. اگر ملوانی ها مدعی اند شایسته ترین تیم برای 
گرفتن امتیاز نفت بوده اند، فراموش نکنند همین تیم 
نفت از لیگ دسته دوم کارش را آغاز کرد و با شایستگی 
لیگ برتری شد. اگر مدعی اند هوادار دارند و امتیاز تیم 
نفت باید به آنها داده می شد تا هواداران این تیم دوباره 
ملوان را در لیگ برتر می دیدند، فراموش نکنند که 
تراکتورسازی تبریز هم با کلی هوادار پرشور سال ها از 

سطح اول فوتبال دور بود و با تلاش و شایستگی دوباره 
به لیگ برتر بازگشت و سال هاست یکی از مدعیان 
اصلی فوتبال ایران محسوب می شود، اما اسیر غده های 
سرطانی که غیر فوتبالی ها به جان این فوتبال انداختند، 

نشد.
ملوان همیشه تیمی دوست داشتنی بوده، با هوادارانی 
که دارد و تنها تیمی از خطه شمال کشور که همیشه 
در لیگ برتر حاضر بوده و همه پس از سقوط این تیم 
گفتند که جای خالی ملوان در لیگ حس خواهد شد، 
اما همه دنبال »صعود فوتبالی« ملوان به لیگ برتر بودند 
نه »صعود غیر فوتبالی« و خرید امتیاز از سوی این 
باشگاه؛ باشگاهی که سال ها با مدیرانی ناوارد به این روز 
افتاد و در نهایت سقوط کرد و حالا همان مدیران قصد 
دارند ضعف های خود را طور دیگری پوشش بدهند. آنها 

می گویند هواداران ملوان و مردم انزلی با سقوط این تیم 
سرخورده شده اند، اما آیا خرید امتیاز تیم لیگ برتری و 
پرداخت میلیاردها تومان پول راه خروج از سرخوردگی 
انزلی است؟ اگر ملوان در لیگ شانزدهم نیز  مردم 
حاضر شد و بازهم با همین مدیران ناوارد سقوط کرد، 
آن زمان قیمت سرخوردگی مردم انزلی چقدر است؟ 
اگر پولی برای بزم نباشد، اگر پولی برای درمان غده 
سرطانی نباشد، اگر این سرطان بدخیم خِر ملوان را 
هم بگیرد، حجله عزای ملوان را سر کدام خیابان فوتبال 
نصب کنیم؟ در ورودی انزلی باید حجله را نصب کرد 
یا در خیابان سئول که فدراسیون فوتبال در آن قرار 

گرفته است؟
مدیران فدراسیون فوتبال نقشی در این واگذاری 
نداشتند، اما همانطور که چند سال پیش گروهی دیگر 
در فدراسیون به تماشای واگذاری تیم ها نشستند و 
حالا حلوای مرگ پاس را نوش جان می کنند، این بار 
مدیران جدید دست روی دست گذاشته و چندی بعد 
فقط می گویند در غم تان شریکیم. مدیرانی که پیش از 
این انتظار می رفت از خودشان کُنِشی نشان دهند و به 
عنوان متولی فوتبال مانع از واگذاری امتیاز نفت به تیمی 
دیگر و به استانی دیگر شوند، حالا می خواهند نسبت به 
این مسئله واکنش نشان دهند؛ البته اگر واکنش نشان 
دهند! حال و روز نفت از آنجایی به این روز افتاد که 
مجلس مقابل کمک های دولتی را به فوتبال گرفت و 
اینجا بخشی از فراهم کردن شرایط کمک به تیم های 
فوتبال را فدراسیون فوتبال، سازمان لیگ و مدیران آنها 
به عهده داشتند. با فراهم کردن شرایط پرداخت حق 
پخش تلویزیونی، با ایجاد فضا برای دریافت پول از 
تبلیغات محیطی تا تیم ها منبع درآمدی از حق واقعی 
خودشان داشته باشند، اما این اتفاق به درستی صورت 
نگرفت و نفت، آخرین نماینده موفق فوتبال ایران در 
آسیا که به جمع 8 تیم راه یافته بود را به تعطیلی 
کشاند. »ما معتقدیم تیم ها باید خودشان شرایط حضور 
در لیگ برتر را پیدا کرده و به نظر ما اگر نفت در تهران 
بماند بهتر است، اما این برنامه را هم داریم در صورتی 
که تیمی توانایی تیمداری در لیگ برتر را نداشت، آیین 
نامه ای مصوب کنیم که تیم چهارم لیگ دسته یک به 

لیگ برتر وارد شود. به این ترتیب چه در استان و چه 
خارج از استان اگر خریداری وجود نداشته باشد، فجر 
سپاسی وارد لیگ برتر شود«. این صحبت های امیدوار 
کننده و قاطعانه مهدی تاج در خصوص بحث واگذاری 
امتیاز نفت به ملوان بود؛ در بامداد 10 خردادماه ۹5 و 
پس از پایان فینال جام حذفی که با قهرمانی ذوب آهن 

به پایان رسید.
شاید مهدی تاج در واکنش های احتمالی به واگذاری 
امتیاز نفت تهران به ملوان اعلام کند که او مخالف این 
کار بوده و کاری از دستش بر نمی آمده، اما اگر اینطور 
است پس ریاست او چه دردی از فوتبال دوا می کند؟ 
آیا صحبت های رئیس پس از فینال جام حذفی فقط 
برای دلخوشی بوده یا گمراهی افکار تا افراد غیر فوتبالی 
خیلی راحت کارشان را پیش ببرند؟ آیا فدراسیون باید 
آنقدری از خودش ناتوانی نشان دهد که به این راحتی 
تیم ها را از این شهر به شهری دیگر ببرند. با این میزان 
ناتوانی و با این میزان بی خیالی، حجله پاس، نفت و 
ملوان که هیچ، باید به زودی منتظر نصب حجله فوتبال 
هم در خیابان سئول باشیم. خیابانی که وزارت ورزش 
و جوانان هم در آن واقع شده است و گویا از دست این 
وزارتخانه هم کاری ساخته نیست. وزارتخانه ای که وزیر 
آن محمود گودرزی بوده و یکی از مشاوران او یعنی 
حمیدرضا گرشاسبی که اتفاقاً مدیرکل ورزش وجوانان 
استان تهران است، در کمیته سه نفره واگذاری نفت 
قرار داشت. مدیری که تیم استان خودش را دو دستی 
تقدیم انزلی کرد. حالا هم تسلیتی می ماند و خوردن 

خرما و حلوای این فوتبال.
انزلی  به  نفت  »غیرفوتبالی«  انتقال  با  نهایت  در 
مشخص شد که فدراسیون در خیلی از تصمیم گیری ها 
نقشی ندارد در حالی که متولی فوتبال است اما در این 
امر ناتوان نشان داده و لابی های سیاسی و اقتصادی 
قدرت خود را بر فدراسیون و فوتبال دیکته کرده اند. در 
این میان البته روح رقابت هم در فوتبال از بین رفت 
جایی که تیم سقوط کرده به دسته پایین تر خیلی 
راحت با خرید امتیاز دوباره به لیگ برتر بازگشت. پس 
جنگ و رقابت برای سقوط نکردن چه فایده ای دارد؟ 

این اتفاق به جز ایران در »کجای دنیا« رخ می دهد؟
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تیمی از محققان آلمانی ترکیبی را ابداع کرده اند که می تواند نور مادون قرمز را به نور گرم و 
سفید تبدیل کرده و ابزار ارزان و کارآمدی برای تولید نور مرئی ارائه کند.

این ترکیب از قلع و سولفور ساخته شده که دارای ساختاری الماسی شکل است و با 
لیگاندهای آلی پوشش داده شده است.

این ترکیب غیرفرار و پایدار در برابر هوا می تواند تا دمای 300 درجه سلسیوس مقاومت کند.
با ارسال نور نزدیک مادون قرمز توسط یک لیزر به این ترکیب، سازه آن به تغییر طول موج 
نور از طریق یک فرآیند تعامل غیرخطی می پردازد و نوری را در طول موج قابل مشاهده توسط 

چشم انسان تولید می کند.
نور تابیده شده همچنین بسیار جهت دار است که کیفیت ایده آلی برای دستگاههایی مانند 
میکروسکوپ ها یا سیستم های نورافکن محسوب می شود.به گفته محققان، نور سفید تولید 
شده بسیار مشابه یک منبع نور استاندارد تنگستن- هالوژن )2856 کلوین( است و می تواند بر 
اساس سطوح برانگیختگی با استفاده از لیزر تنظیم شود.این دستاورد می تواند راههای جدیدی 
را برای فناوری های نورپردازی جهت دار پیشرفته باز کند، به ویژه اینکه مواد مورد استفاده در 

سیستم مذکور دارای هزینه ارزان، دسترسی آسان و مقیاس پذیری راحت هستند.

نرم افزار ایرانی برای کمک به یادگیری موسیقی نابینایان

این ساعت هوشمند استرس را کاهش می دهد

موفقیت محققان کشور در افزایش کارایی ضدیخ با نانوذرات
محققان دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد با بررسی اثر 
افزودن نانوذرات بر عملکرد ضدیخ، نانو سیالی تولید کردند که 

موجب افزایش کارایی ضد یخ ها می شود.
 اگر از آب به  عنوان سیال خنک کننده استفاده شود، در 
صفر درجه  سانتی گراد یخ می زند از این رو هربار که دمای 
هوا از صفر پایین تر می رود آب داخل موتور خودرو یخ می زند 
و در نتیجه خودرو به دلیل عدم گردش آب، جوش می آورد.

 علاوه بر آن آب در هنگام انجماد ۹ درصد منبسط می شود 
و یخ زدن آب در داخل رادیاتور و اجزای موتور می تواند 
موجب ترک خوردن بدنه  موتور و ترکیدن رادیاتور شود. به 
 منظور جلوگیری از این امر باید از ضدیخ در رادیاتور خودرو 
یا دیگر تجهیزاتی که از آب در سیستم خنک کننده بهره 

می برند، استفاده کرد.
دکتر مسعود افرند عضو هیات علمی دانشگاه آزاد واحد 
نجف آباد و از محققان این طرح، از مخلوط اتیلن گلیکول 
و آب به  عنوان رایج ترین ضد یخ مورد استفاده یاد کرد و 
گفت: مخلوط اتیلن گلیکول و آب به  عنوان یک خنک کننده  
ضد یخ در بسیاری از صنایع از جمله مبدل های حرارتی و 
رادیاتور اتومبیل ها مورد استفاده قرار می گیرد. این مخلوط به 
دلیل پایین بودن هدایت حرارتی، کارایی لازم را از خود نشان 
نمی دهد. از این  رو در این طرح سعی شده است با افزودن 
نانو ذرات به این مخلوط و تولید نانو سیال عملکرد حرارتی 

آن بهینه شود.
وی استفاده از نانوسیال سنتز شده در این طرح را موجب 
ابعاد  کاهش  خنک کننده،  سیستم های  کارایی  افزایش 
سیستم ها و همچنین کاهش میزان مصرف انرژی و در پی 

آن کاهش هزینه های مربوط به آن دانست.
افرند، ادامه داد: در این پژوهش اثر نانو ذرات هیبریدی 
)نانو لوله های کربنی و سیلیکا( بر رفتار رئولوژیک ضدیخ 
مورد بررسی قرار گرفت؛ چرا که افزودن این نانو ذرات رفتار 

رئولوژی این سیال را به  شدت تغییر می دهد.
به گفته این محقق، از آنجایی  که رفتار رئولوژی یک 
پارامتر مهم در تعیین توان پمپاژ و چرخش سیال در سیستم 
رفتار  بیانگر  که  ویسکوزیته  ارزیابی  است،  خنک کننده 
رئولوژیک سیال است بسیار ضروری خواهد بود ضمن آن که 
نانو سیلیکا و نانو لوله های کربنی نیز موجب بهبود ویسکوزیته 
سیال و همچنین تغییر رفتار آن شده است که با استفاده از 
این موضوع می توان توان مورد نیاز جهت پمپاژ نانو سیال 

حاصل را تخمین زد.
عضو هیات علمی واحد نجف آباد با تاکید بر این که در 
این تحقیق ابتدا نانو ذرات سیلیکا و نانولوله های کربنی 
در مخلوطی از آب و اتیلن گلیکول با کمک همزن های 
مغناطیسی و التراسونیک معلق شدند، خاطرنشان کرد: به 
 منظور پایداری بهتر نمونه ها از نانو لوله های کربنی عامل دار 
شده استفاده شد و در نهایت با استفاده از ویسکوزیته سنج 
در دماها و دورهای متفاوت ویسکوزیته نمونه های مختلف 

اندازه گیری شده است.
نتایج حاصل شده نشان داده اند که با افزودن نانوذرات 
به سیال پایه، ویسکوزیته آن به شدت تغییر یافته و رفتار 
سیال از نیوتنی به غیر نیوتنی تبدیل شده است. همچنین با 
مطابقت نتایج با نمودارهای سیالات غیر نیوتنی می توان به 

سدوپلاستیک بودن این سیال پی برد.

به گفته وی ضد یخ تولید شده با این نانو سیال می تواند 
در بسیاری از صنایع از جمله صنایع پلیمر مورد استفاده قرار 

گیرد.
این تحقیقات حاصل تلاش های دکتر مسعود افرند عضو 
هیأت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد و مهندس 
حامد اشگرف دانشجوی مقطع کارشناسی ارشد این دانشگاه 
 Experimental Thermal and  است و نتایج آن نیز در مجله

Fluid Science به چاپ رسیده است.

عینک هوشمند دوچرخه سواران
 المپیکی را ببینید

محققان آمریکایی عینک آفتابی هوشمندی با نمایشگر پیشرفته را تولید کردند که 
پارامترهای دریافتی از حسگرهای دوچرخه و پیام مربی را به صورت تصویر در اختیار 

دوچرخه سوار قرار می دهد. 
 ارنستو مارتینز، سرپرست تیم طراحی تجهیزات ورزشی مدرن مورد نیاز در المپیک 2016 
ریو عنوان کرد: با استفاده از عینک هوشمند Solos دوچرخه سواران اطلاعات حیاتی را بدون 

تغییر وضعیت سر و کاهش توجه از مسیر دریافت می کنند.
وی در ادامه افزود: بسیاری از دوچرخه سواران حرفه ای از تجهیزات متنوع مثل سرعت سنج 
دیجیتال، حسگر میزان نیرو، حسگر ضربان قلب و تنفس به طور همزمان استفاده می کنند. 
برای استفاده از چنین تجهیزاتی دوچرخه سوار باید همیشه به پایین نگاه کند و وضعیت 
دست خود را تغییر دهد. در نتیجه تمرکز دوچرخه سوار کاهش یافته و احتمال از دست دادن 

تعادل یا برخورد با سایر دوچرخه سواران افزایش می یابد.
با استفاده از عینک Solos تمامی اطلاعات مورد نیاز بدون برداشتن نگاه از مسیر در اختیار 
دوچرخه سوار قرار می گیرد. عینک هوشمند اطلاعات مهمی همچون میزان ضربان قلب، 

سرعت، میانگین سرعت و میزان شیب را در عمق کانونی چشم نمایش می دهد.
عینک هوشمند شامل دو بخش مجزا است. اطلاعات مورد نیاز دوچرخه سوار در مرحله 
اول در بخش رایانه کوچک پردازش شده سپس به صورت بی سیم به گیرنده عینک ارسال 

می شود.
 قیمت عینک هوشمند ویژه المپیک ریو 4۹۹ دلار است.

تبدیل نور مادون قرمز به مرئی با ترکیب جدید

برای یادگیری  نابینایان  به  ایرانی جهت کمک  افزار  نرم 
موسیقی طراحی و تولید شد.

 با کمک نرم افزار »نت سفید«، افراد نابینا قادر خواهند بود 
نت های موسیقی را مطالعه و قطعات موسیقی مورد علاقه خود 
را بنوازند. با استفاده از این نرم افزار، کاربران بدون اینکه نیاز به 
وجود نت بریل چاپ شده بر روی کاغذ باشد، به راحتی بر روی 
ماشین مورد استفاده خود نت ها را مطالعه می کنند و در نتیجه 
می توانند، فایلهای نت را کپی یا برای دوستان خود ارسال کرده 

و به اشتراک بگذارند.
این نرم افزار یک پروژه متن باز و رایگان است که توسط 
متخصصان ایرانی هوش مصنوعی برای نابینایان ایرانی و سراسر 
دنیا طراحی و نسخه دوم و توسعه یافته آن به تازگی منتشر 

شده است.
هدف از تولید این نرم افزار کمک به افراد نابینا برای نواختن 

ساز از نت های بریل است که بر روی کاغذهای مقوایی به شکل 
برجسته چاپ می شوند و حمل آنها بسیار مشکل بوده اعلام 
شده است. برای مثال یک دقیقه موسیقی برای پیانو ده ها 
صفحه نت بریل می شود. از سوی دیگر این کاغذهای مقوایی 
عمر کمی دارند و در ایران هم چاپ نمی شوند. بنابراین نابینایان 

ایرانی دسترسی آسانی به نت موسیقی بریل ندارند.
http://www.white-note.( براین اساس نرم افزار نت سفید

com ( وابستگی نت موسیقی بریل به کاغذ را از بین برده و به 
صورت فایل  xml به نابینایان کمک می کند تا بتوانند در همان 
کامپیوتری که در حال استفاده از آن هستند نتها را بخوانند و 

فایلها را به اشتراک بگذارند.
xml موسیقی فرمتی استاندارد است که محتوای آن به 
عنوان یک زبان مشترک، برای تمام نرم افزارهای ویرایش نت 

موسیقی قابل درک است.

شرکت اپل از جدیدترین ساعت هوشمند خود رونمایی کرد این ساعت فشار و استرس روزانه را 
کاهش می دهد.

 ساعت جدید هوشمند اپل watchOS 3 نام دارد که از سرعت بالایی در باز کردن اپلیکیشن ها 
برخوردار است. در واقع اجرای هر اپلیکیشنی که بر روی این ساعت جدید نصب شده، بدون مکث 

صورت می گیرد که نشان از سرعت بی نظیر این ساعت هوشمند است.
نسخه جدید ساعت هوشمند اپل دارای سامانه پیام رسان جدیدی به نام Scribble است که می توان 

با انگشتان دست عمل نوشتن پیام را انجام داد.
در watchOS 3 سیستم جدیدی با نام SOS وجود دارد که کاربر می تواند با سرویس های خدمات 
اورژانسی ارتباط برقرار کند در حقیقت با فشردن دکمه اپل واچ یک شمارشگر عددی معکوس ظاهر 

می شود که فهرستی از سرویس های خدمات اضطراری را به کاربر ارائه می دهد.
همچنین شرکت اپل در نسخه جدید ساعت watchOS 3 برنامه ای را برای افرادی که از ویلچر 

استفاده می کنند قرار داده تا فعالیت آنها را ثبت و الگوی حرکتی بهینه شده ای را به آنها ارائه دهد.
از ویژگی دیگر ساعت هوشمند اپل ارائه برنامه ای در طول روز به کاربر خود است تا فشار کار روزانه 

و استرس او را کاهش دهد.
 watchOS 3 می تواند از اپلیکیشن  شخص ثالث، پخش ویدیو و فایل های صوتی را نیز پشیبانی 

کند.
قرار است در پاییز سال جاری میلادی ساعت جدید اپل عرضه شود.

رفع کسالت و افسردگی از زندگی
جوانی سی ساله هستم که دیگر هیچ ذوق و شوقی برای ادامه زندگی ندارم. به دلیل اینکه 
به مدارج تحصیلی که می خواستم نرسیده ام و شغل دلخواهم را ندارم و به همین دلیل قید 
ازدواج را هم زده ام و کلا ناامید شده و آینده ام را در خطر میبینم. لطفا راهنمایی ام کنید 

که چگونه بر این مشکلم غلبه کنم و زندگی عادی خود را از سر بگیرم؟
 با این سن و سال کم جایی برای این همه نا امیدی نیست. فراز و فرود در همه زندگی ها 
زیاد است اما دلیل بر ناامیدی و دلسردی نباید باشد. همه این سردرگمی ها، بن بست ها، 
ناامیدی ها، خستگی های روحی و بالاخره افسردگی ها، ناشی از همین منفی بافی هایی 

است که شاید از دوران نوجوانی، به صورت ناخودآگاه، به دام آن گرفتار شده اید!
 به هر حال، برای رفع این دسته از مشکلات راه حلهایی ارائه می شود که امیدوارم 
ضمن به کارگیری آنها به صورت جدی، شاهد سلامتی و بهبود شما از بی حوصلگی و 

کسالت شویم:
 -  اجتناب از تنهایی؛ بکوشید به جز مواقعی که ضرورت دارد، در تنهایی قرار نگیرید.

 -  با افکار منفی خود مقابله کنید؛ یعنی هر وقت افکار آزار دهنده به شما هجوم آوردند، 
به هر صورت ممکن، خود را از چنبره آنها نجات دهید؛ برای مثال، خود را به کاری مانند 
مطالعه یا هر کار دیگری که امکان انجام آن برای شما هست، مشغول کنید و نگذارید ذهن 

شما جولانگاه افکار منفی باشد.
-  به جنبه  های مثبت خود فکر کنید و بکوشید آنها را در برگه ای به صورت فهرست 

وار بنویسید.
امکانات و شرایط زندگی ما مانند یک لیوانی است که بخشی از آن پُر است و بخشی 

خالی؛ به آن بخش پُر فکر کنید و از آن بهره ببرید و غصه نیمه خالی را نخورید.
 -  به جای این که به کمبودها، عیب ها و ناکامی های خود بیندیشید، به موفقیت ها و آن 
امکاناتی که در زندگی از آن بهرمند هستید، فکر کنید. به عبارت دیگر، امکانات و شرایط 
زندگی ما مانند یک لیوانی است که بخشی از آن پُر است و بخشی خالی؛ به آن بخش پُر 
فکر کنید و از آن بهره ببرید و غصه نیمه خالی را نخورید. فرصت های زندگی را مغتنم 

بشمرید و از آن چه در آینده پیش خواهد آمد، نگران نباشید.
 -  با افراد شاداب، فعال، اجتماعی، متدین و در عین حال مثبت نگر، معاشرت کنید و از 

افرادی که وقتی با آنها مواجه می شوید از زندگی شکایت می کنند، دوری گزینید.
 -  ورزش را جزء ضروری ترین فعالیت های خود قرار داده، روزی حداقل نیم تا یک 

ساعت ورزش کنید.
از بی کاری و بی برنامگی بپرهیزید و همه اوقات خود را به صورت منطقی پر کنید.

 -  برای برنامه ریزی اوقات شبانه روزی، حتماً با یک مشاور گفت و گو کنید یا از دوستان 
موفق خود کمک بگیرید.

 - به تغذیه خود - به ویژه صبحانه - اهمیت بدهید و هیچ گاه بدون خوردن صبحانه، 
مشغول تحصیل یا مطالعه نشوید.

 -  هر وقت احساس دل تنگی می کنید، حدود ده دقیقه دوش آب ولرم بگیرید و در 
صورت امکان، شنا کنید.

 -  به مسائل معنوی - به ویژه نماز اول وقت - اهمیت فوق العاده بدهید.

رفع کبودی بدن به سادگی
کبودی و به اصطلاح خونمردگی پوست بعد از وارد شدن ضربه به سرعت شکل می گیرد. 
این نوع کبودی ها در اثر پارگی مویرگ های خونی شکل می گیرند. با این حال جای 
نگرانی نیست. در این مطلب چند راه ساده و طبیعی برای برطرف کردن سریع تر این نوع 

کبودی ها را عنوان می کنیم.
سرما پخش شدن کبود را محدود می کند

آرنیکا یا همان تنباکوی کوهی تاثیر زیادی در برطرف کردن کبودی و خون مردگی 
دارد. پماد آرنیکا در داروخانه ها به فروش می رسد و شما می توانید در یخچال قرار داده و 
به صورت خنک روی محل کبودی بمالید. اجازه دهید پماد به مدت 15 تا 20 دقیقه در 
محل مورد نظر بماند.  گیاه کامفری نوعی گل گاوزبان است که اثر ضدالتهابی دارد و خون 
مردگی و کبودی را برطرف می کند. کرم و پماد این گیاه در داروخانه ها به فروش می رسد.

خنکی و ترکیبات این پماد باعث کاهش خونریزی داخلی مویرگ ها شده و روند بهبود را 
تسریع می کند. برای گرفتن نتایج بهتر می توانید روی محل مورد نظر کیسه یخ بگذارید.

خاک رس سبز برای جذب کبودی
کافیست مقداری خاک رس سبز را با آب سرد مخلوط کنید تا خمیر شود. این خمیر را 
با ضخامت یک سانتیمتر روی کبودی قرار دهید و یک تا دو ساعت یا تمام شب را روی 

پوست نگه دارید. اگر لازم بود این کار را تکرار کنید.
گیاه کامفری

گیاه کامفری نوعی گل گاوزبان است که اثر ضدالتهابی دارد و خونمردگی و کبودی را 
برطرف می کند. کرم و پماد این گیاه در داروخانه ها به فروش می رسد. 

اگر به این گیاه دسترسی داشته باشید، می توانید 200 گرم ریشه آن را با آب سرد به 
مدت 12 دقیقه بجوشانید. سپس اجازه دهید به مدت 15 دقیقه دم بکشد و آن را خنک 
کرده و به صورت کمپرس روی کبودی بگذارید.  می توانید ضماد آن را نیز تهیه و استفاده 
کنید. برگ های این گیاه را بشویید، خشک و آسیاب کنید. سپس این ضماد را روی 

کبودی قرار داده و بانداژ کنید. این کار را دو بار در روز انجام دهید.

علت بوی بد دهان 
یک متخصص بیماری های دهان و دندان گفت: بوی بد دهان یک بیماری است که در 

صورت عدم درمان می تواند به آسیب های جدی روحی و جسمی منجر شود.
 دکتر محمدهادی شفق ، اظهار کرد: بوی بد دهان یا هالیتوز، یک بیماری است که تقریبا 
در همه جوامع کم و بیش وجود دارد و در صورت عدم درمان می تواند منجر به آسیب های 
جدی روحی و جسمی شود.وی با بیان اینکه نوع بوی بد دهان و شدت آن با توجه به 
علل ایجادکننده می تواند متفاوت باشد، تصریح کرد: به طور عموم می توان بوی بد دهان 
را با توجه به فاکتورهای تولیدکننده آن به سه قسم  تعریف کرد؛ بوی بد دهان با منشا 
بیماری زایی که از شایع ترین آن بیماری های دهانی مثل عارضه پوسیدگی دندان و بیماری 
لثه است.شفق با بیان اینکه بیماری لثه معمولا ناشی از تجمع جرم دندانی است، ادامه داد: 
بیماری هایی نظیر گوش، حلق و بینی، سینوس ها، لوزه ها و در نهایت بیماری های دستگاه 

گوارش و ریه و بیماری های سیستمیک از علل دیگر ابتلا به بوی دهان است.
وی اظهار کرد: در بیماران مبتلا به دیابت شدید، جهت درمان بوی بد دهان، باید دیابت 
فرد کنترل شود. گاهی بوی بد دهان با منشا غیربیماری خود را نشان می دهد که علت 
اصلی ایجاد آن عادات غذایی و کشیدن مواد دخانی است.وی عنوان کرد: شاید پیش آمده 
است که صبح هنگام برخاستن از خواب با بوی بد دهان مواجه می شویم، در واقع باید گفت 
که تنفس نامطبوع صبحگاهی به علت کاهش بزاق در موقع خواب و تخمیر موادغذایی 
توسط میکروب ها ایجاد شده که معمولا با خوردن صبحانه رفع می شود.شفق خاطرنشان 
کرد: مصرف بعضی از داروها، داشتن دندان های مصنوعی که مدت طولانی از آنها استفاده 
شده و یا از مواد مرغوب و استاندارد در ساخت آنها استفاده نشده و به خوبی تمیز نمی شوند 
نیز در ایجاد بوی بد دهان موثرند.این دندانپزشک در بخش دیگری از سخنانش گفت: بوی 
بد دهان منشا روانی هم دارد که در آن بیمار دچار توهم شده و همیشه فکر می کند بوی 
بد از دهانش خارج می شود.وی در خصوص درمان بوی بد دهان اظهار کرد: بوی بد دهان 
با توجه به شدت و علت ایجادکننده آن قابل درمان است، به طوریکه استفاده از آدامس 
و مواد معطر درمان لحظه ای ایجاد می کنند و نمی توانند در درمان اصلی و ریشه ای موثر 
واقع شوند.شفق خاطرنشان کرد: در ماه رمضان نیز اغلب افراد از بوی بد دهان خود گلایه 
دارند بنابراین اگر علت بوی بد دهان در این ماه، شامل موارد یاد شده نباشد، به گرسنگی و 

خشکی دهان و رعایت نکردن بهداشت مربوط است.

شیشه شیر نوزادتان را چاق می کند! 
چاقی در کودکان از همان دوران نوزادی و به دلیل عادات اشتباه والدین در شیر دهی 

بویژه با شیر خشک به وجود می آید.
به گزارش    باشگاه خبرنگاران جوان؛کارشناسان به نومادران توصیه می کنند از تغذیه 
نوزادان خود در ماه های اولیه تولد با بطری های شیر بزرگ خودداری کنند زیرا این کار 

باعث می شود نوزاد به تدریج دچار اضافه وزن و چاقی شود. 
گفتنی است، اغلب والدین گمان می کنند که تغذیه نوزاد با شیر فراوان باعث تسریع در 
رشد نوزاد می شود اما تحقیقات جدید نشان داده است که این کار تنها باعث بروز چاقی 
و اضافه وزن در نوزاد می شود.بررسی ها نشان می دهند، کارشناسان دانشگاه کارولینای 
شمالی ، چاقی را در بین حدود 2۹8 نوزاد شش ماهه که در بطری های بزرگ شیر خورده 
اند شناسایی کرده اند و اعتقاد دارند تغییر در سایز بطری های شیر می تواند یک راهکار 
مفید برای جلوگیری از بروز چاقی شود.براساس آمارها چاقی در دوران کودکی در ایالات 
متحده از سی سال پیش تا به اکنون رشدی دو برابری داشته است و این مسئله می تواند 
منجر به بروز بیماری های شدید در دوران بزرگسالی شود.  یکی دیگر از دلایل بروز چاقی 
در نوزادان علاقه عجیب والدین به تغذیه آنها با شیر در زمان های غیر ضروری است، هرگاه 
کودک دچار گریه می شود نیازبه تغذیه با شیر ندارد و این یک عادت نهادینه شده اشتباه 
است که در سراسر جهان والدین انجام می دهند و نیز اینکه در هر بار شیر دهی با بطری 
نیاز نیست تا کل بطری تمام شود و تنها تا زمانی که کودک تمیل دارد باید به او شیر داد.

علائم گرسنگی در نوزاد عبارت است از بازکردن دهان، فرو بردن دست در دهان، گرایش 
به مکیدن سر بطری شیر، بی قراری کردن و تکان دادن سربه اطراف، ازخواب بیدار شدن 
و گریه کردن که در این مواقع با رعایت تنظیم زمان شیر دهی تحت کنترل پزشک اطفال 
والدین می توانند به نوزاد شیر دهند.بهترین شیوه برای شیردهی به نوزاد شیر مادر است 
که در هربارشیردهی نوزاد به اندازه و اشتها شیر می خورد و این باعث می شود نوزادانی 
که با شیر مادر تغذیه شده اند کمتر مبتلا به چاقی در مقابل نوزادانی شوند که با شیر 

خشک تغذیه شده اند.

راهکارهایی برای کاهش احساس تشنگی
 در ماه مبارک رمضان

کاهش حجم غذای دریافتی در وعده سحری )زیرا مصرف غذای زیاد برای جلوگیری 
از گرسنگی باعث تشنگی بیشتری در طول روز خواهد شد(. 

پرهیز از دریافت میزان بالای قندهای ساده )قند ، شکر(، شیرینی ها، زولبیا، بامیه، 
شلهزرد، نوشابه و ... به خصوص در وعده سحری.

پرهیز از مصرف نمک و ادویه زیاد، کله پاچه و سیرابی و شیردان، غذاهای سرخ کرده 
و چرب، غذاهای کنسروی، تخم مرغ آب پز، تن ماهی، گوشت زیاد، نان و برنج و غذاهای 

پختنی زیاد.
پرهیز از مصرف قهوه، کاکائو، چای پررنگ، آب یخ در وعده سحری.

پرهیز از خوابیدن بلافاصله پس از سحری.
پرهیز از ورزش های شدید، حمام و سونای داغ در ساعات گرما.

مصرف میوه هایی مانند انواع آلوها، انگور، خربزه، هندوانه، گرمک، طالبی، زردآلو، هلو، 
هلو انجیری، شلیل، ازگیل، گیلاس، توت سیاه، شاه توت، سیب، گلابی، به و انواع مرکبات 

در فاصله بین افطار تا سحر.
مصرف متعادل سبزی ها مانند خرفه، گشنیز، تره، کاسنی، کاهو، خیار، غازیاغی، 
سوپ سبزیجات، خورشت کرفس و خورشت کدو، ماست خیار و نعناع یا آبدوغ رقیق با 

تخم خرفه در وعده سحر.
استفاده از رب انار، رب غوره، آبغوره، آب لیمو ترش، سرکه و روغن زیتون به عنوان 

چاشنی غذا و سالاد. 
استفاده از شربت های خاکشیر، تخم خرفه، تخم شربتی، شربت آبلیمو، ماء الشعیر، آب 
سیب، آب انار، آب آلبالو، آب گلابی، سکنجبین و... جهت پیشگیری از عطش و گرمازدگی.

 وعده افطار     
1 - شستن دست ها قبل از غذا، شروع غذا با نام خدا و خوردن با آرامی و بدون عجله   
2- باز کردن روزه با شیر یا آب ولرم و خرما یا عسل یا کشمش یا چای کم رنگ و یک 
قاشق چایخوری شکر و به تدریج استفاده از مواد غذایی سبک مانند نان و پنیر، گردو و 
سوپ که فشار چندانی به معده وارد نمی کنند. 3- پرهیز از پرخوری و زیاده روی در 
مصرف غذاهای پرچرب و شیرین چون نان خامه ای، زولبیا، بامیه، حلوا، شله زرد و... ؛ 
زیرا باعث سوزش سر دل، اضافه وزن و نیز عطش شدید می شوند که اغلب این تشنگی 
با نوشیدن مقدار زیاد نوشیدنی های سرد جبران می شود.  4- نوشیدن آب ولرم یا خنك 
بجای آب سرد و یخ و بصورت آهسته  5- بین افطار و صرف شام )برای کسانی که شام می 
خورند( یک فاصله ی زمانی حدود یک و نیم ساعت در نظر گرفته شود تا بدن بتواند خود را 
آماده ی قبول غذاهای پرحجم تر کند. حدود نصف شام قبل از ماه رمضان به عنوان شام ماه 
رمضان استفاده شود.   6- پرهیز از خوردن غذاهای متعدد در یک وعده زیرا باعث حالت 
تهوع و ناخوشی خواهد شد   ۷- برای سالم ماندن دندان ها لازم است غذای و مایعات داغ 
و غذا و مایعات سرد یخچال مدتی در دمای اتاق گذاشته شود تا ولرم شود و سپس خورده 
شود.   8- برای کسانی که اضافه وزن دارند مناسب است به تدریج به افطار اکتفا و عادت 

نمایند تا پس از ماه رمضان لاغر شوند.
 وعده سحر:  1- شستن دست ها قبل از غذا، شروع غذا با نام خدا و خوردن با آرامی و 
بدون عجله2- دو تا سه  تکه نان )ترجیحاً نان سنگگ( به همراه پنیر و خرما و سبزی یک 
وعده ی سبک و مناسب برای سحر است.  همچنین نان با حلیم یا برنج با یک تکه مرغ یا 
گوشت یا ماهی همراه با یک بشقاب سالاد )با روغن زیتون( را می توان به عنوان سحری 
میل کرد   3- پرهیز از پرخوری و کاهش مصرف مواد غذایی حاوی قند بالا مانند شیرینی 
و شکلات و  مقادیر زیاد نوشیدنی مانند قهوه و چای و نوشابه گازدار به خصوص در هنگام 
سحر زیرا باعث تشنگی در طول روز می شوند. 4- مصرف غذای زیاد در وعده سحری 
باعث تشنگی بیشتری در طول روز خواهد شد. 5- مصرف یک میوه مانند هندوانه، خربزه، 
طالبی و یا میوه فصل یا شربت عسل رقیق با خاکشیر یا تخم خرفه یا یک لیوان آب در 
وعده سحر برای رفع تشنگی مفید است. )اگر غذا چرب است آب ولرم مناسب تر است(      
6- خیلی اهمیت دارد که پس از سحر تا مدت 2 ساعت برای تکمیل عملیات هضم غذا 
در معده نخوابید، در این صورت متوجه می شوید که خیلی سر حال تر به نظر می رسید.  

سایر توصیه ها: 
1- رعایت بهداشت هنگام خرید، تهیه و طبخ کلیه مواد غذایی شامل نان و ... و پرهیز 
از مصرف مواد غذایی که از نظر بهداشتی مشکوك است  2- پرهیز از خوردن چندین نوع 
غذای مختلف با هم  3- مصرف سه وعده غذایی سحری، افطاری و شام سبك شاید برای 
برخی افراد قابل قبول تر باشد 4- استفاده از سبزیجات تازه در وعده ها و استفاده از میوه ها 

بین افطار و سحر 5- اجتناب از مصرف مواد غذایی پر ادویه و چرب و شور
معاونت پزشکی دانشگاه علوم پزشکی استان قم 



اجتماعی 6

استاندار قم:

ادارات قم موانع اجرای اقتصاد مقاومتی
 را از بین ببرند

استاندار قم گفت: ادارات باید بررسی کنند که چه اقدامی در کارهایشان می توانند 
انجام دهند تا نسبت به روند اجرای اقتصاد مقاومتی تسریع و عوامل ایستایی و مزاحم 

از بین بروند. 
سید مهدی صادقی در نشست ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی که غروب دوشنبه در سالن 
امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار داشت: با مشکلاتی که در مباحث تئوریک و 
ذهنی وجود دارد هنوز تمرکز ما روی بحث اقتصاد مقاومتی و ماهیت واقعی آن قرار نگرفته 
است.وی با بیان اینکه نکات بسیار خوبی در این جلسه مطرح شده، گفت: برای اینکه تصمیم 
گیری ها صورت بگیرد باید این مباحث در کارگروه هایی مطرح و دنبال شود.استاندار قم افزود: 
چیزی که سازمان ها و ادارات باید انجام دهند این است که  توسط تیم و یا کارگروهی بررسی 
کنند که چه اقدامی در روند کاری خود می توانند انجام دهند تا نسبت به این موضوع تسریع  
ایجاد شود و عوامل ایستایی و مزاحم از بین بروند.وی تصریح کرد: در این راستا باید ادارات و 

سازمان ها گزارشی به دبیرخانه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی ارائه دهند.
تصمیم سازی ها باید در کارگروه ها انجام شود 

صادقی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه تصمیم سازی ها باید در کارگروه ها 
صورت بگیرد، گفت: امروز دو کارگروه هماهنگی امور تولیدی و اقتصادی و کارگروه 
هماهنگی عمرانی و زیربنایی تشکیل شد.وی با بیان اینکه در استان واحدهای متوسط 
و خرد بسیاری وجود دارد، افزود: از آن جایی که اقتصاد خرد ما تأثیر جدی در مشاغل 
خانگی و صنایع دستی دارد، آنچه در عرضه محصولات می تواند به نقش تربیت تولید و 
اشتغال کمک کند بازارچه های فروش و عرضه آن است که باید در کارگروه ها بحث و چاره 
اندیشی شود.استاندار قم ادامه داد: این موضوع باید از چارچوب اداری و سازمان های دولتی 
بیرون آید و آحاد مردم نسبت به این موضوع بر اساس آگاهی مشارکت داشته باشند.وی 
تأکید کرد: باید با جلسات آموزشی و توجیهی در افراد ایجاد انگیزه شود تا آن فرمایشات 
مقام معظم رهبری در خصوص اقتصاد مقاومتی در جان و فکر آنها نقش ببندد.صادقی 
گفت: اکنون اگر قرار باشد ما در بحث اقتصاد مقاومتی با مقررات و استدلال موانعی را ایجاد 
نماییم این چیزی را تغییر نمی دهد و مشکل را حل نمی کند البته ما نمی گوییم که بی 

نظمی وجود داشته باشد و چهارچوب دار نباشد.

 شرکت 60 نفر از تحت پوشش کمیته امداد قم 
در ضیافت افطار لاریجانی

تعداد 60 نفر از ایتام تحت پوشش کمیته امداد قم در ماه مبارک رمضان میهمان 
ضیافت افطاری رییس مجلس در خانه ملت بودند.

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، دکتر علی لاریجانی 
در مراسم افطاری با ایتام کمیته امداد ضمن خوشامدگویی و آرزوی قبولی طاعات و عبادات 
مومنین در ماه رمضان، در باب فضیلت این ماه گفت: اگر کسی در ماه رمضان حاجتی 
داشته باشد، حتما برآورده می شود؛ همچنین در روایات آمده است که تلاوت یک آیه از 
قرآن مجید در ماه رمضان به اندازه ختم کل قرآن ثواب دارد.رئیس مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: یکی از موضوعات سفارش شده در ماه رمضان این است که مومنین به یک دیگر 
کمک کنند تا مشکلاتشان رفع شود و امیدواریم که همه مردم ایران در رفع مشکلات 
یکدیگر تلاش داشته باشند.وی افزود: کمیته امداد از جمله نهادهایی است که با کمک های 
مردمی می تواند مشکلات را حل کند و در قانون این نهاد، زمینه کمک های مردمی فراهم 
است.رئیس قوه مقننه کشور تاکید کرد: کمیته امداد پس از انقلاب در زمینه فعالیت های 
خود موفقیت های خوبی را به دست آورده است.رئیس نهاد قانونگذاری کشور متذکر شد: در 
مجلس شورای اسلامی نمایندگانی داریم که با کمک های کمیته امداد تحصیل کرده اند و 
در نهایت نیز نماینده مجلس شدند.وی افزود: مسئولان و مدیران باید کمک کنند تاکودکان 
بتوانند با شادابی تحصیل کنند و به موفقیت برسند.دکتر لاریجانی خطاب به ایتام حاضر 
در جلسه عنوان کرد: شما سرمایه های کشور هستید و این را بدانید که مسئولین کشور با 
علاقه به شما توجه دارند تا جایگاه خوبی را در کشور به دست آورید.وی گفت: این سرمایه 
کمی نیست که شما جوانان آینده خوبی را برای انقلاب اسلامی فراهم کنید.رئیس مجلس 
شورای اسلامی افزود: کمیته امداد تاکنون در زمینه مسئولیت های خود موفق عمل کرده  و 

مجلس نیز کمک خواهد کرد تا این نهاد هرچه بیشتر به موفقیت  برسد.

مدیرامورفرهنگی کمیته امداد استان قم خبر داد:

اجرای طرح قرآن در خانه
 برای مددجویان تحت پوشش 

مدیر امور فرهنگی کمیته امداد استان قم از اجرای طرح قرآن در خانه برای مددجویان 
تحت پوشش کمیته امداد استان قم در ماه مبارک رمضان خبرداد. 

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، عباس جوشقانیان 
با اشاره به اجرای برنامه های مختلف فرهنگی در طول سال به خصوص ماه مبارک 
رمضان برای خانواده های تحت پوشش کمیته امداد استان قم اظهار داشت: در ایام سال 
به خصوص در تابسان نیز برنامه های اموزش قران برای 3 هزار مددجوی کمیته امداد به 
صورت حضوری انجام می شود. وی بیان داشت: یکی از برنامه هایی که در ماه مبارک 
رمضان برای خانواده های تحت پوشش در نظر گرفته شده است اجرای طرح قرآن در 
خانه است. وی گفت: در قالب این طرح سیصد نفر از خانواده های تحت پوشش کمیته 
امداد شناسایی و تعدادی قرآن در اختیار آنان قرار گرفته است تا در این طرح شرکت کنند. 
مدیر امور فرهنگی کمیته امداد استان قم افزود: تعدادی سوال نیز طرح و به خانواده ها 
داده شده است تا با مراجعه به قرآن به این سوالات پاسخ داده و در مسابقه شرکت نمایند. 
وی با بیان این مطلب که اولویت اجرای این طرح در روستاها می باشد خاطر نشان کرد: 
به نفرات اول تا سوم هدیه های نفیسی اهداء خواهد شد. جوشقانیان همچنین از اجرای 
محفل انس با قرآن کریم برای پرسنل کمیته امداد خبر داد و گفت: در ماه مبارک رمضان 
هر روز به مدت 30 دقیقه محفل انس با قرآن کریم برای پرسنل کمیته امداد پیش بینی 

شده که در آن احکام مربوط به روزه، روخوانی و تفسیر بیان می شود. 

معاون توسعه مشارکت های کمیته امداد استان قم   خبرداد:

پنج هزار کودک غیر یتیم در انتظار حامی
معاون توسعه مشارکت های کمیته امداد استان قم گفت: امسال طرح محسنین با رویکرد 

حمایت از کودکان غیر یتیم تحت پوشش کمیته امداد استان قم اجرا می شود. 
به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، افشین پایانی فر طی 
گفتگویی از اجرای طرح محسنین در ماه مبارک رمضان خبر داد  و اظهار داشت: امسال طرح 
محسنین با رویکرد حمایت از فرزندان غیر یتیم زیر هجده سال تحت حمایت اجرا خواهد 
شد.  وی از وجود شش هزار کودک غیر یتیم زیر هجده سال تحت پوشش کمیته امداد 
استان قم خبر داد و در این رابطه افزود: از این تعداد تا کنون برای هزار کودک حامی یابی 
شده است .  وی ادامه داد: پنج هزارکودک غیر یتیم زیر هجده سال نیز نیازمند مساعدت 
خیرین و حامیان هستند.  معاون توسعه مشارکت های کمیته امداد استان قم خاطر نشان 
کرد: آحاد مختلف مردم می توانند با مشارکت طرح محسنین امسال که با رویکرد حمایت از 
کودکان غیر یتیم در حال اجرا می باشد نسبت به  حمایت ازاین کودکان اقدام نمایند.  وی 
اضافه کرد: هر شهروند می تواند با کمک حداقل 30 هزار تومان در طرح محسنین مشارکت  

نموده و حامی این کودکان غیر یتیم باشد. 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد: 

اطعام 18 هزار نفر از مددجویان
 در ماه مبارک رمضان

با همت خیرین استان، تعداد  18 هزار نفر از مددجویان بهزیستی استان تاپایان ماه 
مبارک رمضان مورد اطعام قرار می گیرند مدیرکل بهزیستی استان قم با اعلام این خبر  
گفت: با همت خیرین و افراد نیکوکار استان، تعداد 18 هزار نفر از مددجویان بهزیستی استان 
در ماه مبارک رمضان مورد اطعام و اکرام قرار می گیرند. دکتر  رضا سلیقه  افزود: آئین 
افطاری و اجرای »طرح اطعام و اکرام مددجویان« تحت پوشش بهزیستی با کمک خیرین 
و مشارکت های مردمی در این ماه مبارک رمضان در حال اجراست.    وی همچنین گفت: 
سبدهای کالایی شامل برنج  ، روغن، مرغ و سایر مواد ضروری نیز با کمک خیرین تهیه و 
در بین مددجویان توزیع می گردد. سلیقه گفت: در ماه مبارک رمضان به مدت 30 شب و 
هر شب به طور متوسط 600 پرس غذا بین مددجویان و جامعه هدف بهزیستی توزیع می 
گردد که در مجموع 18 هزار مددجو اطعام می شوند.  وی با اشاره به اهمیت افطاری دادن، 
تصریح کرد: این توزیع سبد کالایی و افطاری برای افراد بی بضاعت بسیار ارزنده و از جمله 
اقداماتی بوده که ثواب آن به ویژه در این ماه بسیار زیاد است.  سلیقه ضمن تشکر و قدردانی 
از خیرین و نیکوکاران گرامی ادامه داد: از افراد خیر، نیکوکار و همچنین همشهریان عزیز 
درخواست می شود برای اطعام مددجویان تحت پوشش بهزیستی در این ماه پرفیض و برکت 
مشارکت کنند تا در پاداش دنیوی و اخروی این کار پسندیده شریک شوند.وی ادامه داد: این 
نهاد آمادگی کامل برای جمع آوری کمک برای توزیع بین نیازمندان را دارد.   وی همچنین 
گفت: همشهریان گرامی می توانند با واریز وجه به هر مبلغ از طریق شماره حساب جام 
۹0۹0۹0 و شماره کارت 610433۷۹84۷23۷81 نزد بانک ملت و شماره حساب 4040 
و شماره کارت 6063۷31011۹01148 نزد بانک مهر ایران و همچنین با شماره گیری   
*۷41*۹0۹0# از طریق تلفن همراه ، به معلولین، نیازمندان و خانواده های تحت پوشش 
این سازمان کمک کنند.وی در پایان بیان کرد: همشهریان گرامی می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 3۷۷65۷55 و 0۹1۹588۹1۹۹ تماس حاصل نمایند.

ماه رمضان بهترین فرصت برای دور کردن افکار 
منفی از خود است. در این ماه باید در ایجاد زمینه 
خودسازی و تغییر صفات منفی و ارتقای ابعاد مثبت و 

خود باوری را در خودتان سعی کنید.   
طبق بررسی های که در حوزه سلامت روان به 
با احساس گناه  انجام شده و  خصوص روانشناسی 
دچار اضطراب، دلهره و نگرانی و تشویش می شود و 
ازآنجا که از جمله اهداف بهداشت روان رفع اضطراب 
و دلهره و افسردگی و ایجاد آرامش و بردباری در ابعاد 
فردی و اجتماعی است و در قرآن شریف آمده است 
که "استعینوا بالصبر والصلاه ان الله مع الصابرین" به 
نقل از امام جعفر صادق)ع( منظور از صبر همان روزه 
است؛ فلذا با ورع و دوری از گناه، فرد احساس آرامش 

می کند.
آنگاه که یاد خدا را بگوید )الا بذکر الله تطمئن 
القلوب( و اطمینان قلبی و آرامش با یاد خدا که از جمله 

نماز و روزه )صبروصلاه( است برقرار می شود و جامعه 
به آرامش و اطمینان قلبی می رسد زمانی که در آن 
گناه و جرم خلاف بروز و ظهور نداشته باشد؛ پس با 
دعا آرامش و اطمینان فردی و اجتماعی عاید و حاصل 
می شود به ترتیبی که روزه دار با به کار بستن کامل 
این دستور الهی روحیه تقوی را در خود زنده می کند.

این مراقبت ثمر بخش و تمرین پیاپی در یک ماه 
نیروی بازدارنده از گناه در فرد به وجود می آورد و 
خصلت خودداری با ترک عادات و اعمال غیرمفید و 
بعضاً مضر، میسر می شود و پرهیزکاری در فرد ریشه 

می گیرد. 
تغییر  و  خودسازی  ساز  زمینه  رمضان  بنابراین 
صفات منفی و ارتقای ابعاد مثبت و خود باوری می 
شود. افکار منفی یکی از بزرگترین موانع ذهنی برای 
تفکر سازنده است. این نوع افکار بسیار غلیظ هستند و 
مقدار بسیار کمی از آن برای آلوده کردن زندگی کافی 

است. همچنان که چند قطره سم، برای مرگ و نیستی 
کفایت می کند. اما با تمرین چه کارهایی در این ماه 

افکار منفی را از خود دور کنید.
ماه رمضان سپری در برابر افکار منفی

آرام پز کردن مشکلات فایده ای ندارد، اما بازنگری 
گاه به گاه خوب است. به راه حل های متفاوت فکر 
کنید و دنبال اشکالات طرح تان باشید تا در آینده 

بهتر عمل کنید.
بهترین راه برای برآورده نکردن اهداف و آرزوها و 
تبدیل کردن آنها به کابوس این است که هیچ گاه 
نخستین گام را برندارید و بگذارید کابوس و ترس های 
تان، جرأت و جسارت و توانایی روبه جلو حرکت کردن 
را رفته رفته در شما از بین ببرند. خیلی از افراد قبل 
از شروع ماه رمضان مدام می گویند که نمی توانند 
روزه بگیرند و دلیل خاصی هم برای آن ندارند. آنها 
خود را در برابر گرسنگی ناتوان می بینند. فقط یک 

روز کافی است یک گام بردارند و به راحتی به این 
ترس غلبه کنند. 

سعی کنید شما جزو این افراد نباشید. افکار منفی 
و ترس و تنبلی همیشه وجود دارند باید در برابر آنها 
بایستیم تا از عضله های ذهنی و نیروی اراده خود 
برای تعیین شکل زندگی مان استفاده کنیم. گذشته، 
گذشته است، دریچه ذهن تان را بر روی آن ببندید 
تا شاهد باشید که چگونه دروازه آینده ای درخشان 
به روی شما گشوده می شود. حال چه کارهایی باید 

انجام دهیم؟
بر ویژگی های عالی زندگی خود تمرکز کنید

 تصمیم بگیرید به جای کاستی های زندگی خود بر 
برترهای آن تمرکز کنید و این کار را به عادت تبدیل 
کنید. به بیان بهتر تلاش کنید به جای تمرکز کردن بر 
نداشته ها، عادت تمرکز بر داشته های تان را در خود 
پرورش دهید، مجموعه چنین عادت هایی ساختار 
منش و شخصیت شما را تشکیل می دهند و تعیین 
می کنند که شما چطور آدمی خواهید شد و زندگی 
تان را چگونه سپری خواهید کرد. ما باید یاد بگیریم که 
چگونه به شکلی آگاهانه برخی عادت ها را در خودمان 
پرورش دهیم و گر نه مانند بیشتر مردم جامعه، زندگی 

مان را به گونه ای خودکار سپری خواهیم کرد.
برای مشکلات راه حل پیدا کنید

به مشکلات خود فکر کنید و برای آنها راه حل پیدا 
کنید، اما نه به هر قیمتی. اگر در پایان روز راه حلی پیدا 
نکردید بهتر است شب بخوابید و روز بعد از نو شروع 
کنید. برای پیدا کردن راه حل مناسب از تجربیات 

گذشته استفاده کنید.
از تفکر منفی برای آفریدن استفاده کنید

از تفکر منفی نه برای نابودی و ویران کردن، بلکه 
آفریدن و ساختن استفاده کنید و بر روی این فکر 
مثبت ایجاد شده خود تمرکز کنید، زیرا به هر چیزی 

که تمرکز کنید همان خواهد شد.
 عوامل شادی تان را بازشناسید

شور و اشتیاق لازم را کسب کنید. سپس هدف تان 
را مشخص کنید. هرگز آموختن را متوقف نکنید. اول 
از مهمترین کارها شروع کنید و در هر لحظه از خودتان 
بپرسید: »در این لحظه بهترین استفاده ای که می توانم 
از وقتم بکنم چیست؟ تصمیم بگیرید یکی از بهترین 

افراد در زمینه زندگی شخصی و حرفه ای خود باشید. 
دید بلندمدت داشته باشید«.

از لذت های فوری چشم پوشی کنید 
در کارهای تان انضباط داشته باشید یعنی »انجام 
به موقع کارها چه دوست داشته باشید آنها را انجام 
بدهید و چه دوست نداشته باشید« هر روز کاری انجام 
بدهید تا شما را به هدفی که دارید نزدیک تر کند. به 
آینده فکر کنید و عواقب انجام دادن یا عدم انجام کار 

را بسنجید.
از اشتباهات خود درس بگیرید

سریع تر و بیشتر کار کنید، زیرا احساس عزت نفس 
و افتخار بیشتری خواهید کرد و بدانید که همه، کسی 
را انتخاب می کنند که با سرعت بیشتری کارها را 
انجام دهد. از موانع به عنوان پل ترقی استفاده کنید. 
از اشتباهات خود درس بگیرید.  از راهنمای درون تان 

استفاده کنید. وقت را از دست ندهید.
زمان را مدیریت کنید

بهترین راه برای برآورده نکردن اهداف و آرزوها و 
تبدیل کردن آنها به کابوس این است که هیچ گاه 
نخستین گام را برندارید و بگذارید کابوس و ترس های 
تان، جرأت و جسارت و توانایی رو به جلو حرکت کردن 

را رفته رفته در شما از بین ببرند.
کانال را عوض کنید

اگر به خودمان بگوییم که به موضوع یا اتفاقی فکر 
نکن، نتیجه عکس خواهیم گرفت. بهترین نحوه کانال 
عوض کردن این است که به فعالیتی مانند ورزش 
کردن یا مکالمه درباره موضوعی متفاوت بپردازید تا 

ذهن را از افکار منفی دور کنید.
کمتر صحبت کنید

بسیاری از کسانی که بیش از حد تفکر می کنند، به 
ویژه خانم ها در هنگام استرس و نگرانی، نمی توانند 
جلوی صحبت کردن خود را بگیرند. در مواقع نادری 
ممکن است که صبحت کردن در مورد نگرانی ها به 
شما کمک کند ولی در بیشتر اوقات باعث بدتر شدن 

اوضاع و شرایط می شود.
آرام سازی کنید

کسی که در زمان حال زندگی می کند، نمی تواند 
در گذشته و آینده سیر کند. در زمان حال زندگی 
کنید. آرام سازی مداوم، فکر زدگی را کاهش می دهد

از سحري تا افطار مثبت اندیش باشید 

چهار شنبه  بیست وششم خرداد 1395 -  سال نوزدهم  - شماره 4026

دراستان هرمزگان انجام شد

 خروج تومور 12 کیلویی از کلیه مردی 50 ساله 
یک متخصص اورولوژی و جراح کلیه از انجام عمل جراحی کلیه و خروج تومور 12 

کیلویی که سیاهرگ اصلی شکم را درگیر و کاملا بسته بود، خبر داد. 
به گزارش  فارس؛ شهرام رزمجو، متخصص اورولوژی و جراح کلیه از انجام عمل جراحی 
کلیه و خروج تومور 12 کیلویی خبر داد و گفت: بیماری حدوداً 50 ساله، به تازگی در 
بیمارستان شهید محمدی استان هرمزگان مورد عمل جراحی کلیه قرار گرفت؛ وی با 
شکایت بسیاری از تورم و احساس لمس توده در شکم به ما مراجعه کرد؛ ما پس از 
بررسی ها و عکسبرداری متوجه شدیم توده بسیار بزرگی در کلیه سمت راست وی قرار دارد. 
متخصص اورولوژی و جراح کلیه با بیان اینکه نکته نادری که در این بیمار وجود داشت، 
وجود تومور بسیار پیشرفته بود، افزود: این مورد سیاهرگ اصلی شکم را درگیر و کاملا بسته 
بود؛ همزمان با این شرایط، بیمار درد شکم، کاهش وزن و خونریزی داشت و دچار کم 
خونی شده بود. رزمجو، ادامه داد: این علائم همگی در مراحل پیشرفته تومور رخ می دهد؛ 
وزن تومور بیش از 12 کیلوگرم بود که برای یک کلیه بسیار بزرگ و خطرناک محسوب 
می شود؛ به هرحال، عمل جراحی با موفقیت انجام و تومور خارج شد؛ بیمار چند روز تحت 
نظر بود و اکنون مرخص شده و حال عمومی وی خوب است.این عضو بسیج جامعه پزشکی 
استان هرمزگان، عواملی که باعث به وجود آمدن تومور کلیه می شوند را اینچنین برشمرد: 
فشارخون بالا و عدم کنترل آن، چاقی و استفاده از رژیم های غذایی پُرچرب، از همه مهم تر 
مصرف سیگار و تنباکو که به عنوان اصلی ترین ریسک فاکتور شناخته شده است، از عوامل 
بروز تومور کلیه هستند؛ البته عوامل دیگری مانند کار کردن در محیطی که آلوده به مواد 

شیمیایی است و استفاده از داروهای مسکن به صورت مزمن نیز می توانند دخیل باشند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قزوین خبرداد:

211 عدد سکه دوره قاجاریه در الموت کشف شد 
جانشین فرمانده انتظامی استان قزوین از کشف 211 عدد سکه تاریخی مربوط به 

دوره قاجاریه در منطقه "الموت" قزوین خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ  سلمان امیری  گفت: در پی کسب 
خبری مبنی بر پیدایش اشیاء تاریخی در روستای "فشک" الموت بلافاصله ماموران به محل 
اعلامی اعزام شدند و بررسی موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت.  این مقام انتظامی 
افزود: در بررسی های صورت گرفته مشخص شد طی گودبرداری جهت احداث ستون 
برای مسجد روستای فشک الموت تعداد 211 عدد سکه نقره تاریخی کشف شد. سرهنگ 
امیری تصریح کرد: براساس اعلام سازمان میراث فرهنگی، اشیاء کشف شده مربوط به دوره 
قاجاریه و منقش به اسامی پادشاهان آن دوره و دارای قدمت تاریخی و فرهنگی است. وی 
در پایان ضمن تشکر از تعامل و همکاری شهروندان با پلیس در راستای برقراری نظم و 
امنیت، از آنان خواست درصورت کسب هرگونه خبر مبنی بر کشف یا قاچاق اشیاء عتیقه و 

سرمایه های ملی، موضوع را به سرعت از طریق سامانه 110 به پلیس اطلاع دهند.

فرمانده انتظامی استان زنجان  خبرداد:

کشف 185 کیلو گرم ماده پیش ساز شیشه
 در خدابنده

فرمانده انتظامی استان زنجان از کشف 185 کیلو گرم پیش ساز ماده مخدر شیشه 
توسط ماموران انتظامی شهرستان خدابنده خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار  علیرضا صالحی  گفت: با دریافت 
اخباری مبنی بر بارگیری مقداری پیش ساز ماده مخدر شیشه توسط اعضای باندی از 
غرب کشور موضوع به صورت ویژه در دستور ماموران پلیس آگاهی شهرستان خدابنده 
قرار گرفت. وی افزود: طی دریافت این اخبار ماموران پلیس آگاهی شهرستان خدابنده 
در محور " کردستان - خدابنده " با چند اکیپ محسوس و نامحسوس مستقر و موفق 
شدند متهمان را با یك دستگاه خودرو سمندمشاهده و متوقف کنند.سردار صالحی خاطر 
نشان کرد : در بازرسی از خودرو مقدار 185 کیلو گرم پیش ساز ماده مخدر شیشه کشف 
شد. فرمانده انتظامی استان زنجان با اشاره به اینکه در این راستا یک نفر متهم دستگیر 
شد، خاطرنشان کرد: متهم پس از تشکیل پرونده مقدماتی تحویل مقامات قضائی شد. 
این مقام ارشد انتظامی استان با بیان اینکه عوارض مصرف شیشه به مراتب بیشتر ازسایر 
مواد مخدر است گفت:: مصرف کننده شیشه اراده خودرا از دست داده و دست به حرکات 

جنون آمیزی می زند. 

فردی که بامعرفی خود به عنوان سرهنگ ارشد نیروی انتظامی اقدام به کلاهبرداری و 
اخاذی می کرد در پی شکایت های متعدد شهروندان شناسایی و دستگیر شد تحقیقات از 

متهم دستگیر شده ادامه دارد. 
به گزارش  مهر، در پی طرح شکایت های متعدد مبنی بر اینکه شخصی در پوشش افسر 
ارشد نیرو انتظامی اقدام به کلاهبرداری از شهروندان کرده است، پرونده ای در این خصوص 
در دادسرای ناحیه 33 تهران تشکیل و به دستور مقام قضایی دادسرای ناحیه 33 تهران، 

پرونده برایرسیدگی در اختیار اداره سیزدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.
شیوه و شگرد کلاهبرداری 

با مراجعه تعدادی از شکات و مالباختگان به اداره سیزدهم پلیس آگاهی و بررسی اظهارات 
آنها مشخص شد که فردی حدودا 40 ساله با هویت مجعول سرهنگ ابراهیمی، ضمن 
معرفی خود به عنوان پرسنل پلیس راهور و... مدعی شده که بواسطه ارتباطات کاری قادر 
است تا برای خودرو افراد متقاضی، کارت شناور طرح ترافیک یک ساله اخذ و یا نسبت به 

بخشودگی ) پاک کردن ( جریمه ی خودروها اقدام می کند.
یکی از شکات در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: من از طریق یکی از بستگان و به صورت 
تلفنی، با شخصی بنام سرهنگ ابرهیمی آشنا شدم، او در تماس تلفنی مدعی شد که می 
تواند با ارتباطاتش در پلیس راهور نسبت به تهیه طرح ترافیک یک ساله اقدام کند ؛ من نیز 
برای خود و چند تن از آشنایان درخواست چند طرح ترافیک از او کرده و مجموعا مبلغ ۹ 
میلیون و 200 هزار تومان به حسابش واریز کردم اما پس از گذشت مدت کوتاهی متوجه 

شدم که تمای اظهارات این شخص دروغ و کذب بوده است.
مالباخته ای دیگر نیز در اظهارات مشابه گفت: از طریق یکی از دوستان با شخصی به نام 
سرهنگ ابراهیمی آشنا شدم، قرار شد تا او در ازای دریافت مبلغ دو میلیون تومان نسبت 
به تهبه طرح ترافیک شناور برای ماشین بنده اقدام کند و من نیز طی فیش بانکی، مبلغ 
مذکور را به حسابش واریز کردم اما تاکنون ایشان به عناوین مختلف از دادن طرح ترافیک 
به بنده سر باز زدند، آخرین بار نیز زمانی که پیگیر طرح ترافیک خودرو شدم، او با تهدید 
گفت در صورت تماس مجدد و ایجاد مزاحمت برای او اقدام قانونی مبنی بر توقیف خودرویم 

را انجام خواهد داد.
دستگیری متهم نامرئی 

در بررسی اظهارات تمامی شکات و مالباختگام مشخص شد که هیچکدام از آنها تاکنون 
متهم پرونده را از نزدیک ملاقات نکرده و صرفا به طرح ادعای شخصی ناشناس تحت عنوان 
سرهنگ پلیس راهور اعتماد و مبالغ درخواستی وی را به حساب بانکی این شخص واریز 

کردند.
در ادامه رسیدگی به این پرونده و با بررسی دقیق تراکنش های مالی حساب متعلق به 
متهم - که آن هم با مشخصات مجعول در یکی از شعبات بانکی افتتاح حساب شده بود - و 

انجام دیگر اقدامات پلیسی، سرانجام کارآگاهان موفق به شناسایی هویت واقعی متهم به نام 
محمدجواد )36 ساله( شدند.

مخفیگاه محمدجواد در منطقه ازگل شناسایی، اما در تحقیقات نامحسوس پلیسی 
مشخص شد که وی از این محل نیز متواری شده است، سرانجام با انجام اقدامات ویژه 
پلیسی و با وجود متواری بودن متهم، کارآگاهان موفق به شناسایی محل تردد وی در منطقه 

ازگل شده و 20 خرداد موفق به دستگیری متهم پرونده شدند.
انجام کلاهبرداری های دسته جمعی  

با بهره گیری از اعترافات متهم، بررسی اسناد و مدارک به دست آمده و شناسایی تعداد 
دیگری از شکات و مالباختگان، مشخص شد که متهم با همین شیوه و شگرد اقدام به 
کلاهبرداری دسته جمعی از کارمندان ادارت دولتی و همچنین اتحادیه ها و اصناف بازار 
و... نیز کردهاست که با شناسایی دهها مالباخته و بررسی تراکنش های مالی حساب های 
بانکی متعلق به متهم، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که متهم به همین شیوه و شگرد و به 
صرف معرفی خود  تحت عنوان سرهنگ ابراهیمی، بیش از 300 میلیون تومان کلاهبرداری 

کرده است.
سرهنگ کارآگاه محمدرضا ذاکر استقامتی، معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس 
آگاهی تهران بزرگ، با اعلام این خبر به خبرنگار مهر گفت: با توجه به شناسایی ده ها 
مالباخته و اعتراف صریح متهم به ده ها فقره کلاهبرداری به شیوه و شگرد فوق، قرار قانونی 
از سوی مقام  قضایی صادر و متهم برای انجام تحقیقات تکمیلی و شناسایی سایر جرایم 
ارتکابی و همچنین شکات و مالباختگان احتمالی در اختیار اداره سیزدهم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ واقع در خیابان وحدت اسلامی قرار گرفته است. 

فرمانده انتظامی استان کرمان گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون 20 تن انواع مواد مخدر در استان کشف شده است. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار "رضا بنی 
اسدی  در نشست شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر 
کرمان که به مناسبت هفته جهانی مبارزه با مواد مخدر 
برگزار شد، ضمن تبریك به مناسبت فرا رسیدن ماه مبارك 
رمضان گفت: مشارکت همگانی باعث ارتقاء امنیت اجتماعی 
می شود. وی بیان داشت: پلیس خاکریز نخست مبارزه با 
مواد مخدر است و همگان باید بدانند که شیوع این مواد 

مخرب به بدنه جامعه صدمات فراوانی وارد می کند. 
قاچاقچیان مواد مخدر  اضافه کرد:  بنی اسدی  سردار 
همواره یك قدم از متولیان مبارزه با مواد مخدر جلوتر هستند 
و تا زمانی که هم افزایی بین تمام دستگاه ها به وجود نیاید 

پیشرفتی حاصل نخواهد شد.
 وی پیشگیری را مهم ترین اصل در معضل مواد مخدر 
عنوان کرد و گفت: استمرار اقدامات فرهنگی می تواند 
مشکلات مربوط به اعتیاد را کاهش دهد و موجب ارتقاء 
امنیت اجتماعی شود. فرمانده انتظامی استان توجه به 
اقدامات کاربردی را مورد تاکید قرار داد و افزود: باید به مراکز 
بحران رفت و با یك مستند سازی آموزشی نفرت اجتماعی 

نسبت به مواد مخدر را افزون کرد. 

وی ریشه یابی علمی باندهای قاچاق مواد مخدر را امری 
ضروری دانست و بیان داشت: نظام جمهوری اسلامی ایران 
خسارات فراوانی را در مقابله با مواد مخدر متحمل شده است 
اما متاسفانه بازخورد جهانی چندانی نداشته است و ما باید 
دیپلماسی خود را در جلب حمایت های مادی و معنوی 

افزون کنیم. 

رئیس کمیته مقابله با ورود و عرضه شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر استان اضافه کرد: امروز به این نتیجه 
رسیده ایم که صرف برخورد پلیسی کارساز نخواهد بود و 
باید تقاضا را با استفاده از اقدامات فرهنگی و اجتماعی کاهش 

دهیم. 
وی فعالیت اجتماعی و آگاهی بخشی پلیس کرمان را 
گسترده ارزیابی کرد و گفت: در سال گذشته 8۷ تن انواع 
مواد مخدر را کشف کرده ایم و رتبه نخست کشور را در این 

زمینه به خود اختصاص داده ایم.
سردار بنی اسدی از افزایش 116 درصدی کشف قرص 
های روان گردان در کرمان خبر داد و اظهار داشت: از ابتدای 
سال تاکنون 20 تن مواد مخدر شامل کراك، تریاك، شیشه، 
هروئین و شیره کشف شده است. وی افزایش ۹ درصدی 
دستگیری زنان قاچاقچی از ابتدای سال تاکنون نسبت به 
مدت مشابه سال قبل را نگران کننده خواند و بیان داشت: 
در دستگیری خرده فروشان شاهد افزایش 60 درصدی در 

مردان و 80 درصدی در زنان بوده ایم.
فرمانده انتظامی استان در پایان بار دیگر هماهنگی همه 
دستگاه ها و مردم در مبارزه با مواد مخدر را رکنی اساسی 
دانست و گفت: باید نسبت به تهدیدات مواد مخدر آگاه 

سازی گسترده ای صورت پذیرد. 

ابتدای سال جاری تاکنون  صورت گرفت :

کشف 20 تن انواع مواد مخدر در کرمان 

کلاهبرداری با جعل عنوان 

جزییات دستگیری سرهنگ قلابی

برای جلوگیری از بد زبانی کودکان، اولین کار این است که دلیل 
این بد زبانی را بدانید. 

بد زبانی کودکان یکی از معضل های بزرگ هر پدر و مادری است که 
ممکن است آنها را نگران کند. برای جلوگیری از بد زبانی کودک تان 
اولین کار این است که دلیل این بد زبانی  را بدانید و از آن جلوگیری 

کنید.
چرا بچه ها بد زبان می شوند؟

بد زبانی و فحش دادن فقط از طریق آموزش و مواجهه شدن با این 
اتفاق در کودکان ایجاد می شود.یعنی فرزند شما در موقعیت بد زبانی 
قرار گرفته و استفاده از لغات و کلمات زشت یا انواع و اقسام فحش ها را 
از زبان فرد دیگری آموخته است. موقعیت بد زبانی می تواند شامل یک 
سریال تلویزیونی باشد که مناسب پدر و مادر است نه کودک یا اینکه 
ممکن است دوستی در مهد این کار راانجام داده و...البته بد زبانی فقط  
شامل فحش دادن نمی شود و مواردی مثل صدا زدن بزرگترها با اسم 
کوچک، طعنه زدن، گستاخی و فریاد زدن بجای آرام صحبت کردن را 

هم باید در گروه بد زبانی قرار داد.
1.الگوی خوبی باشید

اگر دوست ندارید فرزندتان با فریاد حرف بزند خودتان هم نباید در 
برابر او و دیگران، چنین رفتاری داشته باشید. بجای اینکه هر بار وقتی 

کسی چیزی به فرزندتان می دهد به او بگویید »یادت رفت تشکر 
کنی«، خودتان الگوی این رفتار پسندیده برای بچه باشید.وقتی کار 
کوچکی برایتان انجام می دهد از او تشکر کنید یا اگر می خواهید دختر 
یا پسر کوچولو استفاده از کلمه جادویی »لطفا« را یاد بگیرد، خودتان 
آنقدر این کلمه را در صحبت با کودک و البته با دیگران بکار ببرید تا 

ملکه ذهن او شود.
2.درست حرف زدن را به او یاد بدهید

»درست حرف بزن«، پدر و مادر بچه های بد زبان صد بار در روز 
از این عبارت سه کلمه ای استفاده می کنند اما آیا آنها تا بحال به 
کودکشان نشان داده اند که دقیقا منظورشان از درست حرف زدن 
چیست؟ بنابراین اگر می خواهید کودک شما خوش زبان باشد، باید 
این مهارت را به او آموزش دهید. اگر دلتان نمی خواهد فرزندتان با 
صدای بلند با شما صحبت کند، باید به اوبگویید که فریاد زدن بجای 
حرف زدن معمولی یک رفتار نادرست است و در خانه شما جایی ندارد.

3.جلوی زبانتان را بگیرید

مهمترین مربیان بد زبانی کودک، پدر، مادر، اطرافیان وتلویزیون 
هستند. افراد خانواده و غریبه ها و...کلمات زشت یا حرف زدن بی ادبانه 
را یاد می گیرد، سپس آن را تکرار می کند. انتظار نداشته باشید که 
وقتی موقع رانندگی و در حضور دختر یا پسر کوچکتان، رانندگان دیگر 
را احمق، پشت کوهی و... میخوانید، این کلمه را چند ساعت یا چند 

روز بعد از زبان او نشنوید.
4.به کودک احترام بگذارید

بد زبانی نوعی بازی کسب توجه در کودکان است، پس کافی است از 
کوره در بروید و واکنش نشان بدهید تا در بازی شریک شده و کودک را 
به هدفی که داشته برسانید. اگر او داد می زند، شما با عصبانیت جوابش 
را ندهید و طوری با او رفتار کنید که انگار مهمان شما است. با احترام 

گذاشتن به کودکان، این رفتار را غیر مستقیم به او یاد بدهید.
5. دور تنبیه را خط بکشید

تنبیه در اغلب موارد نمیتواند جلوی بد زبانی کودک را بگیرد و بهتر 
است فقط در مواردی لحاظ شود که رفتار کودک، هم برای خودش 

وهم دیگران خطرناک و آسیب زا باشد. تنبیه کردن در این مورد یا 
کودک را جری تر می کند یا ترس را به او یاد می دهد، نه احترام را.

6. چشم تان را روی بد زبانی کودک ببندید
یکی از روش های توصیه شده برای مقابله با بد زبانی کودک این 
است که این حرکت را ندیده بگیرید، طوریکه انگار اصلا آن حرف 
زشت را نشنیده اید. وقتی به بد زبانی کودکتان پاسخ ندهید، به او 
نشان میدهید که نمی تواند با کلمات یا طرز بیانش شما را تحت تاثیر 

قرار بدهد.
7.اجازه بدهید در زمان مشخصی کلمه مورد نظرش را تکرار 

کند
شنیدن کلمه احمق و.... از زبان یک کودک، آزار دهنده است و می 
تواند باعث شود بخاطر روش تربیتی تان احساس گناه کرده و خودتان 
را سرزنش کنید که پدر و مادر خوبی نبوده اید اما حالا می خواهیم 
اجازه دهید کودک صد ها بار در یک بازه زمانی مشخص این کلمه 
را تکرار کند وقتی فرزندتان کلمه ناپسندی را به زبان می آورد، به او 
بگویید که از این رفتارش متاسفید. سپس یک ساعت زنگ دار کوک 
کنید و از او بخواهید آنقدر آن کلمه را تکرار کند تا ساعت زنگ بزند، 
البته فراموش نکنید به او یادآوری کنید بعد زنگ ساعت اجازه بکار 

بردن آن را ندارد.

براي جلوگیري از بد زباني کودکان چه باید کرد؟ 
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حکم احتمالی رضا ضراب: 75 سال پشت میله های زندان

 آیا شریک بابک زنجانی تن به معامله می دهد؟
اکونومیست نوشت: اوایل امسال ماموران اف بی آی آمریکا رضا ضراب، تاجر طلای 
ترکیه ای را در فرودگاه بین المللی میامی دستگیر کردند. وکیل او می گوید در سفری 
خانوادگی به پارک دیزنی بوده است. رئیس جمهور ترکیه سوالات درباره این بازداشت را با 

این واکنش پاسخ داد: »این مساله هیچ ارتباطی با کشور ما ندارد«.
به گزارش »انتخاب«، حالا خلاف این موضوع به نظر می رسد. تحقیقات و بازجویی از 
ضراب که متهم به استفاده از معاملات طلا در دور زدن تحریم های آمریکایی، به جزئیات 
شرم آوری درباره رابطه این تاجر جوان با مسئولان ترکیه رسیده است. دادستان های 
آمریکایی او را متهم کرده اند به سه وزیر ترکیه و رئیس بانک هال، یک وام دهنده دولتی 
رشوه پرداخت کرده تا بتواند تجارت خود را فعال نگه دارد و رقبایش را کنار بزند. آن ها 
همچنین به بیش از 4.5 میلیون دلاری اشاره کرده اند که ضراب به بنیاد خیره ای تاسیس 
شده توسط همسر اردوغان اهدا کرده است. آن ها نتیجه گیری می کنند: »اگر متهم به 

خاک ترکیه برسد، می تواند از طریق مسئولان ارشد دولت مانع از بازگشت او شوند«.
اتهامات مشابهی درباره ضراب و دیگران از جمله وزرای دولت ترکیه که در اسناد دادگاه 
از آن ها یاد شد، در تحقیقات فساد گسترده ای که دولت اردوغان را در 2013 به لرزه در 
آورد ذکر شده بود. پس از آنکه رئیس جمهور ترکیه )که آن زمان نخست وزیر بود( این 
تحقیقات را تلاشی برای کودتا خواند، اتهامات علیه ضراب و دیگران برداشته شد. بسیاری 
از بازپرس ها و مامورین پلیسی که در این تحقیقات حاضر بودند به اتهامات توطئه چینی 
و ترور بازداشت شده یا برکنار شدند. در سال 2015 مسئولان ترکیه جایزه صادر کننده 

نمونه را به او اهدا کردند.
بازپرس های پس از بررسی حساب ایمیل و تلفن هوشمند او می گویند به شواهدی 
دست پیدا کرده اند که ادعاهای مطرح شده در تحقیقات 2013 را تایید می کند. آن ها 
می توانند به اطلاعات بیشتری هم دست پیدا کنند، زیرا حالا ضراب با حکم تا ۷5 سال 
پشت میله های زندان روبرو است و ممکن است تن به معامله داده و اطلاعات بیشتری برای 

کم کردن زمان زندان خود دهد.
این تحقیقات همین حالا هم پس لرزه هایی در بورس ترکیه داشته است. سهام بانک 
هال از زمان بازداشت ضراب 20 درصد سقوط داشته، اما بعید است بتواند تاثیر چندانی 
بر خدشه دار کردن وجهه اردوغان در ترکیه داشته باشد. او از رسوایی 2013 بدون تقریبا 
هیچ آسیبی بیرون آمد. بسیاری از رای دهندگان به او معتقد بودند فساد هزینه کمی 
است که باید برای داشتن دولتی که برایشان رفاه آورده پرداخت کنند. ناز ماسراف از گروه 
مشاوره اوراسیا می گوید: »تحقیقات اصلی تاثیر محدودی داشت. این یکی از آن هم تاثیر 

کمتری دارد«.
اما تاثیر این تحقیقات در کشورهای دیگر می تواند دردسر بزرگی ایجاد کند. بانک های 
ترکیه در صورتی که برای کمک به دور زدن تحریم ها علیه ایران مجرم شناخته شوند، 

ممکن است از معاملات بین المللی منع شوند.
و اگر وکیل آمریکایی مسئول این پرونده، شواهد قوی ارائه دهد که مسئولان ارشد 
ترکیه از ضراب رشوه گرفته اند تا به دور زدن تحریم ها علیه ایران کمک کنند، دادگاه های 
آمریکایی می توانند آن ها را به محاکمه بخوانند. تا وقتی تحقیقات درباره ضراب ادامه دارد، 

همکاران او باید برای دیدن پارک دیزنی صبر کنند.

نمایندگان مجلس 
عضو کدام کمیسیون شدند؟

اعضای کمیسیونهای امنیت ملی و سیاست خارجی، صنایع و معادن، انرژی، برنامه 
و بودجه، عمران، آموزش و تحقیقات، اقتصادی و اصل ۹0 در جلسات روزهای گذشته 
وکلای ملت با مسعود پزشکیان و علی مطهری، نواب اول و دوم رئیس مجلس مشخص 

شدند.
اسامی اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی:

جواد کریمی قدوسی، کاظم جلالی، مجتبی ذوالنور، سید حسین نقوی حسینی، 
حشمت الله فلاحت پیشه، مرتضی صفاری نطنزی، علاءالدین بروجردی، مسعود گودرزی، 
محمد ابراهیم رضایی، سید محسن علوی، هاجر چنارانی، اردشیر نوریان، سید قاسم 
جاسمی، هادی شوشتری، محمد جواد جمالی، محمد مهدی برومندی، شهروز برزگر، 

مصطفی کواکبیان، محمد آشوری، ابوالفضل حسن بیگی، علیرضا رحیمی.
اعضای کمیسیون صنایع و معادن:

سید مهدی تقدسی، علی اسدی کرم، عزیز اکبریان، سید مصطفی ذوالقدر، داریوش 
اسمعیلی، محسن کوهکن،  غلام محمد زارعی، حمید گرمابی، رامین نورقلی پور،  سید 
حمیدرضا کاظمی، محمد عزیزی، نادر قاضی پور، عبدالله رضیان، رضا علیزاده، حمیدرضا 
فولادگر، روح الله بابایی صالح، رضا انصاری، رمضانعلی سبحانی فر، سیده حمیده زرآبادی، 

سید جواد حسینی کیا، سعید باستانی، ملکی، احمدی.
اعضای کمیسیون انرژی:

مجید ناصری نژاد، علی گل مرادی، عبدالله سامری، علی عسگر ظاهری عبدوند، غلامرضا 
شرفی،  حبیب الله کشت زر،  جواد کاظم نسب، فریدون حسن وند، قاسم ساعدی، خالدی، 
کرم پور، عدل هاشمی، نعمتی، خدری، بهرام نیا، قرخانی، جلال میرزایی، امیری خامکانی، 

سکینه الماسی، احمد مرادی، احمد صفری، علی ادیانی، هدایت الله خادمی، سلام امینی.
اعضای کمیسیون برنامه و بودجه:

هادی قوامی، حسینعلی حاجی دلیگانی، غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، عزت الله 
یوسفیان ملا، علی قربانی، حسن سلیمانی، غلامرضا حیدری، جهانبخش محبی نیا، احمد 
خدابخشی، محسن بیگلری، شهباز حسن پور، محمدرضا تابش، سیدمهدی فرشادان، 
محمدمهدی مفتح، غلامرضا تاجگردون، منصور مرادی، محمد فیضی، محمد حسینی، 

نبی هزارجریبی، حمیدرضا حاجی بابایی، علی کاظمی، مهرداد لاهوتی، عبدالرضا مصری.
اعضای کمیسیون عمران:

یوناتن بت کلیا، حسین نیازآذری، شهرام غراوی، محمد دامادی، صدیف بدری، سیدهادی 
بهادری، اقبال محمدیان، علی یارمحمدی، محمدمهدی افتخاری، سیدحسین افضلی، سید 
ابوالفضل موسوی، سیداحسن علوی، عبدالکریم حسین زاده، شادمهر کاظم زاده، فرج الله 
رجبی، محمدرضا رضایی کوچی، سید کمال الدین شهریاری، حسن خسته بند، قلی الله 

قلی زاده، محمدرضا ملکشاهی، حسین هاشمی تختی نژاد، مجید کیان پور.
اعضای کمیسیون اصل 90:

محمدعلی پورمختار، فرهاد تجری، حسن نورورزی، داوود محمدی، حسین رضازاده، 
بهرام پارسا، یحیی کمالی، محمد کاظمی.

اعضای کمیسیون آموزش:
اسدالله عباسی، محمدرضا عارف، محمد قمی، محمود نگهبان سلامی، سید محمد 
جواد ابطحی، فاطمه سعیدی، میرحمایت میرزاده، فرهاد فلاحتی، جبار کوچکی نژاد، محمد 
باسط دُرازهی، فریده اولادقباد، حجت الاسلام علیرضا سلیمی، قاسم احمدی لاشکی، سید 
جواد ساداتی نژاد، حجت الاسلام احد آزادی خواه محمود صادقی، کارن خانلری، داوود 
محمدی، محمدمهدی زاهدی، سید محمد باقر عبادی، محمد دوران وندی ، اسفندیار 

اختیاری، محمدجواد فتحی.
اعضای کمیسیون اقتصادی:

سیدکاظم دلخوش،  محمدرضا پورابراهیمی، سید تقی کبیری، محمود بهمنی، سید 
فرید موسوی، محمد حسن نژاد، احمد امیرآبادی، سیده فاطمه حسینی، محمد حسین 
حسین زاده بحرینی، حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی، حمدالله کریمی، علی اکبر 
کریمی، عامر کعبی، محمود شکری، رحیم زارع، علی اصغر یوسف نژاد، قرجه طیار، معصومه 

آقاپور، سیدحسن حسینی، احمد انارکی محمدی.
به گزارش تسنیم، انتخاب اعضای کمیسیونهای فرهنگی، شوراها و امور داخلی مجلس، 
قضایی و حقوقی و کشاورزی مجلس شورای اسلامی به جلسات بعدی وکلای ملت با نواب 

اول و دوم رئیس مجلس موکول شده است.

ویــژه

دریــچه

یک سال مانده به پایان عمر دولت یازدهم، زمزمه ها از چپ و 
راست درباره کاندیداها و رقبای احتمالی انتخابات ریاست جمهوری 
دوازدهم آغاز شده است، یک سو چهره هایی که پیشتر هم خود را 
در معرض رای مردم قرار دادند چون محسن رضایی، احمدی نژاد، 
قالیباف، توکلی، جلیلی، عارف و ...سویی دیگر افرادی چون ظریف که 
برای اولین بار نام آنها در فضای رقابت انتخاباتی کشور مطرح می شود.

یک نام اما این روزها پررنگ تر از دیگر اسامی بر سر زبان ها افتاده 
و در فضای سیاسی پیچیده است، مردی که بیش از آنکه در عالم 
سیاست داخلی کشور شناخته شده باشد نامش با سوریه و عراق 

پیوند خورده است؛ »سردار قاسم سلیمانی«.

حاج قاسم؛ قهرمان ایرانی ها، اسطوره عراقی ها یا شوالیه 
انتقام؟

روستازاده کرمانی با آن چهره آرام و موهای جوگندمی سالهای 
زیادیست که تبدیل به یک قهرمان ملی برای ایرانیان شده است، 
او که مردم عراق و سوریه او را »فرشته نجات« خطاب می کنند و 
آمریکایی ها و اروپایی ها او را یک »شوالیه« یا الهه »انتقام و عدالت« 
می نامند. نام سردار قاسم سلیمانی این روزها به کرات شنیده 
می شود، عکس هایش می گویند که او در اتاق فرماندهی فلوجه است 
و همچنان مرد شماره یک میدان مبارزه با داعش؛ اما سیاسیون 
داخلی نامش را به عنوان یک کاندیدای احتمالی ریاست جمهوری 
مطرح می کنند. امری که محتمل نبودن آن بیش از محتمل بودنش 
باورپذیر است. ولی نه از آن جهت که سردار پایگاه رای ندارد یا چهره 
محبوب در بین افکارعمومی نیست. علامت تعجب در مقابل این 
زمزمه های انتخاباتی از آن روی است که حاج قاسم طی سالهای 
اخیر در برابر هر تحرک سیاست داخلی سکوت کرده است و از خود 
تصویر یک نظامی فراجناحی و غیرسیاسی را به نمایش گذاشته است. 
امری که در کنار موفقیت هایش در کشورهای جنگ زده خاورمیانه 
او را تبدیل به یک قهرمان ملی در ایران و یک اسطوره در بین مردم 
عراق و سوریه کرده است. اما زمزمه های کاندیداتوری سردار از سوی 
جریان اصولگرا پیش از آنکه ایده ای برخاسته از درون این جریان باشد 
یک پیش بینی رسانه ای و سیاسی از سوی جریان اصلاح طلب بود، 
گرچه افرادی از دل همین جریان چون عطریانفر و ترکان معتقدند 
حاج قاسم خود را وارد رقابت های سیاسی داخلی و جناحی نخواهد 
کرد. دیدگاهی که فردی چون باهنر هم آن را قبول دارد و به ضرس 

قاطع می گوید سردار کاندیدای اصولگرایان در سال ۹6 نیست.

کارنامه حضور نظامیان در رقابت های انتخاباتی
در  سلیمانی  سردار  نام  کردن  وارد  آنلاین،  خبر  گزارش  به   
بازی های جناحی و حزبی درحالی صورت می گیرد که سابقه حضور 

نظامی ها در انتخابات های مختلف حکایت از توفیق نسبی آنها دارد. 
به همان نسبت که مسیر ورود به »بهارستان« برای نظامی ها تقریبا 
بدون مانع بوده است، مروری بر یازده دوره انتخابات ریاست جمهوری 
حکایت از آن دارد که اتفاقا مسیر »پاستور« برای نظامی ها مسیری 
هموار نیست. کاندیداهایی که در لباس نظامی یا با درآوردن آن، 
سودای ریاست جمهوری شان را در معرض رای مردم قرار داده اند، 

هربار با شکست روبرو شده اند.
شاید از همین روست که بعید به نظر می رسد ژنرال محبوب 
ایرانی ها که در تمامی این سالها با سکوت از کنار اتفاقات سیاسی 
گذشته است، ریسک حضور در عرصه انتخابات را به جان بخرد. 
بسیاری بر این باورند که او در قامت یک فرمانده ارشد نظامی در قلب 
سوریه و در اتاق کار بشار اسد یا در شهرهای داعش زده عراق، هویتی 
فراتر از کاخ ریاست جمهوری دارد. همین امر از او یک فرمانده نظامی 
محبوب در بین چپ و راست سیاسی کشور به تصویر کشیده است.

3 نظامی با سودای ریاست جمهوری
استارت ورود نظامی ها به عرصه انتخابات ریاست جمهوری را علی 
شمخانی زد، او در روزگاری عزم ورود به انتخابات کرد که برچسب 
وزیر دفاع دولت اصلاحات را یدک می کشد، اما این امر مانعی دربرابر 

خواست و اراده او نشد. شمخانی در سال 80 رو در روی رییس 
دولتش قرار گرفت تا شانس خود را برای برخواستن از صندلی وزارت 

و نشستن بر صندلی ریاست جمهوری امتحان کند.
این حضور اما دستاوردی جز سوم شدن برایش نداشت و بعد از 
خاتمی و توکلی با کسب ۷3۷٬۹62 هزار رای یعنی چیزی نزدیک به 

2.62 درصد آرا با انتخابات خداحافظی کرد.
مسیری که از سوی شمخانی یکبار انتخاب شده بود بعدها فضا 
را برای ورود دیگر نظامیان به عرصه سیاست فراهم ساخت. چه آنکه 
محمدباقر قالیباف چهره نظامی برخواسته از نیروی انتظامی و محسن 
رضایی فرمانده سپاه هم هر یک، دوباره خود را به مردم در قامت یک 
کاندیدای ریاست جمهوری نشان دادند. هر دو بار حضور آنها هم فقط 

با یک نتیجه همراه شد؛ »شکست«.
قالیباف؛ ساختمان بهشت آری، ساختمان پاستور نه!

از روزی که لباس فرماندهی نیروی انتظامی را از تن بیرون آورد 
و با پوشیدن کت و شلوار و اظهارنظرهای سیاسی تبدیل به یک 
سیاستمدار اصولگرا شد بیش از یک دهه گذشته است. محمدباقر 
قالیباف حال سالهاست که تبدیل به مرد شماره یک ساختمان بهشت 
شهرداری تهران شده است. گویی همان صندلی ریاست شهرداری 
تهران بها و دستاورد خداحافظی اش با سرهنگ بودن و سیاستمدار 

شدن بوده است.
او بعد از شمخانی دومین نظامی بود که خود را در قامت یک 
رییس جمهور دید و کاندیدای میدان انتخابات شد. سال 84 که 
اوج تفرقه بین اصلاح طلبان بود و از قضا اصولگرایان نیز با چند 
کاندیدا وارد میدان انتخابات شده بودند او نیز تلاش کرد شانس خود 
را برای رییس جمهور شدن امتحان کند. او در این انتخابات بعد از 
اکبر هاشمی رفسنجانی، احمدی نژاد و کروبی در جایگاه چهارم قرار 
گرفت. او با ناکامی در اولین گام سیاسی اش خود را آماده رفتن به 
بهشت کرد تا شاید از مسیر بهشت راه رسیدن به پاستور برایش 
هموارتر شود. آنگونه بود که 8 سال بعد دوباره عزمش را بر ورود به 
انتخابات ریاست جمهوری جزم کرد، حضوری که باز هم نتیجه نداد و 

سرهنگ شهرداری تهران در رقابت با روحانی شکست خورد.
نام قالیباف این روزها باز هم در بین کاندیداهای احتمالی ریاست 
نظر نمی رسد سردار  به  بعید  و  جمهوری دوازدهم مطرح است 
شهرداری تهران برای سومین بار خود را کاندیدای »رییس جمهور« 

شدن کند.

برادر محسن؛ یک رییس جمهور اقتصاددان نشد
»آقامحسن« جبهه های جنگ در همان سالهای نظامی بودنش 
کوشید که دانش آموخته اقتصاد شود، شاید از همین رو بود که وقتی 
لباس سپاهی بودن را از تن درآورد، تلاش زیادی کرد خود را یک 

اقتصاددان معرفی کند تا یک سیاستمدار.
سال 84 برای اولین بار نامش در فهرست نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری جای گرفت. تشتت در جبهه اصولگرایان و حضور 
رقبایی چون لاریجانی، احمدی نژاد و قالیباف، او را به انصراف از این 
رقابت واداشت. آن هم یک شب مانده به رای گیری و در حالی که 
هنوز ستادهای او در حال فعالیت تبلیغاتی بودند. انتخابات پرسروصدا 
و پرحاشیه سال 88 دومین میدان حضور محسن رضایی در قامت 
یک کاندیدای ریاست جمهوری بود. او اما علی رغم آنکه تلاش زیادی 
کرد که با شعارها و وعده های اقتصادی آرا را به سمت خود جذب 

کند، توفیقی کسب نکرد.
محسن رضایی اما از پای ننشست و 4 سال بعد در سال ۹2 
باز هم از کاندیداهایی بود که روی صندلی مناظرات انتخاباتی می 
نشست، باز هم با همان »ژست اقتصادی«؛ اما باز هم »برادر محسن« 

با شکست روبرو شد. 
او این روزها باز هم لباسی سپاهی بودن را بر تن کرده و می 
گوید تکلیف امروزش آموزش دادن به نیروهای جوان نظامی است نه 

کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری.
در جدول فوق به حضور 4 چهره نظامی در انتخابات ریاست 

جمهوری و دستاوردهای حضور آنها اشاره شده است.

عدم  علت  درباره  هشتم  مجلس  اصل ۹0  کمیسیون  عضو 
رسیدگی به پرونده های قضایی احمدی نژاد می گوید که دسترسی 
او به پرونده های وزارت اطلاعات مانعی برای بررسی تخلفاتش است.

سیدفاضل موسوی در گفت و گو با خبرآنلاین درباره سرنوشت 
پرونده های احمدی نژاد در مجلس هشتم، گفت: در مجلس هشتم 
در  ایشان  و خود  نژاد  احمدی  وابستگان  از  بسیاری  پرونده های 
کمیسیون اصل نود وجود داشت اما چون فضای سیاسی غالب در 
حمایت ایشان بود و با توجه به لابی های زیادی که رئیس جمهوری 

داشتند، امکان پیگیری این پرونده ها محقق نشد.
این نماینده مجلس هشتم در رابطه با پیشنهادش مبنی بر ایجاد 
چند شعبه در قوه قضائیه برای بررسی پرونده های ارجاعی از مجلس، 
اظهار کرد: بنده بارها گفته ام که برای بررسی شایسته پرونده هایی 
که از طرف کمیسیون اصل نود به قوه قضائیه ارسال شده است، 
چند شعبه ویژه در قوه قضائیه تشکیل شود. چون متاسفانه در حال 
حاضر ما شاهد هستیم که بسیاری از پرونده های ارسال به قوه قضائیه 

رسیدگی نمی شوند.
او معتقد است که»اگر قرار بود این پرونده ها در قوه قضاییه 

رسیدگی شود، خیلی ها باید پاسخگو شوند«

بسیاری پیگیری پرونده های احمدی نژاد را به مصلحت 
نمی دانستند

پرونده های  پیگیری  بسیاری  که  نکته  این  بیان  با  موسوی 
احمدی نژاد را به مصلحت نمی دانستند، افزود: احمدی نژاد برخاسته 
از اصولگرایی بود و به همین دلیل برخی مصلحت نمی دانستند که 

ایشان پاسخگوی منتقدین باشند.
او در رابطه با قانون گریزی های دولت احمدی نژاد، گفت: در 
دوران حضورم در کمیسیون اصل نود، من مدارکی را دیده ام که طبق 
آن، وزیر احمدی نژاد اجرای خواسته رئیس جمهور مبنی بر خرید 
کالاهای غیرضروری را برخلاف شرع و قانون می دانست و حتی با 
وجود تأکید بر این نکات، احمدی نژاد به وزیرش گفته بود که باید آن 

کاری را که من می گویم، انجام دهید.

بیشترین تخلفات احمدی نژاد اقتصادی بود
نود در مجلس هشتم در تشریح  این عضو کمیسیون اصل 
پرونده های تخلف احمدی نژاد، گفت: در مجلس هشتم ما برای 
بررسی تخلفات احمدی نژاد، 11 حوزه سیاسی، اقتصادی و ... تعیین 
کردیم که در هر حوزه هفت یا هشت مورد تخلف صورت گرفته بود 
و ما آنها را احصاء کردیم. براین اساس بیشترین تخلفات در حوزه 

اقتصادی بود.

موسوی افزود: 8 ماه قبل از اتمام مجلس هشتم، بنده براساس 
آیین نامه مجلس این تخلفات را به صورت نامه ای به هیات رئیسه 
فرستادم تا به کمیسیون اصل نود ارسال و تأیید شود. روندی که 
نزدیک به سه ماه طول کشید و سرانجام کمیسیون اصل نود، این 
درخواست را با بیان این دلیل که جزء اختیارات کمیسیون نیست، 
رد کرد و به هیات رئیسه برگرداند. اما هیات رئیسه مجددا درخواست 
بررسی تخلفات احمدی نژاد را به کمیسیون اصل نود ارسال کرد و 

آن را جزء وظایف این کمیسیون دانست.

محرز شدن تخلفات احمدی نژاد در عزل متکی و یازده 
روز خانه نشینی

نماینده خدابنده در مجلس هشتم، گفت: از 11 حوزه ای که 
برای پیگیری تخلفات احمدی نژاد درخواست داده بودیم، تخلف 
احمدی نژاد تنها در سه محور از جمله عزل متکی، برداشت های 
غیرقانونی، یازده روز خانه نشینی و...از سوی کمیسیون اصل نود 

محرز تشخیص داده شد و  پس از قرائت به قوه قضائیه ارسال شد.

احمدی نژاد به قوه قضائیه احضار شد اما تمکین نکرد
او با تأکید بر این نکته که تا به حالا قوه قضائیه در رابطه با 

پرونده های ارسالی، هیچ خروجی ای نداشته است، اظهار کرد: البته 
من چندبار از جانب برخی دوستان کمیسیون اصل نود شنیدم که 
احمدی نژاد چندبار از سوی قوه قضائیه احضار شد اما تمکین نکرده 

است.

احمدی نژاد به پرونده های درجه یک وزارت اطلاعات 
دست پیدا کرده بود

وی در رابطه با دلیل عدم تمکین احمدی نژاد از احضارهای 
دستگاه قضا گفت: از نظر من در آن دوره ای که احمدی نژاد وزیر 
اطلاعاتش را کنار گذاشت و خودش مسئولیت این وزارتخانه را به 
عهده گرفت، توانست به اطلاعات درجه یک وزارت اطلاعات دست 
پیدا کند. برهمین اساس از بسیاری افراد که دارای نقاط ضعفی بودند، 
سوژه ای دارد. به همین دلیل است که کسی جرأت نمی کند به 

احمدی نژاد بگوید بالای چشمت ابرو است.

کمیسیون اصل نود به عنوان کمیسیونی برای خالی نبودن 
عریضه در مجلس

موسوی با بیان این موضوع که در مجلس به جایگاه قانونی و مهم 
کمیسیون اصل ۹0 توجهی نمی شود، گفت: در واقع کمیسیون اصل 

نود به کمیسیونی برای خالی نبودن عریضه که چندان به جایگاهش 
توجهی نمی شود، تبدیل شده است. در این کمیسیون تصمیمات 
جدی در مورد قانون گرفته می شود، اما متأسفانه روسای قوا، چندان 
توجهی به مستندات این کمیسیون ندارند. نکته ای که موجب بروز 

فسادهای مختلف در کشور شده است.

کمیسیون اصل نود 2  سال قبل از جریان منصور آریا، 
هشدار داده بود

این نماینده مجلس هشتم افزود: به عنوان مثال 2 سال قبل از 
جریان منصور آریا، کمیسیون اصل نود هشدارهای لازم را به سازمان 
بازرسی، دیوان محاسبات، مجلس، بانک ها و وزیر اقتصاد ارائه داده 
بود. متأسفانه ساختارهای قانونی ما مشکل دارد و نظارت چندان معنا 
نمی دهد و از نگاه بسیاری تنها نظارت زمانی خوب است که به ما 

ضرر نرساند.
وی در ادامه به وجود ملاحظاتی که مانع بیان جزئیات تخلف ها 
می شود، اشاره کرد و گفت: برای آنکه نظام آسیب نبیند، یک سری 
ملاحظاتی را رعایت می کنیم. دشمنان حاضر هستند که به خاطر 
یک دستمال قیصریه را آتش بزند، به همین دلیل ملاحظاتی داریم 

وگرنه خیلی حرف ها راحت تر بیان می شد.
موسوی پیگیری پرونده تخلف احمدی نژاد را دلیلی دانست که 
مانع حضورش در دو دوره نمایندگی مجلس نهم و دهم شده است.

او در رابطه با موارد شکایت از احمدی نژاد، گفت: بی توجهی و 
عدم اهتمام به اجرای قانون برنامه چهارم،  افزایش شکاف طبقاتی 
علی رغم افزایش درآمدهای نفتی و شعارهای عدالتخواهانه، فعالیت 
بیش از حد در سیستم بانکی، انحلال سازمان مدیریت، سرپیچی در 
اجرای قوانین، گسترش حوزه عملکرد دولت، تخلف مکرر در اجرای 
قانون بودجه و... تنها چند مورد از تخلف های احمدی نژاد بودند که از 
گزارشش از جانب مجلس به قوه قضائیه ارسال شد اما دریغ از آنکه 

حاصلی به دست بیاید.
این نماینده مجلس هشتم، ارجحیت منافع شخصی به جای 
منافع ملی و عمومی را دلیل اصلی به سرانجام نرسیدن نتایج اکثر 
تحقیق و تفحص ها در مجلس دانست و افزود: ما حتی پس از 
جلسه سئوال از رئیس جمهور به دلیل رفتاری که ایشان در این 
جلسه داشتند، با همراهی ۷۹ نماینده، شکایتی را با محوریت توهین 
احمدی نژاد به مجلس، بیان نکات خلاف واقع، در رأس امور نداستن 
مجلس و خودداری از اجرای قوانین، تنظیم کردیم و سرانجام چند 
بخشش از سوی کمیسیون تأیید و به قوه قضائیه ارسال شد. اما این 
شکایت هم نتیجه ای در برنداشت و میبینیم که احمدی نژاد هنوز هم 

خیلی راحت در مورد هر موضوعی حرف می زند.

پرونده حضورنظامیان در انتخابات ریاست جمهوری 

مسیر ناهموار پاستور برای نظامیان

عضو کمیسیون اصل 90 مجلس هشتم تشریح کرد:

ناگفته هایی از پرونده های تخلف احمدی نژاد

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای جواد کرمانی فرزند عظیم دارای شناسنامه شماره 28261 به شرح دادخواست 
این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و  از  به کلاسه ۹50812 
چنین توضیح داده است که شادروان زهرا اردهالی به شناسنامه شماره 2334 در تاریخ 
13۹4/11/1۷ در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به 1 - جواد کرمانی فرزند عظیم ش.ش 28261 نسبت با متوفی فرزند. 2 
- مژگان کرمانی فرزند عظیم ش.ش 434 نسبت با متوفی فرزند. 3 - عظیم کرمانی فرزند 
علی اکبر ش.ش 382 نسب با متوفی زوج. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی 
نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

 شاید یک سال زمان زیادی باشد اما نه برای احزاب و جریان های سیاسی که می خواهند 
در انتخابات شرکت کنند. هرچقدر به انتخابات ریاست جمهوری سال ۹6 نزدیک می شویم 
مباحث پیرامون این موضوع بیشتر می شود و تقریبا در تمامی محافل سیاسی سخن از 

رقبای روحانی در این عرصه است.
به گزارش تیک، حسن روحانی رئیس دولت یازدهم که یک سال تا پایان عمر کاری خود 
فرصت دارد. او همواره با فعالیت و تلاش هایی که در سطح سیاست داخلی  و خارجی انجام 
می دهد سعی دارد تا بتواند رای  و اعتماد مردم را برای یک دوره 4 ساله دیگر جذب کند. او با 
عملی کردن مهمترین وعده خود یعنی به سرانجام رساندن مسئله پرونده هسته ای توانست 
میزان محبوبیت خود را در میان اقشار مختلف جامعه بالا ببرد. روحانی اما در زمینه اقتصادی 
نتوانسته همچون عرصه سیاست خارجی عملکرد قابل قبولی داشته باشد و این موضوع مورد 
تایید بسیاری از کارشناسان قرار گرفته است. دو جبهه بزرگ اصلاح طلبان و اصولگرایان 
تاحدودی برنامه های خود را شروع کرده و استارت کار را زده اند. اصولگرایان که ناکام از 
دو انتخابات گذشته سعی دارند تا این انتخابات پیش رو را به نفع خود تمام کنند تا نشان 
دهند هنوز هم از قدرت و رای بالایی برخوردارند. تا جایی که مهدی هاشمی نماینده سابق 
مردم تهران در مجلس اعلام می کند که اصولگرایان برای در امان ماندن از تخریب دشمنان 
خارجی و رقبای داخلی سعی دارند تا از رو کردن چهره هایشان تا زمان مقرر خودداری کنند.

اصولگرایان چهره های زیادی را در میان خودشان دارند اما این موضوع کافی نیست. آنان 
باید یک گزینه مورد اعتماد و دارای رای را  به میدان بفرستند که مورد حمایت تمام گروه 
های اصولگرایی باشد و بتواند در مقابل روحانی عملکرد قابل دفاعی داشته باشد. این در 
شرایطی است که کشمکش اصولگرایان و محموداحمدی نژاد همچنان ادامه دارد، عده ای از 
اصولگرایان اعلام کرده اند که به هیچ عنوان حاضر به حمایت از فردی نیستند که از نردبان 
اصولگرایی بالا رفت و خود را غیراصولگرا نامید، اما برخی دیگر از آنان بر این عقیده هستند 
که اگر احمدی نژاد با اصولگرایان تجدید میثاق کند احتمال حمایت  و حضور وی در این 

جبهه برای انتخابات ریاست جمهوری وجود دارد. 
از سوی دیگر اصلاح طلبان معتقدند که نیازی به معرفی چهره ی جدیدی نداریم و 
کاندیدای ما حسن روحانی است، زیرا او مشی و رفتار اصلاح طلبانه دارد و همین موضوع 

کافی است تا وی همانند سال ۹2 نامزد جبهه اصلاحات باشد.
طبق بررسی ها گزینه های بسیاری می خواهند در رقابت سال ۹6 شرکت کنند، اما 
موضوع مهم و پراهمیت این است که کدام یک از آنان توان رویارویی با روحانی را دارد. 
طبیعتا روحانی در قبال نامزدهای دور قبل به راحتی پیروز میدان می شود؛ اما با ورود دو 

چهره مانند سردار سلیمانی و احمدی نژاد معادله انتخابات تغییر خواهد کرد.
در جدول روبرو جدیدترین اقدامات نامزدهای احتمالی انتخابات ریاست جمهوری ۹6 

آمده است:

6 چهره احتمالی اصولگرایان در انتخابات 96 برای رقابت با روحانی

چه کسی معادلات انتخاباتی را بر هم می زند؟

پروانه اشتغال به کار نظام مهندسی 

ساختمان در رشته معماری پایه دو بنام 

اینجانب مهدی پورنجاتی به شماره 

پروانه 24/100/00256 مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. 
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با پیكار بى امان با نفْسهایتان 

زمام آن را در اختیار خود گیرید

چهارشنبه - 26خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4026

رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد:

ارسال پیامک به مالکان خودروهای توقیف شده
رئیس پلیس راهور استان گفت: با ارسال پیام کوتاه به مالکان خودروهایی که در مکان های پارک ممنوع، خودرو را پارک و بدون اطلاع 

توقیف شده، نارضایتی این افراد از بین می رود.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ احمد پوربافرانیدر دومین جلسه کمیسیون تحول راهور فرماندهی انتظامی استان قم 
در سال ۹5، با اشاره به کاهش تخلفات رانندگی در سال جاری، مهم ترین دلیل آن را افزایش نرخ جریمه ها برشمرد. رئیس پلیس راهور 
استان قم تاکید کرد: برخورد با تخلفات حادثه ساز نقش موثری در کاهش تصادفات دارد. وی افزود: عدم توجه به جلو و عدم رعایت حق 
تقدم از سوی خودروهای سواری بیشترین سهم را در حوادث رانندگی طی ماه های اخیر به خود اختصاص داده است. سرهنگ پوربافرانی 
تصریح کرد: بیشترین تصادفات در سه ماهه امسال از ساعت 12 تا 16 بوده است. وی سپس بر دو موضوع آموزش ارتقاء فرهنگ ترافیک 
در مدارس و همچنین اصلاح نقاط حادثه خیز استان تاکید کرد. تشدید برخورد با موتورسیکلت سواران متخلف در تابستان و خودروهای 
شیشه دودی محور دیگر سخنان سرهنگ پوربافرانی بود. رئیس پلیس راهور استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به توقیف 
خودروهای پارک شده در مکان های پارک ممنوع، افزود: با ارسال پیام کوتاه به مالکان خودروهایی که در مکان های پارک ممنوع، خودرو 
را پارک و توسط پلیس بدون اطلاع آن ها توقیف شده، نارضایتی این افراد از بین می رود، در چند استان این مهم انجام و با برنامه ریزی 

های صورت گرفته بزودی نیز در قم اجرایی خواهد شد.

اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی  معاون 
استانداری قم گفت: هزینه هایی که به واسطه 
کمک خیران در فعالیت ها صورت می گیرد 
باید توسط متولیان امر شفاف سازی شود تا 

جذب مشارکت های مردمی افزایش یابد.
جلسه  در  شنبه  روز سه  جمالی  احد 
کمیته توسعه مشارکت های مردمی، استفاده 
به  خدمات  ارائه  برای  خیران  ظرفیت  از 
نیازمندان را ضروری دانست و افزود: استفاده از 
مشارکت های مردمی باعث موفقیت در طرح 

ها و اهداف در دست اقدام می شود.
مشارکت  توسعه  اینکه  بیان  با  وی 
های مردمی نیازمند فرهنگ سازی است، 
اضافه کرد: باید از صاحب نظران جهت ارائه 
مشارکت  جلب  برای  اساسی  راهکارهای 
های مردمی کمک گرفت و ایده های برتر را 
اجرایی کرد. وی همچنین به وضعیت استان 
قم اشاره و بیان کرد: متاسفانه این استان به 
دلیل مهاجرپذیر بودن آسیب پذیری زیادی 
دارد و مشارکت خیران در طرح های کاهش 
معضلات اجتماعی می تواند به بهبود شرایط 

فعلی کمک کند.
جمالی افزود: با توجه به قرار گرفتن در 
ماه مبارک رمضان، فرصت بسیار خوبی برای 

جذب کمک های مردمی فراهم است و باید 
با برگزاری نشستی با حضور خیران در حوزه 
های مختلف، نسبت به مدیریت کمک های 
مردمی اقدام کرد. معاون سیاسی امنیتی 
و اجتماعی استانداری قم در بخش دیگر 
سخنانش، از اعتیاد به عنوان یکی از معضلات 
جامعه یاد کرد که حتی خانواده های با اصالت 

را نیز درگیر خود کرده است. به گفته جمالی، 
معضل اعتیاد تنها با عزم ملی حل می شود و 
همه سازمان های دولتی و غیر دولتی باید در 
این زمینه مشارکت کنند. مدیرعامل موسسه 
پیشگامان سلامتی جوانان نیز در این جلسه 
گفت: یکی از مشکلات شکل گیری و پایداری 
سازمان های غیر دولتی استوار بودن آن ها به 

سازمانی دولتی است، در حالی که این سازمان 
ها باید مستقل باشند. سید مرتضی مهدوی با 
بیان اینکه اگر سازمان های غیر دولتی نتوانند 
مستقل فعالیت کنند، رو به نابودی می روند، 
افزود: این سازمان ها باید با اتخاذ راهکارهای 
مختلف بتوانند بودجه های مورد نیاز خود را 

جذب تا طرح های موفقی اجرا کنند.

معاون استاندار قم:

توسعه مشارکت های مردمی نیازمند فرهنگ سازی است

نامحــرمانه
بازداشت یک ایرانی در آمریکا  

گفته می شود: یک مرد ایرانی به اتهام »قاچاق کالا« از آمریکا به ایران، در شهر دنور در ایالت کلرادوی 
آمریکا دستگیر شد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از وبسایت »دنور چنل«، پلیس آمریکا مردی 
به نام »منصور مقتدری زاده« را به اتهام قاچاق قطعات هواپیما و دیگر لوازم مورد استفاده در صنعت هوایی 
از آمریکا به ایران دستگیر کرد. گفته می شود این شخص در سال های 2005 تا 200۷، زمان اوج تحریم 
های آمریکا علیه ایران، اقدام به قاچاق این تجهیزات کرده است. دادستان های آمریکایی کیفرخواستی را 
علیه وی در سال 2010 تنظیم کردند. مقتدری زاده که شهروندی ایرانی الاصل است، به تازگی برای 
شرکت در جشنی خانوادگی، به منظور سفر به آمریکا درخواست صدور روادید کرده بود. مقتدری زاده روز 
شنبه، بر اساس اسناد ارائه شده به دادگاه فدرال، در ایالت کلرادو آمریکا دستگیر شد. در کیفرخواست آمده 
است منصور مقتدری زاده به نمایندگی از مشتریان ایرانی اقدام به خرید کالا و تجهیزات از آمریکا کرده 
است. وی در این کیفرخواست به قاچاق اقلامی از قبیل تجهیزات حمل و نقل هوایی، ورق های فلزی مورد 
استفاده در صنعت هوافضا، رنگ های پوششی، رزین، مواد شیمیایی و دیگر کالاها و تجهیزات ساخت 
آمریکا متهم شده است. در این کیفرخواست ذکر شده است مظنون و شرکت های وابسته به او برای حمل 
و نقل برخی از این اقلام، اسناد ساختگی ایجاد کرده اند. قرار است مقتدری زاده، 16 ژوئن )2۷ خرداد( 

در دادگاه فدرال آمریکا حاضر شود.

جزییات ترور بیولوژیکی نادر طالب زاده
گفته می شود: نادر طالب زاده مستندساز و کارگردان سینما درباره جزئیات ترور بیولوژیکی اش گفت: 
یک سال و نیم پیش من به کربلا رفتم و در آنجا چمدان من را از بین 100 چمدان دیگر که در هتل نجف 
بود جابه جا کردند و 6 روز بعد اطلاعات کربلا چمدانم را به من تحویل داد. وی افزود: در چمدان لب تاپ 
من هم بود و پاسپورتم را نیز از گاو صندوق هتل برداشته بودند. مدت کوتاهی پس از این حادثه بیماری 
های من هم آغاز شد. طالب زاده ادامه داد: نمی توانم دقیقا بگویم این عمل کار چه کسانی بوده اما می دانم 
در عراق پر از نیروی آمریکایی است و ممکن است این اتفاق کار آنها بوده باشد. این مستندساز و کارگردان 
سینما ادامه داد: دلیل اینکه مدت ها سکوت کردم این بود که فکر می کردم آنها فقط لپ تابم را دست 
کاری کرده اند اما پس از صحبت با دکتر کرمی متخصص بیولوژیک متوجه شدم که ترور بیولوژیکی شده 
ام و بعد از اثبات این مسئله آن را اعلام کردم. وی افزود: از آن زمان تا به امروز 10 بار به ccu رفته ام و 

باتری در قلبم گذاشته ام.در حال حاضر هم در حال مداوای بیماریم هستم.

 تکذیب حقوق دومیلیاردی در وزارت بهداشت
گفته می شود: سخنگوی وزارت بهداشت گفت: اظهارات برخی افراد مبنی بر پرداخت حقوق های 
نجومی دو میلیاردی در وزارت بهداشت، مبنای مشخصی ندارد. دکتر ایرج حریرچی با تشریح صحت و 
سقم حقوق دو میلیاردی در وزارت بهداشت اظهار داشت: کسانی  که چنین ادعایی دارند  باید پس از 
بررسی نهادهای نظارتی نسبت به ادعای خود پاسخ حقوقی دهند و ما از بررسی حقوق های نجومی توسط 
سازمان های نظارتی استقبال می کنیم. وی تصریح کرد: این اظهارات مبنای مشخصی ندارد و وزارت 
بهداشت نیز در گذشته پاسخ داده است و چندان نیز مایل نیستیم به این اظهار نظرهای بدون مبنا پاسخ 
دهیم زیرا اصلًا چنین پرداخت هایی وجود ندارد چون ممکن نیست و چنین پرداخت های را به شدت 
تکذیب می کنیم. دکتر حریرچی گفت: اگر افرادی که ادعای پرداخت حقوق های یک و دو میلیاردی در 
وزارت بهداشت می کنند نتوانند ادعای خود را ثابت کنند باید آنها در محاکم حقوقی پاسخگوی ادعای 
خود باشند. گفتنی است در جلسه علنی دیروز مجلس، قاضی پوریکی از نمایندگان نسبت به پرداخت 
حقوق های نجومی نیم و دو میلیاردی در وزارت بهداشت تذکر داده بود که رییس مجلس نیز اعلام کرد 

که نهادهای نظارتی در این موارد، نتایج بررسی های خود را اعلام خواهند کرد.

انتقاد از »کف زدن« در صحن علنی مجلس 
گفته می شود: اسدالله عباسی نماینده رودسر و املش در مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 
دیروز سه شنبه 25 خرداد مجلس در سخنانی نسبت به رفتار روز دوشنبه نمایندگان که پس از سخنان 
یکی از وکلای ملت کف زدند، گفت: اینکه دوستان و نمایندگان در مجلس کف می زنند باعث پایین آمدن 
جایگاه مجلس می شود. در مجلس رسم نبوده که بعد از صحبت نمایندگان کف بزنند، نمایندگان مجلس 
را با سالن اجتماعات اشتباه نگیرند،  این جا مجلس شورای اسلامی است. رئیس مجلس شورای اسلامی 
در واکنش به کف زدن نمایندگان در صحن مجلس، گفت: نمایندگان باید شأن مجلس را طبق آیین نامه 
داخلی رعایت کنند. زهرا سعیدی نماینده مردم مبارکه در مجلس دهم، در جلسه علنی روز دوشنبه 
خانه ملت نسبت به نحوه انتخاب برخی نمایندگان در کمیسیونهای تخصصی انتقاد کرد که تعدادی از 

بهارستان نشینان پس از سخنان وی کف زدند که عباسی امروز نسبت به این موضوع تذکر داد.

توقف گردش 2 هزار میلیارد تومانی در بازار حج
گفته می شود: توقف اعزام حاجیان ایرانی به عربستان از دو سو بازار حج ایران را تحت الشعاع قرار 
داده است. از یک سو واریز هزینه های مورد نیاز برای کسانی که در نوبت اعزام هستند سبب شده است 
گردش مالی در حدود 2 هزار میلیارد تومان در این حوزه متوقف شود و از سوی دیگر بازار بزرگ خرید و 
فروش فیش نیز به حاشیه رانده شود. بر اساس آخرین اعلام ها متوسط قیمت اعزام حاجیان به حج تمتع 
در حدود 10 میلیون تومان بود که به این ترتیب با احتساب سهمیه 60 هزار نفری ایران، رقمی در حدود 
600 میلیارد تومان را تشکیل می دهد. این تنها بخشی از گردش مالی بازار بزرگ حج در ایران است. از 
سال گذشته که اعزام حاجیان ایرانی به حج عمره در اعتراض به رفتار نامناسب ماموران فرودگاه جده در 
قبال نوجوانان ایرانی متوقف شد، گردش مالی برابر با هزار و 125 میلیارد تومان متوقف شد. متوسط هزینه 
اعزام حاجیان ایرانی به حج عمره در حدود 2 میلیون و 250 هزار تومان است. با احتساب تعداد کسانی که 
در سال برای سفر عمره از ایران راهی عربستان می شدند، این اعتبار بین 1250 تا 15۷0 میلیارد تومان 
می شود. هر سال بین 500 تا ۷00 هزار ایرانی برای سفر عمره راهی عربستان می شدند. ایرانیان سومین 

رکورددار سفر عمره، پس از اندونزی و پاکستان بودند.

طلاق پیامکی بلای جان مسلمانان هند
گفته می شود: ابزارهای نوین ارتباطی نظیر تلفن همراه، شبکه های اجتماعی و اینترنت در کشور 
فقیری مانند هند نه تنها کمک موثری به توانمندی گفته می شود: زنان به عنوان نیمی از جامعه نکرده 
بلکه باعث سهولت طلاق شفاهی با استفاده از این وسایل شده است. به گزارش ایرنا، براساس آمار منتشر 
شده، اکنون هند بعد از چین با 300 میلیون کاربر اینترنت و حدود یک میلیارد تلفن همراه، دومین 
رتبه استفاده از این وسایل را در جهان به خود اختصاص داده است براساس سنتی که در بین بسیاری 
از مسلمانان هند رایج است، مرد تنها با گفتن سه بار کلمه طلاق بدون پذیرش هیچ گونه مسئولیت و 
تکلیفی در قبال همسر و کودکان آنها را ترک و همسر دیگری اختیار می کند. درسالهای اخیر و با رشد 
فناوری ارتباطی بسیاری از مردان حتی به خود زحمت گفتن سه بار طلاق را هم نمی دهند و با فرستادن 

ایمیل، پیامک و یا ارسال پست از طریق شبکه های اجتماعی به زندگی مشترک خود پایان می دهند.

شاهکار جدید جواد خیابانی 
گفته می شود: جواد خیابانی که بازی ایتالیا و بلژیک را گزارش می کرد، از واژه ای ایتالیایی استفاده 
کرد تا همه را غافلگیر کند. جواد خیابانی گزارشگر بازی ایتالیا و بلژیک که کلا دنبال زوج سازی هاست. بعد 
از کلی حرف زدن درباره پله و ادر ترکیب ایتالیا و گفتن درباره برادران بلژیک البته یادکردن از تیم آلبانی 
که از تیمش حسابی خوشش آمده، در زمان گزارش صحنه گل ایتالیایی ها که جیالینی به ثمر رساند، با 
صدایی بلند گفت: »حالا گزارشگران ایتالیایی بازی دارند فریاد می زنند رته رته، یعنی گل گل!« جمله ای 

از او که به سرعت در فضای مجازی هم پیچیده است!

بهارستان مهمان پاستور 
گفته می شود: عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: نشست مشترک قوای مقننه و مجریه به میزبانی 
دولت؛ 13 تیر آینده برگزار می شود. محمدعلی وکیلی از برگزاری نشست مشترک مجلس و دولت در دهه 
سوم ماه مبارک رمضان خبر داد و گفت: این نشست در روز 2۷ ماه مبارک رمضان برابر با )یکشنبه 13 
تیر( به میزبانی دولت برگزار می شود. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر در مجلس شورای 
اسلامی، در تشریح دستور کار نشست مشترک مجلس و دولت ادامه داد: در این نشست مهم ترین مسائل 

کشور به ویژه موضوعات و مشکلات اقتصادی بررسی می شود.

7۰ درصد جمعیت تهران مازاد است 
گفته می شود: نتایج یک تحقیق علمی نشان می دهد بیش از ۷0 درصد از جمعیت تهران نسبت 
به حد بهینه و اندازه مطلوب شهری مازاد است چراکه تهران فقط می تواند برای 2.3 میلیون نفر زندگی 
مطلوب فراهم آورد. از سوی دیگر این تحقیق نشان می دهد منافع حاصل از مهاجرت به تهران همچنان 

تا سقف جمعیتی 11.5 میلیون نفری برای مهاجرین مثبت و تحریک کننده است.

جنگ با دمپایی در پارلمان کویت 
گفته می شود:  نمایندگان پارلمان کویت با یکدیگر درگیری لفظی پیدا کردند و این درگیری لفظی 
به استفاده از دمپایی کشیده شد. به گزارش تسنیم، درگیری لفظی در پارلمان های دنیا به در برخی از موارد 
درگیری فیزیکی کشیده می شود؛ اینبار نمایندگان پارلمان کویت با استفاده از دمپایی به جان هم افتادند.

عارف ریاست مرکز پژوهش ها را نپذیرفت 
گفته می شود: نماینده مردم تهران در مجلس که نخواست نامش فاش شود درباره حضور محمدرضا 
عارف در مسئولیت مرکز پژوهش های مجلس گفت:  عارف ریاست مرکز پژوهش های مجلس را نپذیرفته 

است. وی خاطرنشان کرد: آقای عارف برای ریاست کمیسیون آموزش مجلس کاندیدا خواهد شد.

با حضور مردم شهید پرور؛

پیکر 6 شهید مدافع حرم در قم تشییع می شود
 پیکر پاک 6 شهید مدافع حرم از لشکر فاطمیون و تیپ زینبیون و یک طلبه بسیجی در قم تشییع 

می شود.
به گزارش سپاه استان قم، پیکر پاک 6 شهید مدافع حرم از لشکر فاطمیون و تیپ زینبیون و یک 
طلبه شهید بسیجی روز چهارشنبه 26 خرداد در قم تشییع می شود. پیکر این شهدای مدافع حرم پس از 
آیین ترتیل خوانی عمومی حرم حضرت معصومه )س( که با حضور اقشار مختلف مردم در شبستان امام 
خمینی )ره( برگزار می شود تشییع خواهد شد. در این مراسم، پیکر پاک طلبه شهید احمد مکیان اهل 
آبادان و شهیدان قربان حسنی، حیدر شعبانی و صادق واحدی از لشکر فاطمیون و شهیدان سید اقبال و 

امجد حسین از تیپ زینبیون از حرم کریمه اهل بیت )س( تا چهار راه شهداء تشییع می شود.
پیکر پاک این شهیدان پس از مراسم تشییع و اقامه نماز میت توسط آیت الله سید محمد سعیدی، 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( و امام جمعه قم، در قطعه 31 مدافعان حرم در بهشت 
معصومه )س( به خاک سپرده خواهد شد. بسیجی شهید احمد مکیان حافظ 23 جزء از قرآن کریم و طلبه 
مدرسه علمیه امام رضا )ع( قم بود. شهید مدافع حرم مکیان اهل آبادان و از رزمندگان لشکر فاطمیون بود 

و به همین خاطر وصیت کرده در کنار همرزمان افغانستانی خود در قم به خاک سپرده شود.
طلبه شهید احمد مکیان بعد از 5 روز مجروحیت اول ماه مبارک رمضان در یکی از بیمارستان های 

سوریه به شهادت رسید.
در بخشی از وصیت نامه شهید آمده است:  از همه شما تقاضا دارم طوری عزاداری نکنید که باعث 
خوشحالی دشمنان شود، جشن بگیرید تا کوردلان بدانند ما سعادت را در شهادت می دانیم. اگر کسی از 
اهل فامیل و دوستان و آشنایان خدای نکرده گفت فلانی رفت و ای کاش زنده بود و ...»به ایشان بگویید 

که« احمد جایش خوب است و شما فکری به حال خود بکنید که هنوز جا مانده اید.

اخبــار
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:

دو دهه دربخش زیرساخت های
 شهر قم عقب هستیم

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: شهر قم مطالبات 
و نیازهای عمرانی و زیرساختی بالایی دارد که با توجه به محدودیت منابع 

پاسخگویی به آنها مشکل است.
علیرضا قاری قرآن با اشاره به اینکه اجرای پروژه های عمرانی در تمام 
شهرها مشکلات خاص خودش را دارد اظهار داشت: این پروژه ها از آنجا که 
مردم را به طور مستقیم درگیر کرده و با زندگی روزمره آنها سر و کار دارد٬ در 
تمام شهرها با مشکلاتی روبه رو است. وی با اشاره به سختی های کار در مباحث 
عمرانی که به قم مختص است٬ افزود: وقتی در یك کلان شهر زندگی می کنیم٬ 
پیچیدگی ها در رفتارهای مختلف بالا است و نوع اقداماتی که باید اتفاق بیفتد 
به میزان خواسته های شهر بستگی دارد در نتیجه نوع زندگی مردم در اجرای 
پروژه ها اثر می گذارد. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره 
به اینکه مطالبات شهر قم در بخش زیرساخت ها مطالبات بالایی است ابراز 
داشت: این موضوع مقداری کار را در قم مشکل تر می کند. وی افزود: اعتقاد 
دارم که از دو دهه گذشته در بخش زیرساخت های شهر قم عقب هستیم و 
بسیاری از کارها باید دو دهه قبل در شهر قم انجام می شد. الان تجمعی از این 
نیازها روبه  رو هستیم و این تجمع موجب می شود بخواهیم در فرصت محدود 
کارهای زیادی انجام دهیم. به عقیده دکتر قاری قرآن٬ نه تنها مدیریت امروز 
شهرداری بلکه یکی دو دوره مدیریت گذشته هم دچار همین مشکل بوده اند 
چرا که بسیاری از زیرساخت های عمرانی در زمانی که باید تامین می شده٬ 
نشده است و با توجه به بالا رفتن جمعیت شهر و نیازها٬ تأمین آن امروز بسیار 
پیچیده تر است. وی افزود: مسئله این است که نیاز به تقویت زیرساخت ها 
همیشه توأم با توسعه شهر و زندگی ماشینی است که به سرعت در حال 
حرکت است و زمان در این چرخه نقشی بی بدیل دارد. معاون شهرسازی و 
امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به اینکه انجام یك پروژه عمرانی امروز بسیار 
سخت تر از 10 سال قبل است گفت: تراکم نیازها و محدودیت منابع و زمان 
کار را مشکل کرده است. وی ادامه داد: در گذشته ایجاد یك خیابان یا یك فضای 
سبز افق 10 ساله داشت اما امروز وقتی این زیرساخت ها را ایجاد می کنیم٬ 

متوجه می شویم که 6 ماه بعد ظرفیتش دیگر اشباع شده است.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم خبرداد:

مکانیزه سازی 10 پل عابر پیاده
در سال جاری

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم از برنامه ریزی برای 
مکانیزه سازی 10 پل عابر پیاده در سال جاری در شهر قم خبر داد.

حسین شعبان زاده با اشاره به برنامه ریزی برای نصب 25 پل عابر پیاده در 
سطح شهر قم در سال جاری اظهار داشت: تا کنون هفت پل نصب شده و به 

صورت موقت در اختیار سازمان قرار گرفته است.
وی افزود: از این میان 10 پل استعداد نصب پله برقی یا آسانسور را دارد که 
برای نصب آنها هم پیگیری ها در حال انجام است تا قراردادها آماده شده و کار 
تا پایان سال شکل بگیرد. مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری 
قم با اشاره به اینکه اغلب معابر شهر قم پیاده روهای عریضی ندارند اضافه کرد: 
در مکان هایی که امکان نصب پله برقی در چهار طرف را ندارند٬ تلاش می کنیم 
از آسانسور استفاده کنیم تا سالمندان و کودکان بهتر بتوانند از پل ها استفاده 
کنند. به گفته وی٬ پل ها در معابری مکانیزه می شوند که پر سرعت بوده و 
عرض مناسبی هم داشته باشند. موضوع دیگری که در نظر گرفته می شود٬ 
میزان استفاده مردم از آن معبر است. به عنوان مثال در خیابان شهید صدوقی 
حداقل دو پل نیاز به مکانیزه سازی دارند. شعبان زاده ابراز داشت: برای نصب یك 
پل عابر پیاده تقریبا 2 میلیارد و ۷00 میلیون ریال اعتبار لازم است اما اگر قرار 
باشد این پل به پله برقی در چهار طرف مجهز شود٬ به هزینه ای بالغ بر 12 
میلیارد ریال می رسد. به گفته وی٬ نصب آسانسور مقداری کم هزینه تر است و 

تقریبا با 6 میلیارد ریال می توان یك پل عابر با آسانسور احداث کرد.

معاون شهردار قم خبرداد:

ایجاد نهضت درختکاری 
و توسعه فضای سبز در قم

معاون شهردار قم با اشاره به عزم این نهاد برای راه اندازی و ایجاد نهضت 
درختکاری و توسعه فضای سبز در قم گفت: در این حرکت و نهضت جدید 
از همه ظرفیت های خود و سازمان های استان برای جنگل کاری و حفظ، 
احیا و توسعه فضای سبز استفاده خواهیم کرد. سید امیر سامع اظهار کرد: 
با توجه به این که باغ های زیادی در شهر قم از بین رفته، یکی از سیاست های 
شهرداری جبران این خسران در حاشیه شهر و حفظ باغ های موجود است. 
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم توسعه پارك های جنگلی و 
کمربند سبز و کاشت درخت در پارك های شهری را از برنامه های شهرداری در 
زمینه توسعه فضای سبز ذکر کرد سامع بیان کرد: مناطق مختلف شهرداری 
قم بر اساس ظرفیت خود باید در برنامه توسعه فضای سبز شهری مشارکت 
کنند و امید است بتوانیم در زمینه سیاست حفظ، احیا و توسعه فضای سبز 
در این شهر متناسب با بودجه و امکانات موجود شهرداری گام های اساسی 
برداریم. وی با اشاره به این که نهضت درختکاری در قم یك نیاز اساسی است، 
گفت: مناطق شهری در زمینه فضای سبز در 2 جبهه سطحی و حجمی 

می تواند توسعه پیدا کند.

شهردار منطقه 5 قم عنوان کرد:

آغاز عملیات بهسازی 
بوستان شهید محلاتی

شهردار منطقه 5 از اجرای عملیات بهسازی و باز پیرایی بوستان شهید 
محلاتی قم خبر داد.

احمد ترکمن با اشاره به اجرای ادامه فعالیت های پروژه های عمرانی و 
خدماتی شهرداری منطقه اظهار کرد: در راستای انجام پروژه های عمرانی، 
خدماتی و ترافیکی شهرداری منطقه 5 تلاشی وافر داشته و از همه ظرفیت ها 

استفاده می کند. 
وی در ادامه با اشاره به  اجرای عملیات بهسازی بوستان شهید محلاتی 
گفت: در این طرح عملیات موزاییك فرش به مساحت بیش از 2500 متر مربع 

و جدولگذاری سنگی به متراژ 300 متر در دستور کار است. 
شهردار منطقه 5 ادامه داد: در راستای ادامه اجرای این پروژه، پس از 
اتمام جدول گذاری و موزاییك فرش، عملیات کاشت، زیباسازی و نصب ست 

تندرستی نیز در دستور کار قرار دارد که در اسرع وقت انجام می پذیرد. 
ترکمن در پایان گفت: بوستان های محله ای مکمل نشاط و شادابی روحیه 
زائرین و شهروندان است و طراحی و ایجاد فضای سبز، بخشی از چهره شهر را 
می سازد و یکی از نیازهای ضروری و پدیده های مطلوب زندگی شهرنشینی و 

جذب سرمایه گذار  محسوب می شود.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

تشدید برخورد با دستفروشان 
اطراف حرم مطهر

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم با اشاره به شروع 
برخورد و نظارت شبانه روزی بر دستفروشان اطراف حرم مطهر حضرت 

معصومه )س( از تشدید نظارت ها از هفته گذشته خبر داد.
احمد رضا شفیعی با اشاره به برنامه شهرداری به منظور برخورد با 
دستفروشان و متکدیان اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(، اظهار 
کرد: حدود یك هفته است که برخورد با دستفروشان اطراف حرم شدت 

گرفته است.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم افزود: با توجه 
تبصره یك بند دو ماده 55 قانون شهرداری ها برخورد با دستفروشان اطراف 
حرم حضرت معصومه )س( با شدت و ضعف از ماه های گذشته توسط 

تیم های نظارتی آغاز شده بود.
وی با بیان اینکه برخورد با دستفروشان به حالت شبانه روزی درآمده است، 
تصریح کرد: اگر قبل از این دستفروشان می توانستند از ساعت 21 به بعد در 
میدان آستانه و میدان بزرگ امام خمینی )ره( بساط دستفروشی پهن کنند 
اما حالا حدود یك هفته است که اصلًا اجازه نمی دهیم که حتی یك دستفروش 

در اطراف حرم مستقر شده و اقدام به دستفروشی کند.
شفیعی تصریح کرد: این طرح به صورت مدون اجرایی شده وبه دنبال 
این هستیم که این پدیده شوم را در اطراف حرم حضرت معصومه که سبب 

آلودگی های بصری شده و برای شهر قم اصلا زیبنده نیست، نداشته باشیم.

فردی  گفت:  استان  انتظامی  فرمانده 
با شعار  با تاسیس یک صندوق خیریه  که 
پرداخت تسهیلات، از 100 نفر 2 میلیارد ریال 
کلاهبرداری کرده بود توسط مأموران آگاهی 

استان قم دستگیر شد.
سردار کاظم مجتبایی در گفت و گو با 
خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در 
پی کسب خبری مبنی بر تاسیس صندوق 
قرض الحسنه و پرداخت وام بانکی در یك مرکز 
آموزشی، موضوع بلافاصله توسط کاراگاهان 
پلیس آگاهی استان مورد بررسی قرار گرفت. به 
گفته وی پس از بررسی موضوع ظن مأموران 
به کلاهبرداری متهمه به یقین تبدیل و نامبرده 
دستگیر شد. فرمانده انتظامی استان قم افزود: 
وی در پوشش یك مدرسه پیش دبستانی تحت 

عنوان صندوق خیریه با شعار اینکه پس از دریافت مبالغی از 
شهروندان به آن ها تسهیلات قرض الحسنه می دهد، اعلام 
داشته با هر 2 میلیون ریال واریزی مبلغ 10 میلیون ریال وام 
پرداخت می شود. سردار مجتبایی گفت: نامبرده با فریب و 
انجام مانور متقلبانه در مدت کوتاهی توانسته بود از 100 نفر 
با پرداخت ودیعه هایی از 10 میلیون تا ۷0 میلیون ریال، 
2 میلیارد ریال کلاهبرداری کند. وی افزود: با بررسی های 
صورت گرفته مشخص شد صندوق خیریه مذکور تاکنون به 
ثبت نرسیده و فاقد مجوز قانونی است. فرمانده انتظامی استان 
قم گفت: وی که اهل یکی از استان های غربی کشور است در 
تحقیقات مأموران و در مواجهه با مستندات صراحتاً اعتراف 
که نهایتاً پس از شناسایی شکات و تحویل نامبرده به مرجع 

قضائی استان با قرار قانونی روانه زندان شد. سردار مجتبایی 
تصریح کرد: متاسفانه برخی از شهروندان به دلیل مشکلات 
مالی و از روی ناچاری در دام این افراد گرفتار می شوند که 
می طلبد دستگاه های ذیربط فعالیت اینگونه صندوق ها را به 
خوبی رصد کرده و با نظارت کافی از ادامه فعالیت منع نمایند.

اهتمام پلیس نسبت به برخورد با
 بدحجابی در جاده ها

سردارمجتبایی همچنین در کمیسیون تحول راهور 
فرماندهی انتظامی استان قم در بخش دیگری از سیخنان 
خود با تاکید بر تشدید برخورد پلیس با تخلفات رانندگی 
حادثه ساز در قم، گفت: باید سهم تقصیر دستگاه ها در 
تصادفات مشخص شود. وی، ضمن قدردانی از کارکنان 
پلیس راهور و پلیس راه استان، اظهارداشت: هرچه تمرکز 

شود،  بیشتر  ساز  حادثه  تخلفات  روی  بر 
تلفات رانندگی کمتر خواهد شد. وی سپس 
با تاکید بر اصلاح نقاط حادثه خیز استان و 
تعیین سهم تقصیر دستگاه ها در تصادفات 
خواست تا در جلسه ای با استاندار قم موضوع 
مطرح و تصمیمات لازم گرفته شود. حضور 
گسترده، منظم و مقتدرانه پلیس قم در شب 
های قدر و روزهای قدس و عید فطر و برنامه 
ریزی لازم در این رابطه محور دیگر سخنان 
سردار مجتبایی بود. فرمانده انتظامی استان قم 
سپس با یادآوری تلاش مجموعه های پلیس 
راه و راهور استان قم در شب نیمه شعبان، 
گفت: پلیس قم در شب نیمه شعبان خوش 
درخشید و تولیت مسجد مقدس جمکران 
از  ویژه  به صورت  حجت الاسلام رحیمیان 
فرماندهی انتظامی استان قم قدردانی کردند. وی در ادامه 
دو عامل کنترل هوشمند و افزایش نرخ جریمه را در کاهش 
تخلفات رانندگی حائز اهمیت دانست و خواستار ادامه روند 
کنترل تخلفات از سوی پلیس راهور و پلیس راه استان شد و 
بر لزوم تحلیل داده های آماری در کاهش تخلفات تاکید کرد. 
وی سپس اظهارداشت: باید تکمیل پاسگاه پلیس راه استان 
در جاده گرمسار با جدیت هر چه تمام تر دنبال شود. سردار 
مجتبایی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تاکید 
مراجع معظم تقلید مبنی بر اهتمام پلیس نسبت به برخورد 
با بدحجابی در جاده ها، پلیس راه استان را ملزم کردیم تا در 
صورت مشاهده و یا دریافت گزارش مردمی نسبت به این 

مسئله اهتمام داشته و برخورد لازم را داشته باشند.

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد:

جزئیات دستگیری خیر قلابی در قم
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